
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
 
18/I/2009. 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült a Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. november 4-én 
/szerdán/ 14 órai kezdettel a Művelődési Központ emeleti termében megtartott nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: 
 
 Önkormányzat részéről:  

Abonyi Henrik, Csóti Péter, Faludi Tamás, Farkas Zoltán, Farkas Mihály, Fogl 
András, Dr. Kiss Tibor, Nagy Imréné, Nyerges Benjamin, Oláh Péterné, Szikora 
Lajosné képviselők, Terbe Zoltán polgármester, Szabóné Csábrády Anikó és Dósai 
Imre alpolgármesterek /14 fő – 77,7%/  
Kolompár Orbán, Leiz Sándor és dr. Szabó Lajos képviselők később érkeznek, Mózer 
Gyula képviselő jelezte távolmaradását, igazoltan van távol. 
 
Jelen vannak továbbá: 
Dr. Tóth Mária jegyző, Váradiné dr. Tóth Zsuzsanna aljegyző, Gulyás Jánosné, 
Erdélyiné Nyerges Éva, dr. Égető Annamária és Béres László bizottsági referensek. 
 
 

Terbe Zoltán polgármester köszöntötte a megjelenteket, a Tv nézőket. Megállapította, hogy 
14 képviselő jelen van, az ülés határozatképes, megnyitja azt.  
 
Jegyzőkönyv hitelesítőknek Csóti Péter és Farkas Mihály képviselőket javasolta és kérte, 
hogy aki a jegyzőkönyv hitelesítők személyével egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 2 tartózkodás mellett – 
elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítők személyét. 
 
Terbe Zoltán polgármester:  
A kiküldött meghívóban szereplő napirenddel kapcsolatban módosító javaslatom és 
kiegészítésem van. A polgármesteri előterjesztéseknél az Öko-Ferment Zrt-vel kapcsolatos 
előterjesztést szeretném, ha rugalmasabban kezelnénk. Meghívtuk a cég képviselőit, és hogy 
ne kelljen sokáig várakozniuk, megérkezésüket követően illesszük be ezt a pontot a 
napirendek közé. Javaslatom továbbá, hogy Dósai Imre alpolgármester úr előterjesztései közé 
c.) pontként kerüljön beillesztésre a karácsonyi csomagtámogatásról szóló tájékoztató. 
Valamint javaslom, hogy az Aerotechnik Kft-vel történő pereskedésről szóló döntésünket a 
jegyzői előterjesztés c.) pontjába illesszük be. Érkezett a 15. napirendi ponthoz még két 
kérelem, a Majsa Alapítvány és az ’56-os Történelmi Alapítvány kérelme. Kérték, hogy az ő 
pályázatukat is támogassa az Önkormányzat egy nyilatkozattal. Kérem, hogy ezt is illesszük 
be. A napirenddel kapcsolatban egyéb módosító javaslat, kérdés van-e? 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Kérem az alpolgármesteri előterjesztéseim közé felvenni napirendre d.) pontként az imént 
kiosztott, Kiskunmajsai Tenisz Klub területbérleti kérelmét. 
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Fogl András képviselő: 
4. napirendi pont f.) pontja tájékoztatóként szerepel, ennek mi az oka? 
 
Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens, a napirendi pont előterjesztője: 
Tekintettel arra, hogy Kiskunmajsa Város Önkormányzata, mint Önkormányzat nem 
pályázhat, az Önkormányzat részéről határozatot nem igényel az előterjesztés, ezért szerepel 
tájékoztató jelleggel. 
 
Terbe Zoltán polgármester:  
Jegyző Asszony jelezte, hogy Kolompár Orbán képviselő úr 11. pontban szereplő 
előterjesztését le kell venni napirendről, mivel a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság nem 
tárgyalta. 
Amennyiben nincs több módosító javaslat, két szavazást teszek fel, külön kell szavaznunk a 
zárt ülés elfogadásáról, mert minősített többséget kíván. Aki egyetért azzal, hogy a 18. 
pontban szereplő napirendet zárt ülés keretében tárgyalja az Önkormányzat, kérem, 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta 
a 18. napirendi pont zárt ülés keretében történő tárgyalását. 
 
299/2009. sz. határozat 
Zárt ülés tartása HPV fertőzés elleni oltóanyagra  
érkezett ajánlatok tárgyalása kapcsán 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény (Ötv.) 12. § (4) bekezdés b.) pontja és a 23. § (3) bekezdése, valamint 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
16/2007. (V. 1.) rendeletének 2. számú melléklet 1. § (3) bekezdés b.) pontja alapján zárt ülés 
tartását rendeli el a HPV fertőzés elleni oltóanyagra érkezett ajánlatok tárgyalása kapcsán, 
mert nyilvános ülésen történő tárgyalása az ajánlattevők üzleté érdekét sértené. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
Terbe Zoltán polgármester:  
Aki a nyílt ülés módosított napirendjét az elhangzott kiegészítésekkel együtt összességében 
elfogadja, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta 
a módosított napirendet az alábbiak szerint. 
 

N a p i r e n d 
 
1./  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

2./  Önkormányzati és Szervezési Osztály előterjesztései 
Előadó: dr. Égető Annamária bizottsági referens 
 
a) A közoktatási intézményvezetők illetménynövekedéssel kapcsolatos kérelme 
b) Az Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény vezetői pótlékkal kapcsolatos 

kérelme 
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c) Az Arany János Általános Iskola, Óvoda és Bölcsőde módosított Pedagógiai 

Programjának jóváhagyása 
 

3./  Hatósági Osztály – Műszaki Csoport előterjesztései 
Előadó: Béres László bizottsági referens 
 
a) Piactér üzemeltetésére ajánlat 
b) Hunor Sportegyesület kérelme 
c) A Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének kérelme 
d) Területbérleti kérelem megtárgyalása 
e) Hirdetési ajánlat Kiskunmajsa térképre 
f) Karácsonyi díszkivilágítás 
g) Villanylekötési kérelem 
h) Terra Innova Kft. kérelme 
i)  Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium biztonsági rendszerének 

kiépítése önerőből 
j)   Tájékoztató CÉDE pályázat Támogatási szerződés véleményezéséről 

 
4./  Az Öko-Ferment Zrt. ajánlata  

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

5./  Hatósági Osztály – Népjóléti Csoport előterjesztései  
Előadó: Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens 
 
a) Házi gondozónők munkahelyi pótlékáról 
b) A 2009. évre szóló közfoglalkoztatási terv módosítása 
c) Javaslat az Átmeneti Szociális Segély keretösszegének megemelése 
d) Szociális bérlakás iránt benyújtott kérelmek 
e) Szociális alapon eladott telkek visszavásárlása 
f) Tájékoztató az ,,Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok” 

támogatására kiírt TÁMOP 6.1.2 pályázatról 
 
6./  Pénzügyi Osztály előterjesztései 

Előadó: Gulyás Jánosné osztályvezető 
 
a) Júliusi normatíva igénylés, lemondás előirányzatának átvezetése 
b) Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium 13. évfolyam indításával 

kapcsolatos költsége 
c) Városi Könyvtár részére 1,5 havi jutalomra fedezet biztosítása 

 
7./  Kiskunmajsa Város Polgármesterének előterjesztései 

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

a) A Járóbeteg-szakellátó támogatásához kapcsolódó engedményezési szerződés 
b) Javaslattétel a Közmeghallgatás időpontjára 
 

8./  Kiskunmajsa Város Alpolgármesterének előterjesztései 
Előadó: Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 

 
a) A Konecsni György Helytörténeti Gyűjtemény és Tájház működtetése 
b) Beszámoló a Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. működéséről 
c) Fő utca szélesítésére javaslat 
d) Területbérleti kérelem 
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9./  Kiskunmajsa Város Alpolgármesterének előterjesztései 

Előadó: Dósai Imre alpolgármester 
 

a) Tájékoztató a Majsai Mentőalapítvány megszűntetéséről 
b) Tájékoztató a településőrség felállításáról  
c) Tájékoztató a 2009. évi „Karácsonyi csomag” támogatásról 

 
10./ Kiskunmajsa Város Jegyzőjének előterjesztése 

 Előadó: dr. Tóth Mária jegyző 
 
a) 2010. évi belső ellenőrzési munkaterv 
b) A belső ellenőrzési feladatok jövőbeni ellátása 
c) Aerotechnik Kft-vel felperes és Kiskunmajsa Város Jegyzője alperes közötti 

kártérítési ügyben peren kívüli egyezségről 
 

11./ Kiskunmajsa Város Aljegyzőjének előterjesztése 
 Előadó: Váradiné dr. Tóth Zsuzsanna aljegyző 

 
a) Javaslat a Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. évi 

munkatervére 
b) Városgazdálkodási Intézmény SZMSZ-ének módosítása 

 
12./ Idegenforgalmi és testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok beszámolója  

 Előadó: Abonyi Henrik Testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok  
 

13./ Térségfejlesztési tanácsnok beszámolója 
 Előadó: Fogl András térségfejlesztési tanácsnok 

 
14./  Térségfejlesztési tanácsnok előterjesztése az Önkormányzat 296/2009. számú       
        határozatával kapcsolatban 
        Előadó: Fogl András térségfejlesztési tanácsnok 

 
15./ Előterjesztés a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések     
       keretében benyújtandó nonprofit szervetek pályázatának támogatásáról 

 Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

16./ …./2009. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2009. évi költségvetését megállapító      
       3/2009. (II.27.) számú rendelet módosításáról 

 Előadó: Gulyás Jánosné osztályvezető 
 

17./ E g y e b e k 
 

18./ Ajánlatok HPV fertőzés elleni oltóanyagra /Zárt ülés!/ 
       Előadó: Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens  
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1./ N a p i r e n d 
     Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
     Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
     /Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 
Terbe Zoltán polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Az előterjesztésben szerepel, hogy a Zrínyi utca - Fő u. kereszteződésében lévő 
gyalogátkelőhely kialakításával kapcsolatban szóbeli kiegészítés fog elhangozni az ülésen. 
 
Terbe Zoltán polgármester Béres László bizottsági referensnek adja a szót a kiegészítés 
megtétele céljából. 
 
Béres László bizottsági referens: 
Az augusztusban beadott kérelmünkre október 14-én kaptuk meg a Nemzeti Közlekedési 
Hatóságtól a kijelölő határozatot, ami október végére emelkedett jogerőre. Október 27-én 
bejelentettük a munkakezdést a Magyar Közútkezelő részére, mert 8 nappal a munkakezdés 
előtt be kell jelenteni. A mai napon egyeztettem a kivitelezővel, aki a központban végzi a 
járdafelújítást, azt mondta, hogy a héten itt végeznek a munkálatokkal és hétfőn-kedden a 
járdakapcsolat kiépítése megtörténik, valamint egyeztetés után szintén sikerült megrendelnem 
a gyalogátkelőhely felfestését is. A jövő héten el fog készülni mind a járdakapcsolat kiépítése, 
mind a felfestés. 
 
Több kérdés, hozzászólás nincs, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
300/2009. sz. határozat 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Határozat 
 

- 233/2008. sz. határozat 
   EU pályázat a 2008. évi Kiskunmajsai Diáktalálkozóra 
- 45/2009. sz. határozat 
   Zrínyi u. – Fő u. kereszteződésében gyalogátkelőhely kialakítása 
- 100/2009. sz. határozat 
   A Városi Könyvtár igazgatói álláshelyére pályázat kiírása 
- 119/2009. sz. határozat 
   Lakossági járdaépítési pályázat 
- 131/2009. sz. határozat 
   Az Állami Számvevőszék Kiskunmajsa Város Önkormányzata gazdálkodási rendszerének   
   2009. évi ellenőrzéséről szóló számvevői jelentésről 
- 203/2009. sz. határozat 
  Az Európai Mobilitási Hét-hez történő csatlakozásról 
- 248/2009. sz. határozat 
  Györffy Gabriella Városi Könyvtár igazgatójává való kinevezése 
- 257/2009. sz. határozat 
   Kiss Istvánné és Lány Sándor ingatlanvásárlási kérelme 
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- 261/2009. sz. határozat 
   Helyi autóbusz –közlekedés menetrend módosítása 
- 264/2009. sz. határozat 
  Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2010. évi fordulójához  
  történő csatlakozás 
- 269/2009. sz. határozat 
  „Kompetencia alapú oktatás, egyenlő hozzáférés –Innovatív intézményekben” – TÁMOP-  
  3.1.4./08/2 
- 271/2009. sz. határozat 
  „Riasztórendszer kiépítése a kiskunmajsai közintézményekben” CÉDE/2009/3003 
- 284/2009. sz. határozat 
  Javaslat a Konecsni György Helytörténeti Múzeum és Tájház működtetésére 
- 285/2009. sz. határozat 
  A Városgazdálkodási Intézmény alapító okiratának módosításáról 
- 291/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a    
  Kiskunmajsa Városért Szövetség Egyesület pályázata 
- 292/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a    
  Hunor Bérkilövő és Tömegsport Szervező Közhasznú Vadásztársaság pályázata 
- 293/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a    
  Kiskunmajsai Lovas Klub pályázata 
- 294/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a    
  Kiskunmajsa Sporthorgász Egyesület pályázata 
- 295/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a  
  Kiskunmajsai Ifjúsági Fúvószenekari Egyesület pályázata 
- 296/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében  
  önkormányzati pályázat benyújtása  
- 297/2009. sz. határozat 
  A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében helyi   
  termékek bemutatását célzó, hagyományőrző rendezvények megszervezése, megvalósítása  
  céljából önkormányzati pályázat benyújtása 
- A Képviselő-testület a 105/2009. sz. határozat határidejét 2009. november 30-ra    
   módosította. 
- A Képviselő-testület a 124/2009. sz. határozat határidejét 2009. december 31-re    
   módosította. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
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2./  N a p i r e n d 
      Önkormányzati és Szervezési Osztály előterjesztései 

Előadó: dr. Égető Annamária bizottsági referens 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 

Terbe Zoltán polgármester dr. Égető Annamária bizottsági referensnek adja a szót az 
előterjesztések ismertetésére. 

 
a) A közoktatási intézményvezetők illetménynövekedéssel kapcsolatos kérelme 
 

Dr. Égető Annamária bizottsági referens: 
Önkormányzatunk által fenntartott közoktatási intézmények vezetői együttes kérelemmel 
fordultak az Önkormányzathoz, melyben jogszabályban biztosított illetménynövekedésük 
megállapításának biztosítását kérték a fenntartó Önkormányzattól. Az előterjesztést mind a 
Pénzügyi, mind az Oktatási Bizottság megtárgyalta és azt a határozati javaslatban foglalt 
részletezettséggel elfogadásra javasolják a Képviselő-testület számára. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 3 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
301/2009. sz. határozat 
A közoktatási intézményvezetők illetménynövekedéssel  
kapcsolatos kérelme 

Határozat 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatási intézmények 
számára a közalkalmazottakról szóló 1992. évi XXXIII. törvény végrehajtásáról a közoktatási 
intézményekben című 138/1992. (X.8.) Korm. rendelet 14/A §-a alapján 2009. január 1-jétől 
illetménynövekedésre az alábbi pótelőirányzatot biztosítja:  
 
- Arany János Általános Iskola, Óvoda és Bölcsőde  
Személyi juttatás 11 hónapra (185.966,- Ft)                         186.000,- Ft 
Munkaadót terhelő járulékok (  59.509,- Ft)                           59.500,- Ft 
 
- Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium 
Személyi juttatás 11 hónapra (148.786,- Ft)                         148.800,- Ft 
Személyi juttatás  
(túlóra)                11 hónapra   ( 17.216,- Ft)                           17.200,- Ft 
Munkaadót terhelő járulékok  ( 53.121,- Ft)                            53.100,- Ft 
 
- Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény  
Személyi juttatás 11 hónapra   (99.330,- Ft)                           99.300,- Ft 
Személyi juttatás  
(túlóra)                11 hónapra   ( 14.144,- Ft)                           14.200,- Ft 
Munkaadót terhelő járulékok   ( 36.312,- Ft)                           36.300,- Ft 
Összesen:                                                                                614.400,- Ft. 
A pótelőirányzatok fedezete a céltartalékon tervezett pályázatok előfinanszírozása 
keretösszeg.  
Felelős: Gulyás Jánosné referens 
Határid ő: azonnal 
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b) Az Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény vezetői pótlékkal   
     kapcsolatos kérelme 
 

Dr. Égető Annamária bizottsági referens: 
Igazgató úr igazgatóhelyettesének vezetői pótlékával kapcsolatosan nyújtotta be fenntartó 
Önkormányzatához kérelmét, melyben a jogszabályban biztosított pótlékalap 130%-ának 
megfelelő összegben kéri a vezetői pótlék biztosítását az intézmény számára, tekintettel arra, 
hogy költségvetéséből kigazdálkodni nem tudja. Az előterjesztést mind az Oktatási, mind a 
Pénzügyi Bizottság megtárgyalta és a határozati javaslat elfogadását javasolta. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Oláh Péterné képviselő: 
Amikor bodoglári nap volt végigjártam az intézményeket, hogy segítsenek nekünk a 
falunapon bármiben. Csóti igazgató úr kivételével a többi intézménytől semmit nem kaptunk, 
mintha nem Majsához tartoznánk. A külterületnek csak az adója kell a majsaiaknak. Mindig 
azt mondták, hogy jöjjek vissza máskor, mikor visszamentem azt mondták, hogy most nincs 
pénz, vagy máshol lépnek fel. Most a vezetői pótlékért benyújtják a kezüket. Különböző 
falukból szedtem össze előadókat, ahova az adót fizetjük, és kötelességük lett volna segíteni, 
semmiben nem segítettek. A pótlék jogszabály szerint jár, jogszabály szerint kellett volna 
segíteniük is. Szégyellem most felemelni a kezem és a lelkiismeretemmel egyeztetni azt, hogy 
a vezetői pótlék jár nekik.  
 
Farkas Zoltán képviselő: 
Képviselő Asszony egyszer már ezt elmondta, akkor nem reagáltunk rá. Most másodszor 
történik ez meg. Éveken keresztül mi mindig küldtünk segítséget, azt akkor megköszönte. 
Most nem sikerült. Azt sajnálom, hogy nem mondta el, hogy volt olyan kollegám, 
kolleganőm, aki jó néhány munkaórát töltött azzal – mert én megkértem rá -, hogy 
megpróbáljon szerezni diákokat, akik fellépnek a falunapon. Ez nem sikerült, az időpont 
olyan volt. És azt bárki belátja, hogy falunapon fellépőt találni nem olyan könnyű, mert nem 
biztos, hogy Ady verset jó elmondani az ismert közegben, hanem valamilyen szórakoztató 
produkcióval illik fellépni, amiből nem olyan nagy a választék. Megpróbáltuk, nem sikerült 
az idén megszervezni, a szervező kolleganő elmondta, hogy hogyan történhetett ez meg. Ezért 
elnézést kértünk. Nem mindig tudunk segíteni, de megpróbáltuk, ezért a lelkiismeretünk 
nyugodt. 
 
Több hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
302/2009. sz. határozat 
Az Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény  
vezetői pótlékkal  kapcsolatos kérelme 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egressy Béni Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény számára a közalkalmazottakról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 
végrehajtásáról a közoktatási intézményekben című 138/1992. (X.8.) Korm. rendelet 14/C §-a 
alapján 2009. január 1-jétől vezetői pótlékra 72.600,- Ft-ot (személyi juttatás: 55.000,- Ft,  
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munkaadót terhelő járulék: 17.600,- Ft) biztosít a céltartalékon tervezett pályázatok 
előfinanszírozása keretösszeg terhére.  
Felelős: Gulyás Jánosné referens 
Határid ő: azonnal 
 
 

 
c) Az Arany János Általános Iskola, Óvoda és Bölcsőde módosított Pedagógiai   
    Programjának jóváhagyása 

 
Dr. Égető Annamária bizottsági referens: 
Az intézmény alapdokumentuma már tartalmazta az úgynevezett IPR programra (Integrált 
Pedagógiai Rendszer) vonatkozó feladatokat. Az intézmény azonban egy sikeres évet már 
maga mögött tudhat, és annak a tapasztalatait Nemes Gáborné szakértő asszony vezetésével 
még részletesebben, jobban kidolgozottan emelte bele Pedagógiai Programjába. A Cigány 
Kisebbségi Önkormányzat egyetértési jogot gyakorolt a dokumentummal kapcsolatban. Így az 
Oktatási Bizottság javaslatával elfogadásra javasoljuk a Képviselő-testület számára a 
módosított Pedagógiai Programot. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
303/2009. sz. határozat 
Az Arany János Általános Iskola, Óvoda és Bölcsőde módosított  
Pedagógiai Programjának jóváhagyása 

Határozat 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Arany János Általános Iskola, 
Óvoda és Bölcsőde módosított pedagógiai programját a közoktatásról szóló 1993. LXXIX. 
törvény 44. § (1) bekezdése alapján jóváhagyja. 
Felelős: dr. Égető Annamária referens 
Határid ő: azonnal 
 
 
/Eke Tamás, a Kiskunmajsai Közszolgáltató Non-profit Kft. projektmenedzsere 
megérkezett./ 
 
 
 
3./  N a p i r e n d 
      Hatósági Osztály – Műszaki Csoport előterjesztései 

Előadó: Béres László bizottsági referens 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 

Terbe Zoltán polgármester Béres László bizottsági referensnek adja a szót az előterjesztések 
ismertetésére. 
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a) Piactér üzemeltetésére ajánlat 
 

Béres László bizottsági referens: 
Az ajánlatot megtárgyalta a Településfejlesztési Bizottság, mely alapján készült egy határozati 
javaslat, miszerint a város pillanatnyilag nem akarja kiszervezni a piac és vásár üzemeltetését. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg hozzászólásukat. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Személyes érintettség miatt nem szeretnék részt venni a szavazásban. 
 
Fogl András képviselő: 
A határozat nem tartalmazza, az előterjesztésben viszont szerepel az a kitétel, hogy 
amennyiben az Önkormányzat pályázatot kíván benyújtani a piactér felújítására és az 
önerővel nem rendelkezik, akkor visszatér erre a kérdésre. Nem látom okát ennek a kitételnek, 
mert az Önkormányzat érdekével ellentétes szándék lenne. Ha az Önkormányzat erre 
pályázatot kíván benyújtani, feltételezem, hogy az önerőt meg is fogjuk hozzá teremteni. 
Akkor egy felújított, modern, korszerű piactérnek a bérbeadása miért lenne indokolt a város 
számára. Felhívom a figyelmet rá, hogy ez a város érdeke ellen való döntés lenne. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Ha valamilyen forrásból sikerül a piac felújítására pénzt találnunk, akkor kell visszatérnünk 
erre a témára. Ezért is jó így, ahogy a határozati javaslatban szerepel.  
 
Több hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot, a szavazásban 13 képviselő vesz részt. 
 
A Képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
304/2009. sz. határozat 
Piactér üzemeltetésére ajánlat 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jelenleg nem akarja kiszervezni a 
piac és vásártér üzemeltetését. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 

b) Hunor Sportegyesület kérelme 
 

Béres László bizottsági referens: 
A Bajcsy utca 10. szám alatti ingatlanban szeretnének egy termet bérelni asztaliteniszezés 
céljára. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 2 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
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305/2009. sz. határozat 
Hunor Sportegyesület kérelme 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete bérbe adja a Bajcsy-Zs. u. 10. 
szám alatti épületben lévő üres tantermet a Hunor Sportegyesületnek havi 1,- Ft/m2 + Áfa áron 
az előterjesztésben megfogalmazott feltételekkel. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2009. november 15. 
 
 
 

c) A Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének kérelme 
 

Béres László bizottsági referens: 
A zsidó temetőnél szeretnének munkálatokat folytatni, ehhez kérik az Önkormányzat 
támogatását. Megtárgyalta a Településfejlesztési Bizottság, valamint a Pénzügyi és 
Költségvetési Bizottság is és nem támogatták a kérelmet. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Fogl András képviselő: 
A két bizottság döntésének ellenére arra kérem Képviselőtársaimat, hogy támogassák a 
kérelmet. Erkölcsi kötelességem emellett kiállni, hiszen az előző ciklusban többször szót 
emeltem a zsidó temető rendkívül elhanyagolt és rossz állapota miatt. Mivel saját erőből nem 
fogjuk tudni megoldani ezt a problémát, és azon majsai polgárok, akik ott nyugszanak, 
emléke megérdemli ezt a szerény anyagi áldozatot, ezért kérem a Testület támogatását. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
A zsidó temető létesítményén az elmúlt évtizedekben nem történt felújítás. 1990-ben a 
Magyar Demokrata Fórum Kiskunmajsai Szervezetének kezdeményezésére indult egy 
gyűjtés, és akkor az MDF újította fel a zsidó temetőt és egy helyi ünnepség keretében átadta 
az Önkormányzat számára, hogy óvja azt. Az Önkormányzat a Városgazdálkodási Intézmény 
révén a zsidó temetőben a parkgondozást elvégezte, de a létesítmény állagán olyan 
károsodások keletkeztek az elmúlt 19 év során, ami már nagyon komoly veszélyt is jelenthet. 
A kapu nagyon rossz állapotban van, a hátsó kerítés egy része ki akar dőlni. A MAZSIHISZ 
képviselőivel bejártuk a helyszínt és akkor született meg az a döntés, hogy az ő feladatuk az, 
hogy a Zsidó Hitközség tulajdonában lévő temetőt karbantartsák, de segítséget kértek ehhez a 
kiskunmajsai Önkormányzattól, ezért került ide ez a kérelem. 
 
Farkas Zoltán képviselő: 
Én is a Testület támogatását kérem, hasonló okból. Évek óta jeleztem már, illetve a tavaszi 
körzetbejárásnál is megnéztük, hogy főként a hátsó sarok már megcsúszik, tényleg veszélyes. 
Ha ez megtörténik, a helyreállító munkák sokkal többe kerülnek. Azzal is egyetértek, hogy az 
utódoknak kötelessége a temető gondozása. Egyébként pedig van idegenforgalmi jelentősége 
is, mivel tapasztalatom szerint még többen látogatnák. Arról nem beszélve, hogy szerintem a 
fiatalokat érdemes odavinni, hogy tekintsék meg, mert a XX. századi magyar történelem 
nagyon nagy tanulságul szolgálhat, egy-egy sírkő felirata megdöbbentő. Ajánlom azok 
figyelmébe is, akik még nem látták, nagyon sokat lehet belőle tanulni.  
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Több hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 5 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
306/2009. sz. határozat 
A Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének kérelme 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 380.000,- Ft támogatást biztosít a 
MAZSIHISZ részére a kiskunmajsai Zsidó temető felújítására, melynek fedezete a 
céltartalékon tervezett Pályázatok előfinanszírozása keretösszeg. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 

d) Területbérleti kérelem megtárgyalása 
 

Béres László bizottsági referens: 
A legutóbbi testületi ülésen vásárlási szándékot jelentettek erre a területre, melyet az 
Önkormányzat akkor nem támogatott, mivel az ott folytatott tevékenység nem egyeztethető 
össze az Önkormányzat elképzelésével, valamint a rendezési tervben meghatározottakkal. Így 
a Településfejlesztési Bizottság nem támogatta a bérleti kérelmet sem. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
A körzetemben lakik a vállalkozó, elég nehéz helyzetben van ő is és az ott lakók is. A 
vállalkozó olyan gépjármű parkot épített ott ki, ami a tevékenységéhez nélkülözhetetlen. 
Ehhez a tevékenységéhez embereket foglalkoztat, Kiskunmajsának adót fizet, ezt a tényt is 
figyelembe kell vennünk. Ugyanakkor a lakók kifogásolják a gépjárműpark üzemeltetését, 
mivel nagyon nagy zajjal jár. Azon kívül esős időszakban az utat teljes mértékben sárral 
beborítják a gépjárművek. Nem utolsó sorban olyan területfoglalást végzett ott, amely 
engedély nélküli. Van-e lehetőség arra, hogy az Önkormányzat valamilyen kompromisszumos 
megoldást felkínáljon neki? Azért próbálkozott a területvásárlással, mert amennyiben meg 
tudta volna vásárolni, bekerítette volna és jobb képet tudott volna kialakítani. Viszont az is 
tény, hogy ez nem felel meg annak a feltételnek, amit a város előírt számára. Talán az Ipari 
Parkban fel lehetne ajánlani neki területet, akkor nyugodtabb helyzet alakulhatna ki, 
tekintettel arra, hogy a jelenlegi helyzet elég kiélezett mind a lakókat, mind a vállalkozót 
illetően.  
 
/Halász Sándorné, a Kistérségi Szociális Intézmény vezetője megérkezett./ 
 
Faludi Tamás képviselő: 
Az előző önkormányzati ülések egyikén adott bérbe Kiskunmajsa Város Önkormányzata 
üzleti céllal területet a Zöldparadicsom mögött 1,- Ft/m2-ért. Akkor is elmondtam, hogy mivel 
üzleti célra lett kérve, ennek megfelelően legyen bérbe adva, ne 1,- Ft-ért. A határozati 
javaslatot azzal egészíteném ki, hogy a következő képviselő-testületi ülésre a 
Településfejlesztési Bizottság tegyen előterjesztést, hogy Kiskunmajsán hol jelöli ki azt a 
területet, ahol a vállalkozások 1,- Ft/m2 áron tudnak területet bérelni vállalkozásuk 
továbbvitelre. Ha valóban a vállalkozásokat szeretnénk támogatni – ahogy az oly sokszor 
elhangzik -, jelöljük ki azt a területet, ahová a vállalkozókat ki tudjuk csábítani.  
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Fogl András képviselő: 
Én is járok abban az utcában, olyan érzése van az embernek, mintha TSZ majoron haladna 
keresztül, annyi mezőgazdasági gép található azon a területen, olyan családi házas 
környezetben, ahová a családok több 10 M Ft-ért építettek. A jelenlegi állapot konzerválása 
nem lehet sem a város, sem pedig az ott lakók érdeke. A DÉMÁSZ volt épületének 
megvásárlása pontosan ezt a célt szolgálta volna, ebben történt-e előrelépés? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
A DÉMÁSZ ingatlan megvásárlása körül azért van időbeli eltolódás a tervekhez képest, mert 
erdő művelési ágból ki kell vonni azt a területet, amit megvásárolnak. Az Erdészeti Hatóság 
pedig azzal járult hozzá a kivonáshoz, ha máshol telepítünk egy megfelelő területű erdőt. 
Ennek az engedélyeztetése zajlik most, amint az engedélyt megkaptuk, akkor a vevő meg 
tudja vásárolni az erdőterületet, és abból a pénzből, amit ő befizet, ki tudjuk fizetni a 
DÉMÁSZ ingatlanának egy részét. Amennyiben ez megtörténik, reményeink szerint még az 
idei év folyamán, akkor azt a területet kialakíthatjuk úgy, hogy az engedély nélkül tárolt 
járműveket tudnánk ott tároltatni. Hogy milyen tarifáért, az ki fog alakulni a későbbiek során.  
 
Oláh Péterné képviselő: 
Közös megoldást kell keresni. Kötelezni kellene a vállalkozót arra, hogy amíg területe nem 
tudunk biztosítani a számára, addig tegye rendbe a területet. El tudom képzelni, hogy a 
környező lakosokat zavarja, viszont tudomásul kell venni, hogy a vállalkozókat, melyek az 
Önkormányzatnak adót fizetnek, addig sújtjuk, hogy odébbállnak. Az Önkormányzat 
törekedjen arra, hogy vállalkozás és gazdaszerető legyen. Mai napon azt mondták nekem a 
vállalkozók, hogy túl sok adminisztratív szellemű ember van köztünk. Szégyellem, hogy ezt 
mondták ránk. A kettő között próbáljunk meg úgy evezni, hogy a vállalkozó is megmaradjon. 
Ha tudnánk területet adni nekik, lehetőleg minimális pénzért, akkor azt fogják érezni, hogy az 
övék ez az Önkormányzat.  
 
Dósai Imre alpolgármester: 
Egyetértek Faludi képviselő úrral, hogy ez vállalkozói feladat. Ha emlékszünk a Kun-
Majsában nyáron megjelent a Politrend Kft. felhívása, aki több hektáros területtel rendelkezik, 
viszonylag nem messze a város központjától gépek tárolására kiválóan alkalmas, őrzött 
területtel, emellett fedett területet is tud biztosítani személygépkocsik számára. Ha ezt a 
vállalkozást sikerül beindítani, akkor helyére kerülhetnek a dolgok. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Gondoljuk át alaposan a kérdést. Ha nem adjuk bérbe, akkor sem fog változni a helyzet, a 
gépjárműpark ott fog maradni, a lakókat akkor sem fogja megnyugtatni a kérdés. Egyetértek 
Oláhné képviselő asszonnyal, hogy a vállalkozót is kötelezni kell valamilyen úton arra, hogy 
tegye rendbe azt a részt, ha már odarakta a gépjárműveket mindenféle előzetes bérleti 
szerződés, engedély nélkül. Ugyanakkor az Önkormányzat gondolkodjon el azon, milyen 
alternatívát tud felajánlani az ilyen helyzetek megoldása érdekében. Nem lesz más 
választásunk, mint ideiglenesen bérbe adni feltételek mellett. 
 
Faludi Tamás képviselő: 
Azt kérem, hogy maradjunk önkormányzati szinten, és még egyszer kérem, hogy a határozati 
javaslatot egészítsük ki azzal, hogy a következő önkormányzati ülésre a Településfejlesztési 
Bizottság tegyen előterjesztést, hogy ilyen esetben hová tudjuk irányítani a vállalkozókat. 
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Dósai Imre alpolgármester: 
Önkormányzati szinten megvizsgáltunk több területlehetőséget. Sajnos mind a város szélén 
helyezkedik el, amit az Önkormányzat fel tud mutatni. Erről beszélgettem több buszos és 
mezőgazdasági vállalkozóval, akik féltik a gépeiket, kényelmetlennek tartják az oda való 
kijutást. A kérelmező is azért nem keres távol a lakóhelyétől megoldást, mert ott szeretné a 
közelében, biztonságban tudni a gépeit. Igaz, hogy valamilyen megoldást kell találni, de az is 
biztos, hogy így nem maradhat, rendeleteinkkel teljesen ellentétes ez az állapot. Amennyiben 
az Önkormányzat nem tud segítséget nyújtani, akkor azt az állapotot meg kell szűntetnie a 
vállalkozónak. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Egyetértek Alpolgármester úrral, mindannyian arra törekszünk, hogy a rendet betartassuk 
Kiskunmajsán. De megoldást kell találni, ugyanis a vállalkozó kijelentette, hogy amennyiben 
őt elüldözik - mert bérbe nem tudja venni a területet, eladni nem fogjuk neki, arra kötelezzük, 
hogy helyezze el a gépjárműparkot máshova, márpedig nem tudja elhelyezni - , kénytelen lesz 
elköltözni. Márpedig embereknek ad munkát, nem biztos, hogy jót fogunk magunknak tenni. 
 
Oláh Péterné képviselő: 
Egy élet munkája, sok millió forint van azokban a gépekben. Azt kérjük, hogy tegye olyan 
helyre, a város szélére, ahol 1 nap alatt szétszedik. Egy 15 M Ft-os gépet 2 óra alatt le lehet 
amortizálni. Kérem, hogy míg az Önkormányzatnak nincs olyan területe, ahol felel is valaki 
érte, bérelhesse ki azt a területet.  
 
Abonyi Henrik képviselő: 
A Településfejlesztési Bizottság alelnökeként azt javaslom, hogy ezt a napirendi pontot most 
vegyük le, ne szavazzunk róla. A Bizottsághoz kerüljön vissza kidolgozásra, hogy milyen m2 
áron kívánja bérbe adni, és hogyan biztosítja a vállalkozó a rendezettséget ennek fejében. A 
vállalkozót a Bizottság hívja meg erre a bizottsági ülésre. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Az előterjesztésben szereplő vállalkozó csak az egyik olyan vállalkozó, aki ilyen gondokkal 
küzd Kiskunmajsán. Van, akinek nincs a szomszédságában szabad terület, az utcán tárolja a 
kisebb-nagyobb súlyú erőgépeit. Ezért ez a kérdés már többször is szóba került. Ennek volt az 
egyik megoldási javaslata a DÉMÁSZ épület 6000 m2-ének hasznosítása ilyen célra. Kérem, 
hogy ha a Bizottság tárgyalja majd ezt az ügyet, akkor ezt is vegye figyelembe. Nyilvánvaló 
egyik vállalkozó sem fogja egy nyílt területen otthagyni estére szabadon a tulajdonában lévő 
járműveket, azt a területet védeni kell, be kell keríteni. Ezért kell egy olyan helyet biztosítani, 
ahol megfelelő védettséget is kapnak ezek a gépek. Egyetértek Abonyi képviselő úrral, hogy a 
Bizottság a következő ülésre készítsen egy előterjesztést és vegyük le napirendről. Aki ezzel 
egyetért, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 2 tartózkodással – levette 
napirendjéről az előterjesztést. 
 

 
e) Hirdetési ajánlat Kiskunmajsa térképre 
 

Béres László bizottsági referens: 
A Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság is megtárgyalta, és 
nem javasolták az elfogadását.  
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Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
307/2009. sz. határozat 
Hirdetési ajánlat Kiskunmajsa térképre 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete nem él a hirdetési lehetőséggel, és 
nem kíván térképet vásárolni. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: Azonnal 
 
 
/Fogl András képviselő kiment, jelen van 13 képviselő./ 
 

 
f) Karácsonyi díszkivilágítás 
 

Béres László bizottsági referens: 
Megtárgyalta a Településfejlesztési Bizottság, valamint a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság, és mindkettő támogatta az előterjesztést. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket a napirenddel kapcsolatban. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 1 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
308/2009. sz. határozat 
Karácsonyi díszkivilágítás 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 170.000,- forintot biztosít a 
karácsonyi díszvilágítás felszerelésével kapcsolatban, melynek fedezete a céltartalékon 
tervezett Pályázatok előfinanszírozása keretösszeg. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2009. december 4. 
 

g) Villanylekötési kérelem 
 

Béres László bizottsági referens: 
A Katona József és Erkel utca által határolt téren szeretnék, ha villamos fogyasztói szekrény 
és mérőszekrény kiépítését vállalná az Önkormányzat. Az ajánlatok bekérése megtörtént, 
melyből a legolcsóbb ajánlat szerepel a határozati javaslatban. A Településfejlesztési 
Bizottság és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta és nem támogatta a kérelmet.  
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Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Önerőből megvalósítani mindent nem lehet. Nagyon szeretném, ha a jövőre vonatkozóan az 
Önkormányzat átgondolná, hogy meg lehetne-e oldani, hogy a körzeti képviselők részére 
valamennyi összeg rendelkezésére állhasson bizonyos feladatok megoldására a körzetükben? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
A közelmúltban levelet küldtünk ki minden Képviselőtársunknak, amelyben a 2010. évi 
költségvetési koncepció készítéséhez kértünk javaslatokat. Egyetértek ezzel a gondolattal, már 
javaslatot tettem a Pénzügyi Osztály részére, hogy a költségvetési koncepcióba kerüljön be az 
az elgondolás, miszerint minden egyéni körzeti képviselő félmillió forintos kerettel 
rendelkezzen. A kérdés még az, hogy milyen elszámolási móddal és milyen célra lehet 
fordítani ezt az összeget? Ha a Képviselő-testület a költségvetési koncepcióba beemeli, 
elfogadja ezt a gondolatot, akkor jövőre rendelkezésre állhat bizonyos összeg.  
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
A ciklus végére eljutunk idáig, én ugyanis már több alkalommal jeleztem, kellene egy kisebb 
összeget elkülöníteni a körzeti képviselők számára. Akkor azt az információt kaptam, hogy ez 
nem fér össze az Önkormányzati törvénnyel. Lehet, hogy közben történtek változások, és 
Polgármester úr javaslata nagyobb hangsúlyt kapott. 
 
Farkas Zoltán képviselő: 
Én az 500.000,- Ft-os képviselői kerettel szemben 120.000,- Ft-ot szeretnék csak kérni a 
körzet számára. Volt már ilyen ebben a ciklusban, amikor több körzetben lakossági 
összefogással a körzet maga meg tudott valósítani fejlesztést, vagy kérte az Önkormányzat 
támogatását. Én is ezt szeretném most kérni. Nem előzmények nélküli dologról van szó, 
régóta folynak már ott a szépítési munkák. Eddig nem jöttek a lakók a városhoz, a 
balesetveszélyes fák kivágásához sem kértek pénzt, megoldották, ahogy a tuskózást is, az új 
fák kiültetését is. Már a parkosítás is megtörtént, az anyagköltség több mint félmillió forint 
volt, a munkadíj is ekkora összeget emészthetett fel, ezt nagyrészt az ott lakók végezték el. 
Most teljesedne be ez a munkafolyamat azzal, ha a villanylekötés is megvalósulna, szép 
parkosított terület jöhetne ott létre, ami nagy szárazság idején is locsolhatóvá válna. Örülök, 
hogy van még ilyen kezdeményezése a lakosoknak, kérem, támogassák a kérelmet. 
 
/Fogl András képviselő bejött, jelen van 14 képviselő./ 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Én is egyetértek, ha van egy lakossági kezdeményezés, amely a város szépítését, fejlesztését 
segíti elő, akkor az Önkormányzatnak partnernek kell lennie hozzá, ha a pénzügyi 
lehetőségeink megengedik, akkor pénzügyileg is legyünk partnerek hozzá. Aki a határozati 
javaslattal egyetért, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül 3 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
 
 
 
 
 
 



 17 
 
 
309/2009. sz. határozat 
Villanylekötési kérelem 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 115.250,- Ft-ot biztosít a Katona 
J. u. és Erkel u. által határolt téren villamos fogyasztói és mérőszekrény kiépítésére, melynek 
fedezete a céltartalékon tervezett Pályázatok előfinanszírozása keretösszeg. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 

 
h) Terra Innova Kft. kérelme 
 

Béres László bizottsági referens: 
A Kft. azzal a kérelemmel fordult az Önkormányzathoz, hogy a Városgazdálkodási Intézmény 
telephelyét értékesítse számára, valamint módosítsa a rendezési tervet, itt egy kis áruházat, és 
üzemanyagtöltő állomást szeretne létesíteni. A Településfejlesztési Bizottság megtárgyalta és 
nem javasolta a rendezési terv ilyen irányú módosítását. Az értékesítésről nem foglalt állást, 
mivel a cég a rendezési terv módosításával együtt kérte volna az értékesítést. A Testületnek az 
értékesítéssel kapcsolatban is állást kellene foglalnia. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Kiderült-e a bizottsági ülésen, hogy milyen jellegű kereskedelmi tevékenységet kíván 
folytatni ez a vállalkozás. 
 
Abonyi Henrik képviselő, a Településfejlesztési Bizottság alelnöke: 
A bizottsági ülésen vettük fel a cég kérelmét napirendre. Semmilyen konkrétum nem volt a 
kérelemben, csupán a terület besorolását kéri, hogy módosítsa az Önkormányzat, utána tud 
ajánlatot tenni. A Bizottság azt az egyhangú döntést hozta, hogy nem kívánja ezt a besorolást 
módosítani, nem kívánja ezt a tevékenységet Kiskunmajsán. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Az elmúlt időben Kiskunmajsára két multi cég települt be. A kiskunmajsai kereskedelemben 
tevékenykedő kisvállalkozások pontos számszaki tényeket tudnának mondani arra 
vonatkozóan, hogy mennyivel csökkent a forgalmuk, mennyivel nehezebben tudnak megélni. 
A tegnapi vállalkozói fórumon is elég markáns vélemények alakultak ki ezzel kapcsolatban. 
Nem kell messzire mennünk példáért, Soltvadkert egységesen úgy döntött, hogy nem kívánja 
a multikat beengedni településére. Az Önkormányzatnak el kell döntenie, hogy a két működő 
multi mellé beenged-e még egyet, vagy a kiskunmajsai, még működő vállalkozók érdekeit 
figyelembe veszi. A statisztikai adatok szerint a jelenleg még működő vállalkozások nagy 
része, 70%-a a mezőgazdaságban és kiskereskedelemben működik. Kérem legyünk tekintettel 
rájuk, próbáljunk a helyi érdekeknek nagyobb hangsúlyt adni a testületi döntésekben. Én nem 
támogatom, hogy még egy multi Kiskunmajsára beköltözzön. 
 
Fogl András képviselő: 
Ki az a multi, akit nem akarunk beengedni, valaki tudja? 
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Terbe Zoltán polgármester: 
Személyesen találkoztam az úriemberrel, ő nem nyilatkozott arról, hogy milyen cég van 
mögötte. Bíztam abban, hogy bizottsági ülésre meghívják és kifaggatják a részletekről. Ez 
nem történt meg, ezért többet nem tudok mondani. Csak ennyit mondott szóban, és még azt, 
hogy az ingatlan melletti épületeket, melyek az Agrikon Kam Kft. tulajdonát képezik, és 
műanyagüzemként működtek, is meg kívánja vásárolni a területhez az ajánlattevő cég.  
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Nem tudom én sem, hogy milyen cégről van szó. Az ilyen jellegű képviselők nem szokták 
kiadni azoknak a cégeknek a nevét, akiket képviselnek, tekintettel arra, hogy ha kiderül, hogy 
nagyobb multi van a háttérben, az árak ugrásszerűen megnőnek. Az ő érdekük is az, hogy 
minél kisebb összegért tudja megvásárolni az ingatlanokat. Ez a bevált gyakorlat, közvetítő 
céget kérnek fel, aki ezt az üzletet lebonyolítja. 
 
Faludi Tamás képviselő: 
Polgármester úr kifogásolta, hogy nem lett meghívva az úr a bizottsági ülésre. A bizottsági 
ülésen lett kiosztva ez az anyag, hogy lett volna meghívva? Olyat kell most elutasítani, amit 
nem tudunk. Nálam is volt az ALDI, a TESCO az előző ciklusban, mindenki ide szeretett 
volna jönni. Éppen ezért módosította az előző Testület a rendezési tervet úgy, hogy a város 
központjába már nem jöhet több multi. Ezt kellene most felszabadítani. El tudom fogadni, 
multi jöhet Majsára, de menjen az Ipari Parkba. De lehet, hogy nem is multiról van szó, 
hanem valamilyen feldolgozó üzemről, akkor viszont érdemes rajta elgondolkodni. 
 
Béres László bizottsági referens: 
Olyan vállalkozást most is megvalósíthatna ott. A kérelmükben egyértelműen az szerepel, 
hogy a beruházás eredményeképpen üzemanyagtöltő állomás és kiskereskedelmi egység 
jönne létre. Egyértelmű, hogy valamilyen multicég felhajtója.  
 
Abonyi Henrik képviselő, a Településfejlesztési Bizottság alelnöke: 
Amellett foglalt állást a Bizottság, hogy nem kívánja a rendezési terv besorolását módosítani, 
függetlenül attól, hogy a cég kérelmében benne van a munkahelyteremtés, és az adóbevétel. 
Ha ez a cég idejönne, lehet, hogy ugyanennyi munkahely szűnne meg a kisvállalkozásokban, 
nem történne változás, külső cégnek adnánk lehetőséget, elvéve a kiskunmajsai kiskereskedők 
lehetőségét. A Bizottság ennek szellemében nem tudta a rendezési terv módosítását 
támogatni. 
 
Fogl András képviselő: 
Nem értem ezt a bezárkózást. Ez a város attól város, amilyen fejlesztések és beruházások 
most zajlanak. Ezt a vitát lefolytattuk a Sparral és a Pennyvel kapcsolatban is. Meg kell nézni, 
hogy hányan vásárolnak ezekben a multikban hazaiak és külföldiek egyaránt. Nekem nem 
okoz gondot, ha 300 m-rel távolabb 10,- Ft-tal olcsóbban tudom megvenni a benzint, mert 
valószínűleg ezt is fogja eredményezni ez a versenyhelyzet. Be lehet zárni a kapukat, lehúzni 
a rolót, de erre az előterjesztésre most nem tudok sem nemet, sem igent mondani. Javaslom, 
hogy vegyük le napirendről.  
 
Abonyi Henrik képviselő, a Településfejlesztési Bizottság alelnöke: 
Sem a Bizottság, sem a Képviselő-testület nem kívánja a rolót lehúzni. Mint ahogy Faludi 
képviselő úr említette, az Ipari Parkban még elég sok hely van, ha akar jönni. Ezért 
kockáztatott akkorát a Testület, azt kell megtölteni.  
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Terbe Zoltán polgármester: 
A Gksz besorolás teszi lehetővé, hogy a városnak azon részén, ahol ilyen besorolás van, ilyen 
jellegű kereskedelmi tevékenység folytatódhasson. A rendezési tervünkben jól 
körülhatároltuk, hogy a városnak mely részei azok, ahol nem szeretnénk ilyet megvalósítani, 
és ott nem hagytuk a Gksz besorolást jóvá. De az tény, hogy ha a multik nagyon akarnak 
jönni, akkor ide fognak jönni, ha nem belterületre, akkor külterületre. És ha minden 
szakhatósági engedélynek eleget tettek, kötelességünk kiadni a működési engedélyt. 
Elzárkózni erőszakkal nem lehet. Az tény, hogy az a rendeletmódosítás, amit az előző 
ciklusban hajtottunk végre nehézséget támasztott a multik elé. Szeretné a cég, ha ezt a 
szigorítást feloldanánk, a város belterületén, frekventáltabb helyen tudná a kereskedelmi 
tevékenységét megvalósítani. Ennek a döntésnek valóban van egy olyan hozadéka, hogy a 
helyi kereskedőket szeretnénk-e támogatni, vagy a helyi vásárlókat? Ha a helyi kereskedőket 
szeretnénk támogatni, akkor nehézséget gördítünk a multik elé. Ha a helyi vásárlókat 
szeretnénk, hogy verseny alakuljon ki a kereskedők között, lejjebb menjenek az árak, akkor a 
multikat kell támogatni. Ez a dilemma van előttünk ennek a kérdésnek a tárgyalása kapcsán. 
Amit az előző ciklusban az akkori Önkormányzat elfogadott a rendezési terv módosításaként, 
az megállja a helyét, azon nem kellene lazítani. 
 
Abonyi Henrik képviselő: 
Egyetértek Polgármester úrral, a Bizottság is ezt a javaslatot tette, nem támogatta a rendezési 
terv módosítását. Több egyéb tényező is emellett szól. Ha az Önkormányzat módosítaná a 
rendezési tervet, akkor annak a területnek a forgalma, a környezetterhelése is nagymértékben 
megnövekedhetne. Ez nem érdeke sem a városnak, sem a vásárlóknak.  
 
Terbe Zoltán polgármester:  
Amennyiben nincs több hozzászólás, aki egyetért azzal, hogy vegyük le napirendről az 
előterjesztést, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 8 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal 5 tartózkodás mellett – 
levette napirendjéről az előterjesztést. 
 

i) Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium biztonsági rendszerének 
kiépítése önerőből 

 
Béres László bizottsági referens: 
A Településfejlesztési Bizottság javaslatára a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság is 
megtárgyalta és támogatta, hogy kiépítésre kerüljön a biztonsági rendszer. 
 
Polgármester kéri a Testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a határozati 
javaslatot. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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310/2009. sz. határozat 
Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium  
biztonsági rendszerének kiépítése önerőből 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dózsa György Gimnázium, 
Szakközépiskola és Kollégium biztonsági rendszerének kiépítéséhez 693.800,- Ft-ot biztosít a 
céltartalékon tervezett pályázatok előfinanszírozása keretösszeg terhére. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester   
Határid ő: 2009. december 31. 
 
 

j) Tájékoztató CÉDE pályázat Támogatási szerződés véleményezéséről 
 
Béres László bizottsági referens: 
Az Önkormányzat döntése alapján a támogatási szerződéseket aláírás előtt tárgyalnia kell a 
szakbizottságnak, utána pedig tájékoztatást kell adnia a Képviselő-testületnek. A CÉDE 
pályázat támogatási szerződését a Településfejlesztési Bizottság aláírásra javasolta. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármester szavazásra bocsátotta a tájékoztatót. 
 
A Képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta 
a tájékoztatót. 
 
Polgármester szünetet rendelt el. 
 
S z ü n e t . 
 
Az Öko-Ferment Hungary Környezetvédelmi Zrt. képviselői megérkeztek.  
 
S z ü n e t  u t á n .  
 
4./  N a p i r e n d 
      Az Öko-Ferment Zrt. ajánlata  

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 

Terbe Zoltán polgármester: 
A napirend elfogadásakor kértem, hogy vendégeink adott időpontban elmondhassák 
ajánlatukat számunkra, ez az időpont elérkezett. Köszöntöm az Öko-Ferment Zrt. képviselőit, 
dr. Vékony Tibor urat és Fonyó Gábor urat. 
A kiskunmajsai Ipari Park betelepítését elvállalta az Önkormányzat akkor, mikor benyújtotta 
a pályázatot a fejlesztésének megvalósítására. Egy Ipari Park betelepítése napjainkban nagyon 
nagy kihívás. A klasszikus iparágak, mint az autógyártás, elektronikai ipar, élelmiszeripar 
sajnos nem szárnyalnak jelenleg. Befektetéseket ezen a területen viszonylag visszafogottan 
lehet várni. Kivétel ez alól talán, hogy a Mercedes cég Kecskeméten megkezdte beruházását, 
ott fog építeni egy nagy gyárat. A Mercedes beszállítói számára szeretnénk kiajánlani majd a 
kiskunmajsai Ipari Park helyszínét. Ez egy próbálkozás, de más irányba is el kell indulnunk. 
A klasszikus iparágak - melyekről az imént említést tettem - mellett jelenleg vannak olyan 
iparágak, melyek dinamikus fejlődés előtt állnak.  
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Ezek az iparágak egyrészt a hulladékgazdálkodással, környezetvédelemmel kapcsolatos 
üzletágak, másrészt a megújuló energiaforrásokkal kapcsolatos üzletágak. A sors különös 
véletlene az, hogy energetikusként végeztem a műszaki egyetemen, az egyik szakterületem a 
megújuló energiaforrások szakterülete volt. Ezen a területen végzett munkám eredményeként 
olyan szakmai kapcsolatokra sikerült szert tennem a közelmúltban, amely során több olyan 
céggel, befektetői társasággal kerültem szakmai kapcsolatba, melyek ilyen területen kívánnak 
befektetéseket eszközölni. Ezt a munkámat segítette, hogy a Magyar Megújuló 
Energiaszövetség Főtitkáraként is tevékenykedem és az Energiaszövetség ezen a területen 
elég széles látókörrel rendelkezik. Ez a kapcsolatrendszer tette lehetővé, hogy az Öko-
Ferment Zrt-vel a kapcsolat létrejött és meghallgathattam a szakmai elképzelésüket, mely 
mikroerőművek építésével kapcsolatos. Úgy gondoltam, hogy az általuk kidolgozott 
technológia Kiskunmajsán is bevezethető és javaslatot tettem számukra, hogy a kiskunmajsai 
Ipari Parkban is próbáljanak egy ilyen beruházásban gondolkodni. A cég képviselőivel 
találkozva ellátogattunk Kiskunhalasra, a Halasvíz Kft-hez, az ottani szennyvíztisztító telepre 
is. Találkoztunk a Homokhátsági Kft. vezetőivel is, mely a hulladékgazdálkodásban érdekelt 
Kiskunmajsa térségében. A cég a begyűjtött információk alapján úgy döntött, hogy érdemes 
elgondolkodni egy kiskunmajsai befektetésben. A Településfejlesztési Bizottság tagjai már 
meghallgatták a cég javaslatát, kérem, Képviselőtársaim is hallgassák meg ezeket a 
gondolatokat, ismerkedjenek meg a cég javaslatával. Amennyiben érdemesnek tartják, akkor 
induljunk el ezen az úton, és próbáljuk meg elérni azt, hogy az Ipari Parkban immár a 
második befektető jelenjen meg, teremtsen munkahelyeket, iparűzési adót fognak nekünk 
fizetni annak érdekében, hogy bevételeink növekedjenek. Átadom a szót vendégeinknek, 
tájékoztassanak bennünket arról, milyen elképzelésekkel érkeztek hozzánk. 

 
Dr. Vékony Tibor Ügyvezető Igazgató: 
Az Öko-Ferment Hungary Környezetvédelmi Zrt. egy miskolci társaság. Több éve 
foglalkozunk környezetvédelmi projektek megvalósításával. Ezen belül is elsősorban azokat a 
környezetvédelmi projekteket részesítjük előnyben, melyek végén elektromos energiát tudunk 
előállítani. Az ajánlatunk, amennyiben a Képviselő-testület el tudja fogadni, hogy egy mini 
erőművet hoznánk létre, melynek alapvető fűtőanyaga a szennyvíziszap, másodlagosan pedig 
más szerves hulladékok. A laikusok kevésbé tudják, hogy a szennyvíziszap mekkora 
problémát jelent. A szennyvíziszap az a sűrű massza, ami a szennyvíztisztítóban az ülepítés 
után hátra marad. Ezt az anyagot szokták utána préselni, centrifugálni, nedves 
földminőségben tárolni. Korábban a termőföldek trágyázására használták fel éppúgy, mint az 
állati eredetű maradványokat. Az utóbbi évtizedben azonban felismerték, hogy a kommunális 
szennyvíziszapok egyre kevésbé helyezhetők el a mezőgazdaság területén. Részben még 
folyik ennek a technológiának a telepítése, de hosszú távon a napjai meg vannak számlálva. 
Az Eu csatlakozást követően 2013-ig kapott Magyarország és a később csatlakozó állam arra 
határidőt, hogy a szennyvíziszap ártalmatlanítását, beleértve részben a komposztálást is, 
szűntessék meg, egyre kevésbé lehet már mezőgazdasági célra felhasználni ezeket a 
maradványanyagokat. A mi üzemünk azt a célt szolgálja, hogy a megfelelő technológiai 
előkészítés után egy hőkezelési eljárással a szennyvíziszapból kinyerjük a benne lévő 
energiát. Hozzá tudunk adni zöldhulladékot, egyéb szerves anyagokat, majd a végén 
elektromos energiát állítunk elő. Annyiban különbözik ez más technológiáktól, hogy nem 
nyílt lánggal égetünk, ez az erőmű nem égetéses technológiát, hanem úgynevezett hőkezelést 
jelent. Nem éri el azt a hőfokot, amire azt mondjuk, hogy égetés, nincs nyílt lánggal égés, 
hanem relatív alacsony hőfokon relatív oxigénszegény környezetben gázosítás történik. Ebből 
nyerjük a villamos energia előállításához szükséges energiát. A technológiai sor végén inert 
hamu keletkezik, ami valójában nem hamu, hanem további felhasználásra alkalmas anyag. 
Ezzel a technológiával meg lehet oldani azt a problémát, hogy a települések hosszú távon nem 
tudják hova elhelyezni a szennyvíziszapjukat. Tudunk belőle elektromos energiát termelni, és 
a hátra maradó, úgynevezett hulladék anyag bárhova lerakható, építőipari felhasználása 
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megoldott, cserepekbe, betonelemekbe, térkőbe. Ajánlatunk továbbá arról is szól, 
hogy ezt mi megépítjük, üzemeltetjük, illetőleg az elektromos energiát akár az Önkormányzat 
rendelkezésére tudjuk bocsátani, akár pedig az MVM felé továbbítjuk, mint megújuló 
energiát, melyre a kötelező energia átvételi szabályok vonatkoznak. Átadom a szót 
kollegámnak, aki a prezentációt megtartja. 
 
Fonyó Gábor Stratégiai Igazgató: 
Ez egy alapvetően problémamegoldáson alapuló projekt. Azt vizsgáltuk, hogy a mai világban 
az önkormányzatoknak és a lakosságnak mi okozza a legnagyobb problémát, amiben jelenleg 
megoldással még nem állt elő senki. A szennyvíziszap megsemmisítése igen jelentős 
problémát okoz. Azt is megnéztük, hogyan tudjuk megoldani úgy, hogy az végleges 
megoldást jelentsen. Köztes megoldás nagyon sok van a világban, de végleges megoldás 
nagyon kevés. Jelenleg a technológiában 60%-ban szennyvíziszapról beszélünk, 40%-ban a 
technológia képes véglegesen megsemmisíteni bármilyen egyéb hulladékot, szerves anyagot 
és maradványt. Hol tudjuk ezeket elhelyezni? Az erőműveink 80 km-es körzetén belül 
gazdaságosan szállítható a szennyvíziszap, a zöldhulladék, mind betehető és pirolizálható az 
erőműben. Nagyon sokszor fel szokott merülni az a kérdés, hogy most kísérletezünk-e, itt 
akarjuk-e először kipróbálni a technológiát? Ez a technológia már egy létező technológia, 
annak a továbbfejlesztett és különböző szabadalmakkal védett változata. Ezek a szabadalmak 
mind a cégünkhöz köthetőek. Érvényes szerződéseink vannak Miskolccal és Moháccsal jelen 
technológiához kapcsolódó erőmű megépítésére. Előkészítés alatt vannak már 
megállapodások 16 hasonló nagyságrendű várossal, illetve külföldön Vietnámmal, 
Spanyolországgal és Argentínával. A technológiát nem csak Magyarországon ismerték el. A 
technológiában van víztelenítés, gázosítás, majd energiatermelés, szerves hulladékok végleges 
megsemmisítéséről szól. A kezelésük levegőtől elzárt, abszolút anaerob körülmények között 
valósul meg. A lebontás eredményeképpen szintézisgáz keletkezik, amit visszafelé a 
reaktorban elektromos energia előállítására használunk fel. A hőenergiát viszont 
visszavezetjük a technológiába és a szerves hulladék esetlegesen megmaradt víztartalmát még 
a lebontáshoz szükséges mértékre redukáljuk. A végeredményünk egyrészt a termelt villamos 
energia, másrészt az úgynevezett inert hamu, amit adott esetben akár cserép, akár egyéb 
építőipari termék előállítására tudunk felhasználni, amit a város lakosságának fel tudunk 
ajánlani kiemelten kedvezményes feltételekkel. A technológia számos olyan szabadalmat 
tartalmaz többek között a motorokra, különböző berendezésekre, melyek világszerte védett 
szabadalmak. A telepítendő üzem egy rendkívül kisméretű üzem, nem kíván nagy helyet, csak 
a deponáláshoz van adott esetben nagyobb területre szükség, hogy a beérkező anyagokat 
elhelyezni tudjuk. Milyen feltételek mellett képes megvalósulni ez az üzem? Alapvetően a 
lakosság most is fizet víz- és csatornahasználati díjat, ez a díj tartalmazza a szennyvizek 
megsemmisítését. Ezt mindenképpen beszedik. Ezzel a technológiával több költsége nem 
keletkezik a lakosságnak. A másik a villamos energia értékesíthetősége. A villamos energiát 
vagy fel tudjuk tölteni a hálózatra, vagy ha a Testület úgy dönt, fixálni tudjuk hosszú időre az 
árát, ami kiszámíthatóvá teszi a következő 25 évben, hogy mennyit fog fizetni a város 
lakossága a villamos energiáért. Mivel ez az energia megújuló energiaforrásból származó 
energiának számít, így vonatkoznak rá az átvétel kiemelkedően jó feltételei. Ez a Testület 
döntése lesz, hogy feltöltésre kerüljön a közös rendszerbe és onnan vételezik vissza, vagy 
pedig a várost próbáljuk meg jobb helyzetbe hozni. A rendszer előnyeiről pár szót. Ez egy 
problémamegoldó rendszer, ahol végleges szerves hulladék megsemmisítést végzünk. A 
régebbi és eddig megszokott megoldásokkal szemben ez a technológia nem engedi vissza a 
földbe, az élelmiszerekbe visszaszivárogni azokat a szerves anyagokat, melyek 
gyógyszerszármazékokat, E jelű ételszármazékokat tartalmaznak, felszívódva a növényekbe 
újra fogyasztásra kerülnek. Ezeket eltűnteti az életünkből. A város képes lesz energetikailag 
részben függetlenedni, a villamos energia díját stabilizálni vagyunk képesek hosszú időre a 
lakosság számára. Pár szót a munkahelyteremtésről. Az üzem önmagában nagy létszámot nem 
foglalkoztat. Viszont az építéshez szükséges vállalkozói feltétel mindenképpen szükségeltetik 
számunkra ahhoz, hogy az üzemet képesek legyünk létrehozni és működtetni hosszú távon is. 
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A város profitál az ügyletből, hiszen ez a vállalkozás ide fogja fizetni az iparűzési 
adóját, tulajdonrészt kap a város. Ez a vállalkozás visszafelé is fizet a városnak a megtermelt 
nyereségből és a város energetikailag függetlenedni tud. Magához a technológiához nem kell 
semmilyen különleges dolog, mindig rendelkezésre áll. 1 év alatt képesek vagyunk a 
technológiát a nulláról kezdve felépíteni és működésbe állítani. A kivitelezés után azonnal 
kész az energiatermelésre és a megsemmisítésre. Az EU-ban és Magyarországon különböző 
előírások vannak arra vonatkozóan, hogy minek célszerű megfelelnünk. Mind a CO2 
kibocsátást pozitívan befolyásolja a projekt, mind az EU által megállapított 20%-os megújuló 
energiaforrásból biztosított energiatermeléshez képesek vagyunk hozzájárulni. Mivel a 
kommunális iszapot jelen helyszínen dolgozzuk fel, lecsökken a teherforgalom, az iszapot 
közvetlenül a megsemmisítés helyén tudjuk átszivattyúzni a tárolóból. Kiemelten fontos 
kérdés, hogy nem jár szag- és káros anyagkibocsátással. A hamu olyan végtermék, ami már 
tovább nem bontható, tartalmaz minden olyan anyagot bezárva burokba, ami a szervezet 
számára étkezés szempontjából káros lehet. Azért emeltük ki a térkövet, mert a várost újítják, 
a térkövet akár a lakosság, akár a város képes felhasználni. Az Öko-Ferment eljárással 
megfelelünk az EU 2020-as célkitűzéseinek, vállaljuk, hogy teljesítjük a kiotói egyezményben 
vállalt kötelezettségeket is. A technológia egy megtervezett technológia, adaptálni fogjuk a 
városra a város lakosságának igényeihez mérten, engedélyeztetjük és kivitelezzük. Ez 12 
hónapot vesz igénybe, és utána képesek vagyunk eltüntetni az iszapot és a szerves hulladékot, 
mindebből energiát termelni. Köszönöm figyelmüket. 
 
Polgármester kéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
A projekt mennyi időn belül valósítható meg a kezdettől a végéig?  
 
Fonyó Gábor Stratégiai Igazgató: 
Az adaptáció, tervezés, engedélyeztetés és kivitelezés 12 hónapot vesz igénybe az első 
kapavágástól, onnantól kezdve képesek vagyunk fogadni a szennyvíziszapot, az összes 
étteremből a szerves hulladékot, a környéken lévő húsfeldolgozó üzemekből az állati 
nyesedéket.  
 
Dr. Kiss Tibor képviselő: 
A végtermékből veszélyes hulladék keletkezik-e? 
 
Fonyó Gábor Stratégiai Igazgató: 
Nem, hiszen a végtermék önmagában az inert hamu, ami már tovább nem bontható. Ebből 
téglát, cserepet és egyéb építőipari terméket gyártunk. 
 
Dr. Vékony Tibor Ügyvezető Igazgató: 
Egy megfelelő hőfoknál ez a porszerű, gázszerű anyag, ami a technológia során keletkezik, 
egy kerámiaszerű burokba záródik, ezt mondjuk inert hamunak, olyan, mint a homok, vagy 
kerámiapor. Ezért lehet hideg eljárással betontermékekbe belekeverni. Teljesen ártalmatlan, 
vegyileg már nem bontható, fizikailag nem roncsolható, vízben nem oldódik.  
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Mekkora értékű beruházást szeretne megvalósítani a cég Kiskunmajsán? 
 
Fonyó Gábor Stratégiai Igazgató: 
Ehhez a beruházáshoz körülbelül 3.450 M Ft-ra van szükség. Ez a várost és a lakosságot 
semmilyen mértékben nem terheli, a cégünk fogja rendelkezésre bocsátani.  
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Terbe Zoltán polgármester: 
A bizottsági ülés után elkészítette a cég azt a konkretizált megállapodás-tervezetet, amelyet 
javasolnak a városnak elfogadni. Nyilván számos olyan kérdés merül fel a tervezettel 
kapcsolatban, ami tisztázásra vár, hogy milyen kötelezettségekkel és milyen lehetőségekkel 
jár Kiskunmajsára az, ha ez a projekt beindul. Ezért terjesztettük a Testület elé, hogy 
Képviselőtársaim ismerkedjenek meg az elképzeléssel. Javaslom, hogy folytassunk 
tárgyalásokat a befektetővel annak érdekében, hogy a megállapodás-tervezetben szereplő 
gondolatok részleteit még alaposabban dolgozzuk ki. Mikor ezek a részletek tisztázásra 
kerülnek, a konkrét megállapodás-tervezetek elkészülnek, akkor hoznánk konkrét döntésre a 
Testület elé. A mai előterjesztésben az szerepel, hogy a Kiskunmajsai Önkormányzat 
érdemesnek tartja a befektetői szándékot arra, hogy tárgyalásokat kezdjünk érdemben a 
befektetőkkel.  
 
Fogl András képviselő: 
Az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslat így részünkről elfogadható. 
Nyilvánvalóan mind a céggel, mind pedig a program megvalósításában szereplő egyéb 
szervekkel a tárgyalásokat le kell folytatni. Szeretnék két dologra kitérni. Polgármester úr az 
alábbi fontos szempontokat javasolja figyelembe venni a Testületnek a döntés 
meghozatalakor: Az egyik a szennyvíziszap elszállításának szükségessége miatt jelentős 
költség terheli a lakosság felé kiszámlázott szennyvízdíjat. Számomra, mint döntéshozó 
számára ez azt üzeni, hogy amennyiben ez a beruházás megvalósul, ezek a költségek 
csökkenthetőek lesznek a szennyvíziszap kezelésben, ez által csökkenthető maga a 
szennyvízdíj is. Ebből adódóan fontosnak tartom a Halasvíz Kft. bevonását is az 
egyeztetésekbe. Nyilván a cég ezt korábban megtette. Egy sokoldalú megállapodásnak kell 
lennie e tekintetben. Ugyanez igaz a zöldhulladék kezelésére vonatkozóan is, hiszen is jelen 
pillanatban a szemétkezeléssel foglalkozó cég részéről beépítésre került az árba, ami tudjuk, 
hogy nem szerény összeg. Ha ennek a feldolgozása és ártalmatlanítása is helyben megoldódik, 
ezáltal a kommunális kft. részéről a zöldhulladék kezelése sem merül fel, ezáltal plusz költség 
sem merül fel, csökkenthető a kommunális díj is, melyet szemétszállítási díj címén jelenleg a 
lakosság fizet. A kiegészítéssel, hogy az érintett cégek bevonásával folynak a további 
egyeztetések részemről elfogadható. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Ha jól értettem, jelenleg egy szándéknyilatkozatot fogadnánk el, körüljárva a kérdést erre még 
vissza fogunk térni. Most mi a helyzet a szennyvíziszappal, hova kerül, ennek most milyen 
sorsa van? 
  
Terbe Zoltán polgármester: 
Körülbelül 7000 tonna szennyvíziszap keletkezik Kiskunmajsán évente. Ez a 
nedvességtartalomtól függően veszélyes hulladéknak számít, és Kecskemétre szállítja el a 
Halasvíz Kft. megfelelő konténerekben, ott egy veszélyes hulladéktárolóba helyezik el, ennek 
a költsége igen magas. E költség csökkentésére van mód abban az esetben, ha az átvételi 
paramétereket úgy határozza majd meg a cég és a Halasvíz Kft., hogy kevesebbe kerül majd a 
cégnek átadni megsemmisítésre ezt az iszapot, mint elszállítani Kecskemétre, a veszélyes 
hulladéktárolóba. Akkor lehet szó arról, hogy csökkenthetőek a költségek.  
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Jelenleg a szennyvíziszap elszállítását Kecskemétre kinek kell kifizetnie? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
A lakosság fizeti meg a szennyvízdíjban.  
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Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Abban az esetben, ha másfél éve nem szállítják el Kiskunmajsáról, miért fizetjük jelen 
pillanatban is a szennyvízdíjban? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
El kell szállítani, nem tárolhatjuk a kiskunmajsai szennyvíztisztító telepen. Beindult egy 
kísérleti program annak érdekében, hogy a Kiskunmajsán keletkező szennyvíziszapot 
trágyázásra használják. Majsai agrárvállalkozók partnerként kapcsolódtak a rendszerhez, a 
Halasvíz Kft. egy nagy betonplaccot épített a szennyvíztisztító telep területén, ott szalmával 
keverve hosszú időn keresztül szellőztetik a szennyvíziszapot, hátha úgy ki lehet hordani a 
földekre. Ez egy nagyon hosszadalmas, jelenleg bizonytalan technológia, a kísérleti 
próbálkozások beindultak. Az elmúlt évek során a Halasvíz Kft. több millió forintot áldozott 
arra a célra, hogy ezt a technológiát megpróbálja bevezetni annak érdekében, hogy ez által 
csökkenthető legyen az iszapkezelés költsége. A cég által tett javaslat egy ennél egyszerűbb 
és teljesen más jellegű technológia lenne, a szennyvíziszap teljes megsemmisítését célozza 
meg.  
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Ha jól értettem, jelenleg egy kísérleti stádiumban levő történet folyik, ami alapján nem 
hordjuk Kecskemétre a szennyvíziszapot. Akkor miért nem csökkent a szennyvíziszap 
elszállításának a költségével a lakosság szennyvízdíja, ha már most nincs elszállítás? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Évi 7000 tonnát nem tudunk a földekre kihordani, mert a technológia nem annyira kiforrott. 
Aki kilátogat a szennyvíztisztító telepre, az láthatja, hogy mekkora területen van kiterítve és 
elkeverve szalmával a szennyvíziszap. Ez töredéke annak, mint amit be kell szállítanunk 
Kecskemétre. A szennyvíziszap jelentős hányada továbbra is Kecskemétre kerül beszállításra. 
Egy ilyen technológia végleges bevezetésére mindenféle hatósági engedélyt be kell szerezni. 
Most még csak próbaüzem folyik, aminek az eredményeiről nem tudok tájékoztatást adni. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Örülnék, ha egy picit pontosabb tájékoztatást kapna a Testület, hogy az új technológia 
bevezetése hogy áll, mennyi szennyvíziszapot szállítunk Kecskemétre, mennyi az összege? 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Semmi akadálya, természetesen. 
 
/Dr. Szabó Lajos képviselő megérkezett, jelen van 15 képviselő./ 
 
Faludi Tamás képviselő: 
Ez egy olyan szerződés, ami rendkívül komoly előkészítő munkát igényel. A határozati-
javaslatra első hallásra azt kell mondanom, hogy nagyon jó. De ha az Önkormányzatnak egy 
közös kft-t kell létrehoznia, amely egy 3,5 milliárdos beruházást fog elvégezni – függetlenül 
attól, hogy Önök első körben azt mondják, hogy ez az Önkormányzatnak egy fillérjébe sem 
fog kerülni -, kérnem kell egy kiegészítést. Az elvi hozzájárulás megadom azzal a 
kiegészítéssel, hogy következő rendes ülésre úgy kerüljön ide, hogy a képviselőknek 
kivételesen legalább kettő hét álljon rendelkezésére ahhoz, hogy a komplett anyagot át tudják 
nézni. Ha beleolvasnak a 31. pontba, rendkívül komoly kérdések, amikre kevés lenne a 3 nap. 
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Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Az előterjesztés utolsó gondolata arról szól, hogy 2 hektárnyi területre lenne szüksége a 
cégnek ahhoz, hogy a pénzügyi befektetéseket megvalósítsa. Polgármester úrnak tegnap óta 
változott-e az elképzelése, hogy ennek értékesítési összege mekkora az Ipari Parkban? Az 
infrastruktúra nélküli értékesítés összegére van egy megszokott összege az Önkormányzatnak. 
Ha jó tudom, nem történt azóta semmiféle egyeztetés a Képviselők között, hogy a mostani 
összege mekkora. Egy nem hivatalos álláspontnak az az üzenete, hogy akinek ilyen vásárlási 
szándéka van, menjen Polgármester úrhoz. Jó lenne, ha a Testület is megismerkedhetne azzal 
az összeggel, ami jelenleg az Ipari Parkban hivatalos árfolyamként tudható.  
  
Terbe Zoltán polgármester: 
Míg az Ipari Parkban az infrastrukturális beruházások meg nem kezdődtek az előző 
ciklusokban, addig a Testület nem foglalkozott ilyen tarifakérdéssel. Ebben a ciklusban 
beruházásunk eredményeként teljesen új helyzet állt elő, az Ipari Parkban tavaszra teljes 
infrastruktúrával ellátott területek állnak rendelkezésünkre. Az Önkormányzatnak egy 
tarifarendszert kell kidolgoznia, hogy kiajánlhassa majd a vállalkozások számára. Eddigi 
tapasztalatok alapján kétfajta konstrukcióban gondolkodnak a vállalkozások, akikkel eddig 
tárgyaltunk. Vagy vétel, vagy tartós bérlet érdekli őket. Mindkét kérdésben a Testületnek kell 
majd egy tarifarendszert kidolgoznia. A Testület által elfogadott tarifarendszer alapján kell 
tárgyalni adott befektetővel. Nagyon fontos meggondolni azt is, hogy módunkban áll-e majd 
különbséget tenni kiskunmajsai vállalkozás és betelepülő vállalkozás között? Ha a 
versenyhatóság ezt nem teszi lehetővé, tudunk-e valami kedvezményt adni a helyi 
vállalkozások számára, vagy nem? Most még nem lehet senkinek konkrét összeget mondani. 
Bízom benne, hogy még az idei év során a Bizottság egy tarifarendszert tárgyalhat és Testület 
elé is hozhatja. A tarifarendszer alapján kell leülni a céggel tárgyalni, aki erre igényt tart.  
Az előterjesztésben szerepel a cég javaslata, hogy egy 5%-nyi városi tulajdont ajánl fel 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának ebben a cégben és a közös cég vásárolná meg a 
területet. Az 5% arra lenne jó, hogy még osztalékot is fizessen a vállalkozás a település 
számára a nyereségből. Ez a konstrukció még elemzést igényel, ezt is meg kell tennünk a 
következő testületi ülésig, hiszen a mai megbeszélésen csak a szándéknyilatkozat születne 
meg, ami a részletek kidolgozására hatalmazza fel az illetékeseket. 
 
Abonyi Henrik képviselő: 
A határozati-javaslatban szerepel, hogy a „következő rendes ülésére készítsen előterjesztést a 
végleges együttműködési megállapodás elkészítésével együtt”. Polgármester úr azt mondta, 
hogy az Ipari Park értékesítésére tarifarendszert dolgozzon ki a Bizottság és a Testület. 
Kérem, hogy ne egy testületi ülésen tárgyaljuk a tarifarendszert és az esetleges vállalkozások, 
vagy az Öko-Ferment Zrt. megállapodását. Mert ez méltó ahhoz, hogy rendes testületi ülés 
keretében tudjunk tárgyalni róla széles körű társadalmi egyeztetéssel. Kérem a határozati-
javaslatot kiegészíteni, hogy a tarifarendszer kidolgozása utáni testületi ülésen tudjon 
tárgyalni érdemben az együttműködési megállapodásról a Testület. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Azzal a módosítással, miszerint egy tarifarendszer kidolgozása után kerüljön ide a konkrét 
megállapodás-tervezet, és két hét álljon Képviselőtársaim rendelkezésére a végleges 
dokumentáció megismerésére, kérem elfogadni az előterjesztés, aki egyetért kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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311/2009. sz. határozat 
Az Öko-Ferment Zrt. ajánlata  

Határozat 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Településfejlesztési 
Bizottságot, hogy az Ipari Park értékesítésére tarifarendszert dolgozzon ki, azt követően az 
előterjesztés mellékleteként szereplő együttműködési megállapodás tervezetben foglaltak 
ismeretében megbízza Terbe Zoltán polgármestert, hogy a Településfejlesztési Bizottsággal 
együttműködve készítsen előterjesztést a végleges együttműködési megállapodás 
elkészítésével együtt, melynek megismerésére a Képviselő-testületnek két hét áll 
rendelkezésére. 
Megbízza továbbá Terbe Zoltán polgármester, hogy a Településfejlesztési Bizottsággal 
együttműködve, a fent megjelölt tarifarendszer jóváhagyását követően készítsen előterjesztést 
a végleges együttműködési megállapodás elkészítésével együtt, oly módon, hogy annak 
megismerésére a Képviselő-testületnek legálabb két hét álljon rendelkezésére. 
Felelős:  Terbe Zoltán polgármester 
               Mózer Gyula a Településfejlesztési Bizottság elnöke 
Határid ő: 2009. január 31. 
 
/Az Öko-Ferment Hungary Környezetvédelmi Zrt. képviselői távoztak./ 
 
/Farkas Zoltán képviselő távozott, Fogl András képviselő kiment, jelen van 13 
képviselő./ 
 
 
5./  N a p i r e n d 

Hatósági Osztály – Népjóléti Csoport előterjesztései  
Előadó: Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 

 
Polgármester Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referensnek adja át a szót. 
 

g) Házi gondozónők munkahelyi pótlékáról 
 
Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens: 
Az Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság kezdeményezte a házi segítségnyújtásban 
dolgozó házi gondozónők részére munkahelyi pótlék mértékének megfelelő juttatás 
biztosítását. Az ezzel járó anyagi költséget az előterjesztés tartalmazza. A Pénzügyi és 
Költségvetési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, az A/ határozati javaslat elfogadását 
javasolta. Az Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság legutóbbi bizottsági ülésén a C/ 
határozati javaslat elfogadását javasolta. 
 
Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Mindhárom határozati javaslatot hiányosnak tartom. Az A-ból hiányzik, ami a C-ben van, a 
C-ből ami az A-ban van. Javasolni, hogy kerüljön összevonásra a kettő a következőképpen:  
 
 
 
 
 



 28 
 
 
„A Kistérségi Szociális Intézmény vezetője, amennyiben keletkezik az intézmény 
költségvetésében a bér és járulékai kereten maradványösszeg, ezen maradványösszeg terhére, 
saját hatáskörben adott jutalmazáskor vegye figyelembe saját javaslata szerint a házi 
gondozónők által végzett munkát, valamint azt hogy ők jogszabály szerint a pótlékban nem 
részesülnek. 
Amennyiben ez nem lehetséges, Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
Kistérségi Szociális Intézménynél nyújtott házi segítségnyújtásban dolgozó gondozónők 
számára biztosít a 2009. évi költségvetésben 633.600,-Ft keretösszeget a céltartalékon 
tervezett pályázatok előfinanszírozása keretösszeg terhére egyszeri jutalomként, melynek 
fedezete a céltartalékon tervezett pályázatok előfinanszírozása keretösszeg. 
2010. évtől a térítési díjemelés tervezésekor az intézményvezető legyen tekintettel az 
alapellátás kötelezően ellátandó feladatainak biztosítására, az ezen felül nyújtott plusz 
szolgáltatásokért javasol a szakbizottság külön díjazást megállapítani.” 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Ez lenne a D/ határozati javaslat.  
 
Szikora Lajosné képviselő: 
Kérem a Képviselő-testület tagjait, hogy a B/ javaslatot szíveskedjenek elfogadni, abban 
teljesen benne vannak a gondozónők juttatásai. 
 
Dr. Tóth Mária jegyző:  
 
Amennyiben a B/ határozati javaslatot fogadja el a Képviselő-testület, abban az esetben 
módosítani kell az Önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló rendeletnek azt a 
szabályozását, amely szerint az Önkormányzat támogatásával nem téríthetők el a jogszabályi 
minimum illetmények. Ez a költségvetési rendelet 3. § 12. pontjában van, így szól: 
„A továbbiakban is önkormányzati támogatással csak a jogszabályok által előírt 
minimumjuttatások finanszírozhatók azzal, hogy a jelenlegi illetmények nem csökkenhetnek, 
az új dolgozó felvételénél viszont már alkalmazandók.”  
Ez az a mondat, amit úgy kellene módosítani, hogy a) variáció: kiveszi a rendeletből az 
Önkormányzat és felszabadítja az eltérítéseket minden intézmény vonatkozásában. Vagy 
pedig van egy másik variáció, ami diszkriminatív, hogy a gondozónők tekintetében kivételt 
tesz e szabály alól, és a többiekre érvényben hagyja, szövegszerűen így nézne ki: 
„…a jogszabályok által előírt minimumjuttatások finanszírozhatók, kivéve a Kistérségi 
Szociális Intézményben házi gondozási munkakörben foglalkoztatottakat.” 
 
Faludi Tamás képviselő: 
A B/ határozati javaslatot javaslom elfogadásra. Azzal, hogy ezek a dolgozónők megérdemlik 
ezt a juttatást, senkinek nincs semmilyen kifogása. Azt kell eldönteni, hogy most odaadjuk 
jutalomként, majd jövőre megint elővesszük a kérdést. Éppen ezért azt mondom, hogy most 
kell ezt egyszer s mindenkorra eldönteni, ezért javaslom a B/ határozati javaslatot. A C/-t nem 
szabad alkalmazni, mert intézmény belügyeibe nem szólhatunk bele. Az A/ és B/ között pedig 
az a különbség, hogy nem akarok ezzel januárban is foglalkozni. A B/-t javaslom elfogadni a 
Jegyző Asszony által elmondott kiegészítéssel. 
 
/Fogl András képviselő bejött, jelen van 14 képviselő./ 
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Csóti Péter képviselő: 
A C/-t azért tartom aggályosnak, mert annak a forrása nem garantált. Olyan döntést 
adresszálunk az intézmény felé a dolgozók pótlékának akár egyszeri, akár folyamatos 
kifizetésére, amit nem tudunk garantálni. Az nem előírás, hogy egy intézménynél jutalomalap 
keletkezzen. Az intézmény belső szabályzataiban szokásos lefektetni, hogy milyen módon 
történik a jutalomalap felosztása, nem pedig a felettes szerv részéről. 
 
Dr. Kiss Tibor képviselő: 
D/ határozatot szeretném javasolni olyan formában, hogy be lenne építve az A/ határozati 
javaslat, és a C/ határozati javaslat 2. része. Ezzel nem lesz korlátozva az intézményvezető, 
viszont a jövőben valamilyen formában be lesz építve a pluszmunka díjazása. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Ez egybecseng Nagy Imréné képviselő asszony javaslatával.  
 
Szikora Lajosné képviselő: 
Azok a gondozók kőkeményen megdolgoznak a pénzükért. Ha most nem megy át a B/ 
határozati javaslat, akkor kérném az Igazgató asszonyt, hogy szíveskedjen kigyűjteni, hogy 
hány gondozott, hány fekvőbeteg és hány gondozónő van. Ha kevés a gondozónő, akkor 
szíveskedjen többet felvenni, mert nem terhelhetőek a nővérek tovább. Valamilyen módon 
segíteni kellene nekik, mert aki fenn a jogszabályt hozta, kihagyta őket, százezer forintoktól 
esnek el évek óta. Szíveskedjenek a B/ javaslatot elfogadni.  
 
Abonyi Henrik képviselő: 
2006-tól kezdve rengeteg harc volt a körül, hogy az Önkormányzat meghozhassa azt a 
rendeletét, amelyben meghatározásra került, hogy az intézményvezetők a bérmaradványt nem 
építhetik be a dolgozók bérébe. Ha most a B/ határozati javaslatot megszavazza az 
Önkormányzat, akkor ahhoz rendeletet is kell módosítani. Azt szeretném kérni, hogy globális 
szinten kezeljük ezt a kérdést, hiszen egyszer az Önkormányzat minden intézményvezetőt 
rákényszeríttet ezekre a döntésekre a takarékoskodás jegyében, hogy az Önkormányzat 
működőképes maradjon. Ha most ezen változtatunk, akkor az intézményvezetők joggal 
jöhetnek minden egyes kéréssel, ami a 2010-es költségvetésünket nem biztos, hogy pozitív 
irányba befolyásolná. Az elhangzottak előtt értetlenül ülök. Az A/ határozati javaslat, illetve a 
C/ határozati javaslat első fele egyértelműen egymással teljesen ellentétes. A C/ határozati 
javaslat ugyanis az intézményvezető saját hatáskörébe rendeli, hogy mit csinál a 
bérmaradvánnyal. Hogy azt hogyan osztja el, az intézményvezető jogköre. Most olyan 
határozati javaslatot akarunk elfogadni, hogy ha van pénzmaradvány azt is szétoszthatja, meg 
még hozzárakunk 633.600,- Ft-ot, azt is szétoszthatja, gondolkodjunk felelősséggel. 
 
/Kolompár Orbán képviselő megérkezett, jelen van 15 képviselő./ 
 
Dósai Imre alpolgármester: 
A szakbizottság elég alaposan kitárgyalta ezt az ügyet, én is jelen voltam. Számomra a 
megdöbbenés erejével hatott, hogy ezt a napirendi pontot sem az intézmény nem 
kezdeményezte, sem a fenntartó Kistérségi Társulás. Ha valami beavatkozás az 
intézményvezető hatáskörébe, akkor ez az. Ráadásul a B/ határozati javaslat 
rendeletmódosítással jár, amit csak írásos előterjesztéssel lehet megtenni.  
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Egyetértek Abonyi képviselő úrral, hogy ha ezt a rendeletet módosítjuk, akkor minden 
intézmény számára lazítást jelent, azt minden intézmény számára lehetővé tesszük és az a 
költségvetést, ami eddig sikeresen alatta volt a szigorú és takarékos gazdálkodásunknak 
kockáztatjuk.  
 
A szakbizottság mostani módosítását támogatom, hagyjuk meg az intézményvezető és a 
fenntartó hatáskörében ezeket a kérdéseket. Ha majd úgy látják, hogy ehhez a rendelkezésre 
álló forrásaik kevesek, mégis a finanszírozó önkormányzathoz kell fordulni, akkor majd az 
Önkormányzat tárgyalja. És ha ez rendeletmódosítást igényel, a szakbizottság alaposan 
mérlegeli, hogy mivel járhat e rendelet minden intézményre kiterjedő módosítása és 
előterjeszti a Testület felé, majd akkor döntsünk felelősségteljesen. 
 
/Farkas Mihály képviselő távozott, jelen van 14 képviselő./ 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Azzal, hogy a házi gondozónők számára egy plusz pótlékot jó lenne munkájuk elismeréseként 
rendelkezésre bocsátani, akár minden hónapban, egyetértek. Van rálátásom, hogy a házi 
segítségnyújtásban dolgozó gondozónők milyen munkát kell, hogy végezzenek, megérdemlik 
a plusz pótlékot. Kérdésként merül fel, hogy miből? Egy olyan pénzügyi juttatásról 
beszélünk, ami nem kötelező, nincs kötelező normatíva ennek a bérnek a kifizetésére, ez 
adható. Valamilyen pluszforrásból kell biztosítanunk, és az A/ határozati javaslatot olvasva 
láthatják, hogy a Pályázatok előfinanszírozása keretösszegből fogjuk tudni kifizetni. Az a 
keretösszeg, amit úgy vettünk fel, hogy pályázatok finanszírozására fogjuk felhasználni, nem 
bérekre elkölteni. A Szociális Bizottság Elnökének javaslatát tudom támogatni, mert egyszeri 
jutalomként a munkájuk elismerésre kerülne. A 2010-es évre vonatkozó javaslatuk pedig egy 
előremutató lehetőség, hogy ki tudjanak dolgozni egy lehetőséget, hogy ezt a bért ki tudják 
más keretből fizetni. A 2010-es költségvetésünket nem ismerjük még. Kértem Osztályvezető 
asszonyt, hogy a 2010-es költségvetés úgy kerüljön a Képviselő-testület asztalára, hogy a nem 
kötelező feladatok külön ki legyenek emelve. Mindenkinek legyen rálátása, hogy mit fizetünk 
nem kötelező feladatként, hogy mit tudunk finanszírozni a következő évben. Míg a következő 
évi költségvetést nem látjuk, kérem, hogy ezt az egyszeri jutalmat támogassuk, a 2010-es 
költségvetés ismeretében térjünk vissza erre. Addigra az Igazgató asszony tud arra válaszolni, 
hogy a 2010-es térítési díjemelésbe mennyire tudjuk beemelni. 
 
Nyerges Benjamin képviselő: 
Egyetértek akár Alpolgármester asszony aggályaival, akár Abonyi képviselő úr gondolataival. 
Egy kitaposott ösvénytől megpróbálunk eltérni, amely beláthatatlan következményekkel jár. 
Nem lehet a dolgokat egyediségében vizsgálni. Egy rendszert állítottunk fel, melynek alapja a 
kötelező pótlékok biztosítása. Az adható pótlékokról egyetlen intézményben sem döntöttünk 
pluszban, nem kérdeztük meg egyik intézményt sem, hogy lenne-e igénye adható pótlékokra. 
Elfogadom Alpolgármester asszony azon véleményét, hogy ismeri a házi gondozónők 
munkáját, én is elismerem annak nehézségeit. De elképzelhető, hogy nem tudunk további 
olyan munkakörökben dolgozókról, akik szintén nehéz, áldozatos munkában ugyanúgy 
megérdemelnék az adható pótlékot. Vagy azért, mert az intézményvezető nem kérte 
számukramert eszébe sem jutott, mert van egy ilyen rendeletünk. Ezért én semmiképp nem 
javaslom, hogy emeljünk ki egy csoportot, mert lavinát indíthatunk el. 
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Faludi Tamás képviselő: 
Hivatkozunk költségvetésre. Polgármester úr már jelezte a Költségvetési Osztálynak, hogy az 
500.000,- Ft egyéni költhető pénz legyen beépíthető a 2010-es költségvetésbe. Azt sem tudjuk 
még, hogy milyen lesz a 2010-es költségvetés, de a kampánypénzt már tegyük bele, arról 
lehet beszélni. Arról, hogy az intézményvezető próbál a dolgozókon segíteni, arról nem. 
Nekünk ilyen méltatlan vitát kell folytatni, hivatkozni a költségvetésre.  
Mikor a Testület arról beszélt, hogy az eltérítéseket meg kell szűntetni, akkor is mondtam, 
hogy az élet majd hozhat olyan dolgokat, amiről dönteni kell. Itt dönteni kell és előhozunk 
mindenféle kifogást. Azt mondja Képviselőtársam, hogy ezzel lazítunk a rendeleten, igen, 
tudjuk. Tudjuk azt is, hogy a következő ülésen is idekerülhet hasonló döntés és a Testületnek 
el kell döntenie, hogy azt a munkát tartja-e olyan súlyúnak, hogy megszavazza a pótlékot, 
vagy nem. A mostani kérdésben igen a válasz. A törvény csak lehetőséget ad, adhatóvá teszi. 
Az Önkormányzaton múlik, hogy elismeri-e azt a munkát a város lakói érdekében. Ez a 
munka önmagáért beszél, felvállalom azt a felelősséget, hogy a következő ülésen újra dönteni 
kell.  
 
Abonyi Henrik képviselő: 
A B/ határozati javaslatról jelenleg nem dönthetünk, hiszen rendeletmódosításra nem érkezett 
be kérelem, bizottság nem tárgyalta. Hozott egy döntést az Egészségügyi és Szociális 
Bizottság, nagyon korrekt javaslat volt, hogy az Intézményvezető a gazdálkodása során, ha 
tud, és van bérmaradványa eldönti, hogy a jutalmazáskor priorizálja a házi gondozónőket. 
Ebbe nem szólhat bele a fenntartó, mert akkor csorbítja az intézményvezető jogkörét. Most 
hitelt osztogatunk. Ha nem lennénk ilyen költségvetési helyzetben, nem lenne kérdés, hogy 
megszavazzuk, azt a rendeletet meg sem alkotta volna az Önkormányzat. De ilyen helyzetben 
vagyunk és a kilátások 2010-ben sem lesznek jobbak.  
 
Fogl András képviselő: 
csak a C-ről lehet szavazni, hiszen az A-ban és B-ben is ott szerepel, hogy helyi rendeletbe 
történő beépítésre? 
 
Dr. Tóth Mária jegyző: 
Amennyiben jutalom, az egyszeri pótelőirányzatként beépül a mai ülés végén hozandó 
költségvetési rendelet módosításába. Ha viszont B/ variáció és nem egyszeri jutalom, hanem 
tartós eltérítés, akkor ahhoz rendeletmódosítás szükséges. 
 
Fogl András képviselő: 
Azt ne várja senki egy intézményvezetőtől, hogy kijelentse, hogy nem kéri a jutalmat. 
Számomra ez az ügy sokkal fontosabb, mint az egyéni képviselői keret kérdése.  
Faludi Tamás képviselő: 
Továbbra is kérem a B/ határozati javaslat elfogadására. Tudom, hogy rendeletet kell 
módosítani. De gondolom Jegyző Asszony tudta, hogy itt van a B/ határozati javaslat, tudja, 
hogy ehhez rendeletet kell módosítani és feltételezem, hogy azért nincs itt konkrétan a 
rendelet szövege, mert elmondta ezt az egy mondatot és minden további nélkül elfogadhatjuk 
a B/ határozati javaslatot. A rendeletet majd módosítjuk a következő ülésen. 
 
 
/Leiz Sándor képviselő megérkezet, jelen van 15 képviselő./ 
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Dósai Imre alpolgármester: 
Normális mederben, ha az Intézményvezető kezdeményezte volna a fenntartónál, a fenntartó 
megállapítja, hogy a Kistérségi Társulásnak nincs meg a szükséges fedezete, és az 
Önkormányzathoz fordul, akkor azt lehetett volna szabályosan előkészíteni, ha az 
rendeletmódosítást igényel, akkor rendeletmódosítással. A B/ határozati javaslat rendeletileg 
nem került előkészítésre, tehát erről továbbra sem tudunk szavazni. A bizottsági ülésen a 
vitában felmerült az is, hogy a dolgozók közül nem mindenki majsai területen látja el a 
szolgáltatást, egy közülük csólyosi illetőségű.  
 
Mikor az ügyeleti szolgáltatást kiterjesztettük, késhegyig menő vita volt, hogy 
lakosságarányosan kell a szolgáltatásért fizetni, egy fillért sem más település helyett, csak az 
igénybevétel arányában. Itt ugyanez a helyzet, igaz, hogy csak egy embert érint, és méltatlan 
lenne kihagyni, ha jutalmaz az intézményvezető, Majsának kellene finanszírozni a csólyosi 
területen dolgozó ápolónak a jutalmát. A Bizottság foglalkozott ezekkel a kérdésekkel, a C/ 
javaslattal abszolút nem szólt bele az intézményvezetői hatáskörbe, a szakbizottság javaslatát 
javaslom elfogadni. 
 
Nagy Imréné képviselő: 
Az előterjesztésben az szerepel, hogy a pótlékban részesíthetők köre a bentlakásos 
intézményben foglalkoztatott orvosokra, ápolókra, osztályvezető ápolókra, vezető ápolókra, 
gondozókra, valamint a mosodában a szennyes ruhák átvételével foglalkozó 
közalkalmazottakra terjed ki. Ez a pótlék van beépítve az intézmény költségvetésébe, a 
külsősöké nincs. Ezen házi gondozók, akik különböző helyeken teljesítenek szolgálatot, 
részére ez a pótlék csak adható. Ezért kérték fel a Szociális Bizottságot, hogy hogyan lehetne 
megoldani a gondozónőknek a munkája elismerését. Erre született a C/ határozati javaslat, 
amivel nem avatkoztunk bele az intézmény életébe, csak javaslatot tettünk. Továbbra is 
fenntartom a D/ határozati javaslatunkat. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester: 
Elismeri mindenki, hogy jár nekik, ebben nincs vita. A C/ határozati javaslat szerint 
maradványösszeg terhére. Mi van abban az esetben, ha nincs maradványösszeg? Most 
mondtuk, hogy a C/ határozati javaslatnak ez a problémája, hogy az intézmény nem lesz 
abban a helyzetben, hogy tud fizetni nekik pótlékot. A másik, egyszeri alkalomról beszélünk, 
vagy rendeletet akarunk módosítani? Faludi képviselő úr mindenáron azt bizonyítja, hogy 
nem probléma, hogy nincs itt a rendeletmódosítás előttünk, szavazzuk meg, majd jövő héten 
utána igazítjuk a rendeletet. Az A/ határozati javaslat pedig egy törvényes, egyszeri kifizetést 
garantálna, ami nem zárja ki azt, hogy a rendeletet ne módosítsuk ennek megfelelően egy 
másik döntéssel. Minden oldalról körüljártuk a kérdést, a fizetésről senki nem vitatkozott.  
 
Dr. Tóth Mária jegyző: 
Ez a variáció felmerült bennünk is, emellett a költségvetési rendelet módosítása napirenden 
van. Ezért megoldási javaslatom a következő: tekintettel arra, hogy a rendeletmódosításhoz is 
10 szavazat kell, az egyszeri pótlékhoz is 10 szavazat kell az 500 e Ft feletti volta miatt, 
javaslom, hogy a 16. napirendi pont keretében, vagy az után történjen meg ez a szavazás. 
Most rekessze be a vitát a Képviselő-testület és a szavazást halassza a 16. napirend után, 
amikor képviselői módosító indítvánnyal a költségvetési rendelet 3. § 12. pontja 
megszavazható 10 szavazattal. A rendeletmódosítást nem hozhatjuk ide előre, mert még 
vannak költségvetést érintő döntések a mai ülésen.  
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Terbe Zoltán polgármester: 
Valóban a B/ variációt csak abban az esetben fogadhatjuk el, ha előtte rendeletet módosítunk. 
A vita az A/ variáció módosított változata és a B/ variáció között bontakozott ki. Annak 
érdekében, hogy ezt az ellentmondást feloldjuk, egyetértek azzal, hogy a 16. napirendi pont 
tárgyalása után döntsünk erről, mert akkor meg tudjuk nyitni egy 10 fős szavazattal azt a 
lehetőséget, hogy a B/-ről is szavazhassunk érdemben.  
 
 
Abonyi Henrik képviselő: 
El tudom fogadni a B/ javaslatot, hogy legyen ez egyszeri juttatás, viszont a 2009-es 
költségvetési rendelet 3. szakasz 12. bekezdését ne módosítsuk. Ne tegyük kockára a 2010-es 
költségvetésünket. Mert ha a következőkben a szándék megmarad, akkor a lavina el fog 
indulni és minden intézményben ez meg fog történni. Legyen a D/ variáció.  
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Javaslom, hogy a módosító D/ javaslatról szavazzunk, megkérem dr. Kiss Tibor bizottsági 
elnök urat, fogalmazza meg a D/ határozati javaslatot. 
 
Dr. Kiss Tibor képviselő: 
A D/ variáció tartalmazná az A/ határozati javaslatot és a C/ határozati javaslat 2. részét. 
 
Faludi Tamás képviselő: 
Mit jelent az a mondat, hogy „ezen felül nyújtott pluszszolgáltatás”? 
 
Dr. Kiss Tibor képviselő: 
A házi gondozónőknek vannak olyan feladataik, amiket nem kötelezően ír elő a munkaköri 
leírásuk, viszont kénytelenek elvégezni, pl. megpucolni az ablakot. Ennek következtében 
pluszmunkát kell végezniük. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Aki a D/ variációt elfogadja kézfelnyújtással szavazzon. 
 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal 4 tartózkodás mellett – nem 
fogadta el a módosító javaslatot.  
 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Aki egyetért azzal, hogy 17. napirendi pontként térjünk vissza a kérdés tárgyalására, 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Kolompár Orbán képviselő: 
Ez azért nem helytálló, mert furcsa az, hogy elfogadjuk a rendeletet, majd mikor már a 
rendeletet elfogadta az Önkormányzat, még egy újabb fejezetet fogad el, ehhez újra hozzá kell 
igazítani a rendeletet. Ezt a többi igénnyel együtt, a rendeletmódosítással meg kell szavazni. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
A rendeletmódosítás nélkül el sem tudjuk fogadni a B/ variációt. 
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Kolompár Orbán képviselő: 
Ha a rendeletmódosítás el van fogadva nem lehet utána egy újabb napirendet úgy nyitni, hogy 
közben már előtte tárgyaltuk a rendeletmódosítást, előtte kell minden kiegészítést tárgyalni. 
 
Abonyi Henrik képviselő: 
A költségvetési rendeletnek nem az intézményi gazdálkodás részét kívánjuk módosítani. Ha 
az intézményi gazdálkodás részét kívánjuk módosítani, akkor annak most a Testület előtt 
kellene lennie, ha az itt lenne a Testület előtt, megszavazta volna minősített többséggel, akkor 
most szavazhatnánk a B-ről is. Mivel ez nem történt meg, nem szavazhatunk a B-ről. A D/ 
határozati javaslatot nem szavaztuk meg 10-en, ezért most nem kapnak semmit a házi 
gondozónők. Azt kérem Polgármester úrtól, hogy tegyük fel még egyszer szavazásra. 
 
Terbe Zoltán polgármester szünetet rendelt el. 
 
S z ü n e t . 
S z ü n e t  u t á n . 
 
/Fogl András képviselő kint tartózkodik, jelen van 14 képviselő./ 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Képviselőtársaim részéről megfogalmazódott az a kívánság, hogy a D/ határozati javaslatról 
újra szavazzunk. Aki egyetért azzal, hogy a D/ variációt újra szavazásra bocsássuk, kérem 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 10 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal 2 tartózkodás mellett – elfogadta 
a D/ határozati javaslat szavazásának megismétlését. 
 
Terbe Zoltán polgármester: 
Aki a D/ variációval egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
 
A Képviselő-testület 10 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal 2 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
312/2009. sz. határozat 
Házi gondozónők munkahelyi pótlékáról 

Határozat 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kistérségi Szociális 
Intézménynél nyújtott házi segítségnyújtásban dolgozó gondozónők számára biztosít a 2009. 
évi költségvetésben 633.600,-Ft keretösszeget a céltartalékon tervezett pályázatok 
előfinanszírozása keretösszeg terhére egyszeri jutalomként, melynek fedezete a céltartalékon 
tervezett pályázatok előfinanszírozása keretösszeg. 
2010. évtől a térítési díjemelés tervezésekor az intézményvezető legyen tekintettel az 
alapellátás kötelezően ellátandó feladatainak biztosítására, az ezen felül nyújtott plusz 
szolgáltatásokért javasol a szakbizottság külön díjazást megállapítani. 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
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b) A 2009. évre szóló közfoglalkoztatási terv módosítása 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
/Fogl András képviselő visszajött, jelen van 15 fő./ 
 
Kérdés, észrevétel nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
313/2009. sz. határozat 
A 2009. évre szóló közfoglalkoztatási terv módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 37/A. §. (4) bekezdése alapján, az 
előterjesztésben foglaltak szerint módosítja Kiskunmajsa Város Önkormányzatának 2009. évi 
közfoglalkoztatási tervét. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester aláírásra, 
Határid ő: azonnal 
 
 
c) Javaslat az átmeneti szociális segély keretösszegének megemelésére 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Leiz Sándor képviselő 
A város lakosságára tekintettel, kérem kerüljön felolvasásra, - az írásos előterjesztés 
tartalmazza - hogy mi indokolja szociális keret megemelését.  
 
Erdélyiné Nyerges Éva bizottsági referens 
A 2009. évi költségvetési rendeletben 2.750.000,- Ft került elkülönítésre átmeneti segélyezés 
céljából. Ennek a keretösszegnek a terhére állapíthat meg az Egészségügyi, Szociális és Sport 
Bizottság vis-maior támogatást. Erre a támogatásra 1.407.498,- Ft került felhasználásra. A 
szeptember 30-i állapot szerint a keretösszegen 237.402,- Ft keretmaradvány volt.  
 
Dósai Imre alpolgármester 
Mindenki tapasztalhatja, hogy mennyire nehezednek a megélhetési körülmények, de főleg 
azoknak, akik elveszítik a munkahelyüket vagy pedig megemelkedtek a hiteltörlesztő 
részleteik és nem tudják rendszeresen fizetni a gáz- és villanyszámlájukat. Ezek száma az 
utóbbi 5 hónapban megduplázódott létszámában, mind a kifizetett segélyek mértékében. A 
legfrissebb adatok szerint október végére 66.000,- Ft-ra csökkent a rendelkezésre álló keret. A 
közlekedés támogatási keretnél megtakarítással rendelkezik az önkormányzat, ezért kérem, 
annak az összegnek az átcsoportosítását. 
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Faludi Tamás képviselő 
A Pénzügyi Bizottság az előterjesztést megtárgyalt 250.000,- Ft átcsoportosítását javasolja a 
képviselő-testületnek. Annak tudatában tette, hogy szeptember 30-ig 1.105.000,- Ft került 
felhasználásra, úgy gondolja a bizottság, hogy a hátra lévő 3 hónapra a majdnem 500.000,- Ft-
nak elegendőnek kellene lennie a nehéz helyzetre tekintettel is.  
 
Kolompár Orbán képviselő 
Az önkormányzat 1,4 millió forintos általános segélykeretet biztosít egy kb. 2 milliárdos 
költségvetés keretén belül. Más városok gondoskodnak a szegényeikről, a bajba kerültekről. 
Szégyellem, hogy 250.000,- Ft-ról vitatkozik a képviselő-testület, amikor emberek sorsáról 
van szó. Ha az önkormányzat télen munkát nem tud biztosítani, akkor próbáljon meg a 
lakosokról gondoskodni. Kérem a képviselő-testület minden tagjától, hogy szavazza meg az 
500.000,- Ft biztosítását.  
 
Dr. Kiss Tibor képviselő 
Én is az 500.000,- Ft biztosítását javasolom, mivel nagyon sok rászoruló most fog jelentkezi a 
téli hónapokban.  
 
Dósai Imre alpolgármester 
Csodálkozom a Pénzügyi Bizottság javaslatán, azon még inkább, amit Faludi Tamás 
képviselő úr mit mondott a bizottsági ülésen, hogy a kérelmezők 80 százalékával mit csinálna. 
Én szégyellem, hogy egy rászoruló család részére 3-5000,- Ft támogatást tudunk biztosítani. 
Sikerült a szociális osztály munkatársaival egy szigorú ellenőrzésen alapuló támogatási 
rendszert kidolgozni. A jövőben el kell gondolkodni a szociális kártya vagy a 
pénzfelhasználást megszigorító intézkedések bevezetésén.  
 
Nyerges Benjamin képviselő 
Én is egyetértek az 500.000,- Ft átcsoportosításával, Faludi képviselő úr javaslatán 
csodálkozom, az általa mondott sok-sok pénzből részesülők valószínűleg nem nézik a 
televízió adását, mivel nem rendelkeznek állandó jövedelemmel. Azok tízen, akiknek az előző 
napirendi pont keretében 3,8 millió forintot szavazott volna meg, azoknak valószínűleg jut 
televízió előfizetési díjra is.  
 
Faludi Tamás képviselő 
Nyerges Benjamin képviselőtársam próbálja velem megismertetni, hogy Kiskunmajsán 
milyen helyzet van? Négy évig polgármester voltam, ezzel teljes mértékben tisztában vagyok. 
Vannak olyan szegény családok, akik egyszer sem jöttek az önkormányzathoz segélyért, 
tudom azt, hogy a kérelmezők közül hányan vannak olyanok, akik nem érdemlik meg, mivel 
az anyagi helyzetük nem tenné szükségessé, de a törvény lehetővé teszi. Én ezt a tv. 
nyilvánossága előtt ki merem mondani. Szubjektív az odaítélés, a kérelmezők között nagyon 
sokan vannak olyanok, akik ügyeskednek, ezért javasoltam a Pénzügyi Bizottság ülésén a 
250.000,- Ft biztosítását. Szeptember 30-ig 1.100.000,- Ft került kifizetésre, 3 hónapra pedig 
500.000,- Ft kerüljön biztosításra?  
 
Oláh Péterné képviselő 
Azok, akik tényleg rá vannak szorulva – ennek odafigyelésére kérem az Alpolgármester urat – 
azokat ne hagyjuk magukra, akik becsületlenek, azokat legyen szíves kiszűrni. A lakosság 
nem fog bennünket komolyan venni, ha egymás lejáratására törekszünk.  
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Dósai Imre alpolgármester 
Az utóbbi 5 hónapban megduplázódott a kérelmezők száma és a számukra kifizetett segély 
mértéke. Az október végi adatok is rendelkezésünkre állnak, ez alapján csak 66.000,- Ft van 
két hónapra. 
 
Több kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja  a határozati 
javaslat ,,A” variációját, az 500.000,- Ft átcsoportosítását az átmeneti szociális segély 
keretösszegére. 
 
A képviselő-testület 10 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 4 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
314/2009. sz. határozat 
Az átmeneti szociális segély keretösszegének megemelése 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2009. évi költségvetésről szóló 
helyi rendeletének 4/c. számú „Társadalom és szociálpolitikai juttatások” mellékletében 
szereplő utazási támogatás (helyi buszbérlet) előirányzat terhére 500.000,-Ft összeget 
átcsoportosít az átmeneti szociális segély keretösszegére, mely a 2009. évi költségvetési 
rendeletbe beépül. 
 
Felelős: Dr. Tóth Mária jegyző rendeletmódosításért 
Határid ő: azonnal 
 
 
d) Szociális bérlakás iránt benyújtott kérelmek 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Terbe Zoltán polgármester  
A határozati javaslatokat egyenként teszem fel szavazásra.  
Kérem a képviselőket, aki Bedő Zsuzsanna határozati javaslatával egyetért, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület 12 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 2 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
315/2009. sz. határozat 
Bedő Zsuzsanna szociális bérlakás iránti 
kérelméről 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Bedő Zsuzsanna (szül: 
Nagykanizsa, 1981. 09. 10. anyja neve: Pajor Ilona) 6120 Kiskunmajsa, Móricz Zs. u. 17. 
szám alatti lakos részére szociális alapon bérlakást nem tud biztosítani, kérelmét a 
14/2007. (V.01.) Képviselő-testületi rendelet 7.§(3) bekezdésében meghatározottak szerint a 
Polgármesteri  Hivatal nyilvántartja. 
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Bedő Zsuzsanna Kiskunmajsa, Móricz Zs. u. 17. szám alatti lakos önkormányzati tulajdonú 
lakás szociális helyzet alapján történő bérbeadását kérte.  
Kérelmező a jogszabályi feltételeknek megfelel, de önkormányzati tulajdonú bérbe adható 
lakás hiányában kérelmét a Képviselő-testület nem tudja támogatni. 
 
Felelős: Dr. Tóth Mária jegyző, értesítésre 
Határid ő: azonnal 
 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki Törteli Zoltán Albertné határozati javaslatával egyetért, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 3 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
316/2009. sz. határozat 
Törteli Zoltán Albertné  szociális bérlakás iránti 
kérelméről 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Törteli Zoltán Albertné 
(szül: Kiskunmajsa, 1968. 01. 09. anyja neve: Patyi Ilona) 6120 Kiskunmajsa, Fő u. 151. 
szám alatti lakos részére szociális alapon bérlakást nem tud biztosítani, kérelmét a 
14/2007. (V.01.) Képviselő-testületi rendelet 7.§(3) bekezdésében meghatározottak szerint a 
Polgármesteri  Hivatal nyilvántartja. 
 
Törteli Zoltán Albertné Kiskunmajsa, Fő u. 151. szám alatti lakos önkormányzati tulajdonú 
lakás szociális helyzet alapján történő bérbeadását kérte.  
Kérelmező a jogszabályi feltételeknek megfelel, de önkormányzati tulajdonú bérbe adható 
lakás hiányában kérelmét a Képviselő-testület nem tudja támogatni. 
 
Felelős: Dr. Tóth Mária jegyző, értesítésre 
Határid ő: azonnal 
 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki Varga Klára Ildikó határozati javaslatával egyetért, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 3 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
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317/2009. sz. határozat 
Varga Klára Ildikó  szociális bérlakás iránti 
kérelméről 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Varga Klára Ildikó (szül: 
Kiskunmajsa, 1970. 02. 07. anyja neve: Frank Magdolna Klára) 6120 Kiskunmajsa, 
Széchenyi u. 26. szám alatti lakos részére szociális alapon bérlakást nem tud biztosítani, 
kérelmét a 14/2007. (V.01.) Képviselő-testületi rendelet 7.§(3) bekezdésében meghatározottak 
szerint a Polgármesteri  Hivatal nyilvántartja. 
 
Varga Klára Ildikó Kiskunmajsa, Széchenyi u. 26. szám alatti lakos önkormányzati tulajdonú 
lakás szociális helyzet alapján történő bérbeadását kérte.  
Kérelmező a jogszabályi feltételeknek megfelel, de önkormányzati tulajdonú bérbe adható 
lakás hiányában kérelmét a Képviselő-testület nem tudja támogatni. 
 
Felelős: Dr. Tóth Mária jegyző, értesítésre 
Határid ő: azonnal 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki Szeri Jánosné határozati javaslatával egyetért, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 3 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
318/2009. sz. határozat 
Szeri Jánosné szociális bérlakás iránti 
kérelméről 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Szeri Jánosné (szül: 
Kiskunmajsa, 1968. 09. 30. anyja neve: Kovács Katalin Margit) 6120 Kiskunmajsa, 
Félegyházi u. 15. szám alatti lakos részére szociális alapon bérlakást nem tud biztosítani, 
kérelmét a 14/2007. (V.01.) Képviselő-testületi rendelet 7.§ (3) bekezdésében 
meghatározottak szerint a Polgármesteri  Hivatal nyilvántartja. 
 
Szeri Jánosné Kiskunmajsa, Félegyházi u. 15. szám alatti lakos önkormányzati tulajdonú 
lakás szociális helyzet alapján történő bérbeadását kérte. 
Kérelmező a jogszabályi feltételeknek megfelel, de önkormányzati tulajdonú bérbe adható 
lakás hiányában kérelmét a Képviselő-testület nem tudja támogatni. 
 
Felelős: Dr. Tóth Mária jegyző, értesítésre 
Határid ő: azonnal 
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d) Szociális alapon eladott telkek visszavásárlása 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Abonyi Henrik képviselő 
Az önkormányzatnál jelentkezik-e kiadás a szociális alapon eladott telkek visszavásárlása 
esetén?  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Az önkormányzatnak a Földhivatalnál személyes díjmentessége van, a szerződéseket pedig én 
készítem térítésmentesen, költség nem merül fel az állampolgárnál sem az önkormányzatnál.  
 
Nagy Imréné képviselő 
Az előterjesztés tartalmazza, hogy a telek vételára 100.000,- Ft-ban lett megállapítva, 
melynek kifizetéséhez az önkormányzat 100.000,- Ft vissza nem térítendő támogatást 
biztosított. Az érintettek pénzben kapták meg ezt az összeget vagy pedig telekként, mivel a 
úgy folytatódik tovább, a támogatásról szóló megállapodás tartalmazza, hogy amennyiben a 
beépítési kötelezettségüknek nem tesznek eleget, úgy a támogatási összeget vissza kell fizetni.  
 
/Dr. Szabó Lajos és Szikora Lajosné képviselők kimentek, jelen van 13 fő./ 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Azért nevezték szociális juttatásnak, mivel így juthattak hozzá díjmentesen az érintettek.  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Mintegy 10 családot érintett a szociális alapon történő telekértékesítés. Az önkormányzattól 
kaptak 100.000,- Ft-ot, ezen az összegen a telket megvásárolták. Ezek a telkek jórészt 
megterhelésre kerültek különböző köztartozásokkal, 2 telek tehermentes jelenleg és 
visszavásárolható. A telkekre az vagyonszerzési illetéket nem fizették meg a megvásárlás 
után, mivel vállalták a beépítést az illetékmentes időszakon belül. Több családnál okozott 
problémát, hogy letelt a határidő és az APEH az illetéket utólagosan kivetette, amely nem 
került befizetésre. Végrehajtási jog került bejegyzésre a telkekre.  
További eladósodáshoz ne szolgáljanak ezek a telkek, majd 2010-ben lejár beépítési 
kötelezettség vállalás az önkormányzat felé, akik még akkor terhelt telektulajdonnal 
rendelkeznek dönteniük kell arról, hogy mi legyen a visszafizetendő 100.000,- Ft-tal. Ezzel 
jelentős mértékben segítünk ezeknek a családoknak, hogy mentesítjük a visszafizetési 
kötelezettség alól.  
 
Több kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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319/2009. sz. határozat 
Szociális alapon eladott telkek visszavásárlása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
- Kovács István Gusztáv és Kolompár Edit Kiskunmajsa,  Dózsa Gy. u. 3. szám alatti 

lakosoktól a Kiskunmajsa, Balogh Ödön u. 1. , 6/2 hrsz-ú  telek 

- Kolompár  Pál és Kerekes  Tünde  Kiskunmajsa, Marispuszta 253/D szám alatti lakosoktól a 
Kiskunmajsa, Balogh Ödön u. 6., 195/51 hrsz-ú  telek  
tulajdonjogát térítésmentesen visszavásárolja. 

 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester, visszavásárlásra 
Határid ő: 2009. december 31. 
 
 
f) Tájékoztató az ,,Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok” 
támogatására kiírt TÁMOP 6.1.2 pályázatról 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Mindenképpen célszerű elgondolkodni azon, hogy Kiskunmajsán kik azok, akik ebben a 
pályázatban részt vehetnek.  
 
Csóti Péter képviselő 
A pályázati kiírás megismerése után nyilatkozom, hogy az Arany János Általános Iskola nem 
kíván ebben részt venni. 
 
Nyerges Benjamin képviselő 
A Dózsa György Gimnázium sem kíván élni ezen pályázati lehetőséggel. 
 
/Szikora Lajosné képviselő visszajött, jelen van 14 fő./ 
 
Abonyi Henrik képviselő 
A pályázat tartalmi elemei nagyon jók lennének, ami a probléma, hogy 1,8 milliárd forint van 
rá, ami azt jelenti, hogy maximális összeg esetén 10 millió forintot lehet nyerni egy pályázat 
keretében, tehát 180 pályázó nyerhet az egész országban. A beadási határidő kezdete október 
15-e volt, aki már erről tudott korábban, az már ezen a napon postára adta a pályázatát. Aki 
ezután pályázik, annak kevés esélye lehet arra, hogy a pályázata nyerjen. Remélhetőleg 
hasonló jellegű pályázat még kiírásra kerül.  
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért az ,,Egészségre nevelő és szemléletformáló 
életmódprogramok” támogatására kiírt TÁMOP 6.1.2 pályázatról szóló tájékoztatóval, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 12 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – a 
tájékoztatót elfogadta.  
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6./ N a p i r e n d 

Pénzügyi Osztály előterjesztései 
Előadó: Gulyás Jánosné osztályvezető 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 
a) Júliusi normatíva igénylés, lemondás előirányzatának átvezetése 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést,  
- mely átvezetésre kerül a költségvetési rendeleten – aki azzal egyetért kézfeltartással 
szavazzon. 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta 
és hozzájárul a költségvetési rendeleten történő átvezetéshez. 
 

b) Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium 13. évfolyam 
indításával kapcsolatos költsége 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs, Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta.  
 
320/2009. sz. határozat 
Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium  
13. évfolyam indításával kapcsolatos költségéről 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a Dózsa 
György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium a 13. havi évfolyam indításával 
kapcsolatos 681.300.-Ft-os többletköltségét 627.100.- Ft-tal a 2009. évre tervezett érettségi 
vizsgáztatási díjakból fedezze. A hiányzó összeget az intézmény saját bérmegtakarítása 
terhére vállalja. 
 
Felelős: Gulyás Jánosné bizottsági referens  
Határid ő: azonnal 
 
 

c) Városi Könyvtár részére 1,5 havi jutalomra fedezet biztosítása 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs, Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
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A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta.  
 
321/2009. sz. határozat 
Városi Könyvtár részére 1,5 havi jutalomra fedezet  
biztosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 58/1995. 
számú határozatával módosított 132/1991. számú határozata alapján a Városi Könyvtár 
részére 406.500.- Ft pótelőirányzatot biztosít nyugdíjazással kapcsolatos 1,5 havi jutalom 
kifizetésére a céltartalékon tervezett Pályázatok előfinanszírozása keretösszeg terhére. 
 
Felelős: Gulyás Jánosné referens 
Határid ő: azonnal 
 
 
7./ N a p i r e n d 

Kiskunmajsa Város Polgármesterének előterjesztései 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 
a) A járóbeteg-szakellátó támogatásához kapcsolódó engedményezési szerződésről 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester kéri a jelenlévőket, aki egyetért a 
határozati javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
322/2009. sz. határozat 
A járóbeteg-szakellátó támogatásához kapcsolódó  
engedményezési szerződésről 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Kistérségi járóbeteg-
szakrendelő kialakítása a kiskunmajsai kistérségben” című pályázathoz kapcsolódóan az 
előterjesztés szerinti Engedményezési szerződés módosítást jóváhagyja, valamint  
felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester  
Határid ő: azonnal 
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b) Javaslattétel a Közmeghallgatás időpontjára 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester kéri a jelenlévőket, aki egyetért a 
határozati javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
323/2009. sz. határozat 
Közmeghallgatás időpontjára 
javaslat 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2009. évi közmeghallgatás 
időpontját  2009. december 9. napján 16 órára  hirdeti meg. 

 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester  
Határid ő: 2009. december 9. 
 
8. / N a p i r e n d 

Kiskunmajsa Város Alpolgármesterének előterjesztése 
Előadó: Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 
a) A Konecsni György Helytörténeti Gyűjtemény és Tájház működtetése 
 

Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
A múlt hónapban tartott képviselő-testületi ülésre elkészítettük azt az előterjesztést, mely a 
Művelődési Központ és a Konecsni György Helytörténeti Gyűjteményre vonatkozott. Arra 
tettem javaslatot, hogy szakfeladatként kerüljön ellátásra a Konecsni György Helytörténeti 
Múzeum működési feladata, ebben az esetben a gazdasági feladatok elvégzésére a 
Művelődési Központ gazdasági munkatársai lesznek felkérve. Jelenleg a múzeumban dolgozó 
3,5 fő továbbfoglalkoztatását biztosítani tudjuk, olyan formában, hogy a közalkalmazotti 
státuszukat nem kell meghirdetni illetve a Művelődési Központ jelenlegi igazgatója úgy tudja 
ezt a feladatot ellátni, hogy az ő státuszát sem érinti, nem kell új álláshelyet létesíteni. 
Mindezeket figyelembe véve javasoltam elfogadásra ezt az előterjesztést, ami nem kapta meg 
a szükséges szavazatot. Csóti Péter képviselő úr módosító indítványára készült a mai testületi 
ülésre az ,,A” határozati javaslat, ami abban különbözik az én javaslatomtól, hogy a Konecsni 
György Helytörténeti Múzeum és Tájház külön intézményként működjön a továbbiakban. A 
gazdasági feladatait ebben a javaslatban is a Művelődési Központ gazdasági munkatársai 
látnák el. Ebben a variációban egy igazgatói állást kell megpályáztatni és ha továbbra is 3,5 
főben gondolkodunk, akkor ezek továbbfoglalkoztatottsága bizonytalanná válik. A pénzügyi 
kimutatásokat is elkészítettük, ez a javaslat a legdrágább variációnak mutatkozott, 760.000,- 
Ft-os összeggel drágább azaz elképzelés, hogy külön önálló intézményként működjön a 
továbbiakban.  
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dr. Égető Annamária bizottsági referens 
Alpolgármester asszony előterjesztését két szakbizottság tárgyalta, az Oktatási és Művelődési 
Bizottság valamint a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság. A Pénzügyi Bizottság a ,,B” 
határozati javaslatot javasolja elfogadásra. Az Oktatási Bizottság szintén a ,,B” javaslatot 
javasolja, azonban egy kiegészítő javaslatot tesz a képviselő-testület számára. A ,,B” 
határozati javaslat 3. pontjában a 3,5 fővel megemeli a képviselő-testület a Művelődési 
Központ engedélyezett létszámkeretét. A javaslat szerint a 3,5 létszámon belül 1 fő számára 
biztosítja a szakmai vezetői pótlék biztosítását. Felhívom a képviselők figyelmét arra, hogy 
egy korábbi napirendi pontban említésre került az önkormányzatnak az a határozata – 
325/2008. számú – amely szerint az önkormányzat a kötelezően biztosítandó támogatásokat 
biztosítja az intézmények számára. Ez a vezetői pótlék az előterjesztés koncepciója szerint 
nem kötelező. Az Oktatás és Művelődési Bizottság javaslata szerinti pótlék nem kötelezően 
biztosítandó pótlék, ez csak egy fenntartói döntéstől függő lehetőség.  
Az ,,A” határozati javaslathoz, ami Csóti Péter képviselő úr indítványára fogalmazódott meg, 
egy kisebb kiegészítést kívánok tenni, amennyiben a gazdálkodás feladatát a Művelődési 
Központ végzi, abban az esetben az alapító okiratuknak tartalmaznia kell ezt a feladatot. 
Az Alpolgármester Asszony által készített ,,B” határozati javaslat alapító okiratában fontos 
pontokra kívánom felhívni a képviselők figyelmét. Első az intézmény javasolt nevében jelenik 
meg, a második a meglévő 3 telephely mellé további három új telephelyre (Kiskunmajsa, 
Hold u. 19., Kiskunmajsa, Iskola u. 8-10., Kiskunmajsa, Ady E. u. 54.) tesz javaslatot, illetve 
az új feladatokat fogalmazza meg. 
 
Nagy Imréné képviselő 
Az Oktatási és Művelődési Bizottság javaslatában az 1 főre miért is van szükség? A 
Művelődési Központ jelenlegi igazgatója megfelelő végzettséggel rendelkezik.  

 
Nyerges Benjamin képviselő 
Két okkal magyarázható, az egyik: az új intézményben – de a régiben sincs - nincs szakmai 
helyettes, aki a múzeum szakmai önállóságát is biztosíthatná.  

 
Csóti Péter képviselő 
Mint az ,,A” változat egykori javaslója jelzem, hogy az azóta rendelkezésemre álló 
információk alapján az ,,A” változattól elállok. Kérem, hogy az Oktatási és Művelődési 
Bizottság támogatott határozati javaslata kerüljön elfogadásra, ezáltal lenne olyan személy, 
aki szakmailag számon kérhetően végezné a helyettesi teendőket.  
 
dr. Égető Annamária bizottsági referens 
Ez a vezetői pótlék 304.800,- Ft-ot jelent 12 hónapra, amennyiben a képviselő-testület a 
Művelődési Központnak igazgatóhelyettesi pótlékként tekinti ezt az összeget, akkor nincs 
szükség a határozat módosítására. Hiszen ebben az intézményben jelenleg 1 igazgató 
dolgozik, hasonlóan a Városi Könyvtárhoz, eseti megbízással történik az intézményvezető 
helyettesítése. Amennyiben a testület arról dönt, hogy ezt a pótlékot abban az esetben 
biztosítja, ha az érintett személy általános-helyettese lenne az intézményvezetőnek, akkor 
nincs szükség a rendelet módosítására. Ha csak arról lesz szó, hogy ennek a 3,5 fős csoport 
csoportvezetőjének munkáját szeretné elismerni vezetői pótlékkal, abban az esetben a rendelet 
módosítása szükséges. Az intézmény SZMSZ-ében ez a személy az intézmény 
igazgatóhelyettese is lenne egyben, ez egy olyan döntés, amire a jogszabály is lehetőséget ad 
és hiányzik az intézményből.  
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Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
Lehet, hogy nem tenném ezt a megjegyzésemet, ha az előzőekben egy más témakörben nem 
folytattunk volna vitát. Nem tudok elszakadni attól a gondolattól, én is a ,,B” variációt 
szavaztam meg akkor, de most nem biztos, hogy azt tenném. A házi segítségnyújtásban részt 
vevő gondozók munkáját összehasonlítani, hogy 3 főt irányítson valaki egy gyűjteményben, 
nem szerencsés. Most két igazgató kardoskodik azért, hogy egy adható ugyanolyan 
kategóriáról beszéljünk, aki vezetőként kapja meg ezt, és azokról az emberekről pedig azt 
mondtuk, hogy nem tudjuk odaadni azért a munkáért járó pótlékot. Próbáljunk meg 
következetesen gondolkodni. Mindenáron be kell azt bizonyítanunk, hogy a 3 fő mellé még 
egy vezetőt biztosítanunk kell az intézményhez. Én annak örülök, hogy ezt a gyűjteményt 
tudjuk működtetni és most egy adható pótlékról beszélünk. Olyan adható pótlékról beszélünk, 
olyan személy esetében, ahol az igazgatói teendőket 1 év óta Pesten látja el egy személy nulla 
forintért. 
Fontos szem előtt tartani, hogy jelenleg a Művelődési Központ létszámhiánnyal küszködik. 
Az intézményvezető minden csak nem intézményvezető – ügyeletet tart, kihangosít - 
függetlenül attól, hogy kap-e pótlékot. Olyan méltatlan helyzetben van, amit sokáig nem fog 
tudni ellátni. Vagy felveszünk ide létszámot, és akkor megvizsgáljuk a gyűjteményt, hogy ott 
az a 3,5 fő igazán kell-e és onnan elbocsátunk valakit. 
 
Az általam javasolt határozati javaslat az ő munkahely megőrzésük mellett, de felmérve azt, 
hogy itt létszámhiány van, ez egy nagyon humánusan előkészített előterjesztés és plusz 
költség nem jelentkezik. Természetesen, ha Tóth Viktor igazgató úr úgy dönt, hogy szeretne 
valamilyen pótlékot adni az ott vezetői feladatot ellátó személynek, ez intézményvezetői 
hatáskör.  

 
Abonyi Henrik képviselő 
Az Alpolgármester Asszony természetesen jó határozati javaslatot hozott, mivel nem ez az 
első az átszervezéssel kapcsolatban. Amennyiben egy adható kategóriáról van szó, azaz 
intézményvezető hatáskörébe tartozik.  

 
Csóti Péter képviselő 
Tóth Viktor igazgató úr valóban mindenes az intézménynél és még egy feladattal akarja 
testület megbízni. Mi a módosítás során nem plusz személyben gondolkodtunk, hanem a 
meglévő állományon belül lehetőséget adni arra, hogy egy személy a szakterületen belül 
megfelelően tudja helyettesíteni, nem személyben gondolkodunk, hanem elvszerűen.  

 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
Véleményem szerint az Igazgató úr látni fogja a plusz feladatokat és le fogja osztani, hogy 
tehermentesítve legyen. Bízom benne, hogy ez meg fog történni és jó munkát kívánok neki. 
Az átszervezést addig húzzuk, míg a második pályázati lehetőségről is sikerül lemaradnunk. 
Közel 20 millió forintra, de minimum egy informatikai rendszerre van lehetőség pályázni a 
,,Múzeumbarát iskolanéven” a gyűjtemény részéről, amennyiben a működési engedély 
beszerzése is megtörténik.  

 
Dósai Imre alpolgármester 
Számomra az derül ki ebből a vitából, hogy világossá válik dr. Kozma Huba hiánya, hiszen a 
szakmai minőség biztosítása merült fel a Oktatási és Művelődési Bizottság részéről. Én sem 
vagyok meggyőződve arról, hogy fent tudjuk tartani a múzeum szakmai irányítását.  
 
/Dr. Szabó Lajos képviselő visszajött, jelen van 15 fő./ 
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A szakbizottság véleményét elfogadhatónak tartom ahhoz, hogy megnyugtató módon 
működjön tovább a múzeum. 

 
Nyerges Benjamin képviselő 
Szeretném megerősíteni az Oktatási és Művelődési Bizottság ülésén hozott határozati 
javaslatot. Nem lehet összehasonlítani a könyvtár egyfajta szakfeladatát a most létrehozott 
közművelődési intézmény összetett feladatával és hat telephelyével.  

 
Terbe Zoltán polgármester 
Szavazásra bocsátom a ,,B” határozati javaslatot az Oktatási és Művelődési Bizottság által tett 
kiegészítéssel együtt, kérem a képviselőket, aki azzal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
324/2009. sz. határozat 
A Konecsni György Helytörténeti Gyűjtemény és Tájház 
működtetése 

H a t á r o z a t 
 

1. Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2010. január 1-jei hatállyal a 
Művelődési Központ alapító okiratát jelen határozat 1. sz. melléklete szerint módosítja, 
és jóváhagyja jelen határozat 2. sz. mellékletét képező, egységes szerkezetbe foglalt 
alapító okiratát és ezzel egyidejűleg hatályon kívül helyezi a 214/2009. sz. határozattal 
jóváhagyott alapító okiratát. 

2. Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri az intézmény vezetőjét 
az alapító okiratnak az alapdokumentumokon történő átvezetésére. 

3. Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Művelődési Központ 
engedélyezett létszámkeretét 2010. január 1-jétől – feladatbővülés miatt – 3,5 fővel 
megemeli, melyből 1 személy számára a Művelődési Központ igazgatóhelyettesi 
feladataira vezetői pótlékot biztosít. 

4. Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Konecsni György 
Helytörténeti Gyűjtemény és Tájház Művelődési Központba történő beintegrálása esetén a 
működéshez maximum 8.015.000,- Ft-os hozzájárulást biztosít a 2010-es költségvetési 
évre. 

 
Felelős: dr. Égető Annamária referens, Gulyás Jánosné referens és az intézmény vezetője, 
Határid ő: az 1-3. pontra 2009. december 31., a 2. pontra 2010. február 1. 
 
 
b) Beszámoló a Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. működéséről 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
A Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. megalakult július 1-től, ez egy jogutód cég, aminek az 
alapító dokumentumának a vizsgálata során kiderült, hogy Kiskunmajsa Város 
Önkormányzata 1 személyt delegált, mivel a Felügyelő Bizottságban valamint a 
Közgyűlésben nem lehet ugyanazt a személyt delegálni, ketté kell választani ezt a feladatot, 
erre tett javaslatot ez az előterjesztés.  
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A Közgyűlésben továbbra is én látom el a város képviseletét, a Felügyelő Bizottságba kell a 
képviselő-testület 1 tagját delegálni, én Nagy Imréné személyére tettem javaslatot. 
 
Nyerges Benjamin képviselő 
Alpolgármester Asszonytól kérdezem, hogy előnyt jelent-e az, ha a Felügyelő Bizottságba 
delegált tag szakmai vagy jogi ismeretekkel rendelkezik? 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
A Vakáció Kft. már évek óta működik ahová az Önkormányzatunk egy személyt delegált a 
Közgyűlésbe és a Felügyelő Bizottságba. Megnézve a gazdasági törvény rendelkezéseit, ez 
alapján kértük a különválasztását a feladatnak. A jogi végzettség előnyt vagy hátrányt jelent 
nem tudom, a képviselő-testület bölcs annyira, hogy eldönti a Felügyelő Bizottságba kit kíván 
delegálni.  
 
Nagy Imréné képviselő 
Személyes érintettségemet bejelentem, és erre való hivatkozással nem veszek részt a 
szavazásban. 
 
Faludi Tamás képviselő 
A jogi végzettség mindenképpen előnyt jelent, várom a Képviselő úr személyre vonatkozó 
javaslatát.  
 
Nyerges Benjamin képviselő 
Mivel a testületben egy jogi végzettségű van, ezért dr. Szabó Lajos képviselő úr személyét 
javasolom. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Dr. Szabó Lajos képviselő úrtól kérdezem, hogy tudja-e vállalni a Vakáció Közhasznú 
Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottságban a tagságot? 
 
dr. Szabó Lajos képviselő 
A Felügyelő Bizottságban a tagságot nem tudom vállalni. 
 
/Fogl András képviselő kiment, jelen van 14 fő./ 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Ezek után kérem a képviselő-testületet, aki egyetért azzal, hogy Nagy Imréné képviselő 
kerüljön a Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottságba delegálásra, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
 
/Fogl András képviselő visszajött, jelen van 15 fő./ 
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325/2009. sz. határozat 
A Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottságába 
Nagy Imréné képviselő delegálása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Vakáció Közhasznú Nonprofit 
Kft. Felügyelő Bizottságába Nagy Imréné képviselőt delegálja Szabóné Csábrády Anikó 
alpolgármester e tisztségről történt lemondását követően.  
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester  
Határid ő: azonnal  
 

b) Fő utca szélesítésére javaslat 
 

Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
A város lakossága is bizonyára érzékeli, hogy koncentrálódott a Fő utcára a forgalom, a 
járóbeteg szakellátó működésével ez csak növekedni fog. Az előterjesztés arra vonatkozik, 
hogy a Fő u. Fókusz Takarékszövetkezet és a Rossmann közötti részénél a járda mellett van 
egy akkora rész, ahol leállósávot lehet kialakítani. Polgármester úrral egyeztettünk, ezt a 
javaslatot kiegészítenénk azzal, hogy a másik oldalon a Divatáru üzlettől a Roxi Kávézó 
külső helyiségéig kerüljön a leállósáv kialakításra. Ez az út a Közútkezelő Kht. 
tulajdonában van. A Kiskunfélegyháza – Kiskunmajsa közötti közút a jövő évben felújításra 
kerül a Közútkezelő Kht. a terveket most készítteti, amibe be tudják építeni Kiskunmajsa 
város kérését.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A tegnapi napon voltunk a Közútkezelő Kht-nál Kecskeméten – a pályázatuk által kerül sor az 
út korszerűsítésére – a tervek elkészültek, az engedélyezés hamarosan megkezdődik. 
Kérésünkre megvizsgálják a leállósáv kialakításának lehetőségét, a tervek elkészítése után a 
fedvény terv pótlólagos elkészítésével lehetőség van a tervek módosítására. Valószínűleg a 
többletköltségek fedezésére a beruházás költsége fedezetet fog nyújtani. fedvény terv 
készítésére nem nyújt fedezetet, azért azt kérték a Közútkezelő Kht-nál, hogy ennek fedezetét 
finanszírozza meg Kiskunmajsa Város Önkormányzata. Annak érdekében, hogy jó szakmai 
terv szülessen egy helyszíni bejárásra kerül sor a tervezővel, a Közútkezelő Kht-val és a 
hivatal szakembereivel együtt. A helyszínen meg fog történi a műszaki megoldásra a 
javaslattétel, erre elkészül a tervezési árajánlat, ami a képviselő-testület elé fog kerülni újra. 
Amennyiben ez megszavazásra kerül a fedvény terv illesztve lesz a jelenlegi tervhez és a 
felújítás során – ami a jövő évben fog elkezdődni – ezt el tudjuk végezni. 
 
Csóti Péter képviselő 
A magam részéről is támogatom a kezdeményezést és remélem meg is valósul, nem jár úgy 
mint az én próbálkozásom az új buszmegálló előtt.  
 
Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot az elhangzott 
kiegészítéssel együtt. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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326/2009. sz. határozat 
Fő utca szélesítésére javaslat 
 

     H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a MAGYAR KÖZÚT 
NON-PROFIT Zrt-t, hogy az 5402 j. út felújításánál a Kiskunmajsa belterületén a Félegyházi 
út és Petőfi tér között tervezze be a burkolat megszélesítését és parkolósáv kialakítását. 
A másik oldalon a Divatáru üzlettől a Roxi Kávézó külső helyiségéig kerüljön a leállósáv 
kialakításra. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
d) Kiskunmajsai Tenisz Klub területbérleti kérelme 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
A Kiskunmajsai Tenisz Klub a LEADER pályázat adta lehetőséggel élni kívánt, mikor 
benyújtotta az igénylést, akkor derült ki, hogy a Tenisz Klubnak nincs érvényes bérleti 
szerződése a jelenleg működő 5 teniszpályára vonatkozóan. Azt a területet - ahol jelenleg a 
Tenisz Klub található – a Majsa Alapítvány bérli az önkormányzattól.  
Ezért a Tenisz Klub azzal a kéréssel fordult az önkormányzathoz, hogy ez az 5 darab 
teniszpálya, éppen úgy kerüljön biztosításra mint ahogyan Á. Fúrús András egyéni vállalkozó 
javára biztosításra került a lehetőség.  
Kérem a képviselő-testületet, hogy támogassa a határozati javaslatot.  
 
/Fogl András képviselő és Dósai Imre alpolgármester kiment, jelen van 13 fő./ 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki az előterjesztéssel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
327/2009. sz. határozat 
Kiskunmajsai Tenisz Klub területbérleti kérelme 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilvánítja azon szándékát, 
miszerint bérbe adja a Kiskunmajsa 971/2. hrsz-ú sporttelep megnevezésű 62260 m2 nagyságú 
területből 3598 m2-t a Kiskunmajsai Tenisz Klub részére. 
 
Felelős : Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Én ezt az előterjesztést nem láttam a végrehajtással van problémám. Két bérleti szerződés 
módosításáról van szó, egyik a Majsa Alapítvány amiről nem szavaztunk. Milyen 
feltételekkel, milyen időre készíthető elő a bérleti szerződés a Kiskunmajsai Tenisz Klubbal?  
Most olyan döntés született, hogy közvetlenül bérli ? 
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Terbe Zoltán polgármester 
Amennyiben a Majsa Alapítvány lemond róla, akkor megköthetjük a bérleti szerződést a 
területre.  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Testületi ülés keretében kérdezem, hogy ez alapján hogyan kell végrehajtani ezen döntést? 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Majsa Alapítvány 
Elnökségét a bérleti szerződés módosítására, amely tartalmazza a Tenisz Klub 3598 m2 
terület Kiskunmajsa Város Önkormányzatától való közvetlen bérlését.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
Ennek végrehajtása a levél megírását jelenti, amelyben az önkormányzat megkeresi a Majsa 
Alapítványt, ez végrehajtható, semmi akadálya.  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
November 15-ig mind a két bérleti szerződés módosítását ezen felhatalmazás alapján 
készítsem el és tekintsük úgy, hogy megköthető? Vagy úgy ahogyan Faludi képviselő úr 
mondja, vissza kell hozni a képviselő-testület elé? 
 
Szabóné dr. Csábrády Anikó alpolgármester 
A Kiskunmajsai Tenisz Klub LEADER pályázaton szeretne részt venni, hiszen most van 
lehetőség arra, hogy a sportágazattal foglalkozó civil szervezetek is benyújthatnak pályázatot. 
Én nem vagyok a LEADER pályázati lehetőségben annyira tájékozott, november közepéig 
lehet ezt a pályázatot benyújtani. Amennyiben nem fogja megkapni a Tenisz Klub ezt a bérleti 
szerződést, nem tudja benyújtani a pályázatot. El fog esni ettől a lehetőségtől, holott hosszú 
évek óta működik a Tenisz Klub. Ez a kérés már többször megfogalmazódott, ha jól tudom 
megérkezett a képviselő-testülethez, nem tudom miért nem került az asztalunkra? 
 
Terbe Zoltán polgármester 
A Tenisz Klub, amikor ezt a kérelmet eljuttatta az önkormányzathoz, az felhívta a figyelmét 
arra, hogy a Majsa Alapítványhoz kell fordulni elsősorban, annak érdekében, hogy a 
szerződést a Majsa Alapítvány módosíthassa. 
Tudomásom szerint az alapítványhoz ilyen jellegű kérelem nem érkezett be. Nyilvánvalóan 
partnerek vagyunk abban, hogy ez minél gyorsabban megtörténjen.  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
A végrehajtás tekintetében kérem még egyszer pontosítsunk ez alapján a döntés alapján 
módosítsunk két bérleti szerződést vagy pedig van még egy lehetőség, hogy a két bérleti 
szerződés tervezetét hozzuk vissza, mert november 15-ig a Zrínyi utcai útépítési pályázat 
önerejéről még döntenie kell a képviselő-testületnek. Akkor arra az ülésre a két bérleti 
szerződés módosítása – amennyiben a felek ebben megegyeznek – visszajön a képviselő-
testület elé.  
 
 
Terbe Zoltán polgármester  szünetet jelent be. 
 
S z ü n e t   u t á n. 
 
/Fogl András képviselő és Dósai Imre alpolgármester visszajött, jelen van 15 fő./ 
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9./ N a p i r e n d 

Kiskunmajsa Város Alpolgármesterének előterjesztései 
Előadó: Dósai Imre alpolgármester 
/Írásbeli előterjesztés mellékelve./ 

 
 

a) Tájékoztató a Majsai Mentőalapítvány megszűntetéséről 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki a Majsai Mentőalapítvány megszűntetéséről szóló 
tájékoztatót elfogadja, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a 
tájékoztatót elfogadta. 
 

b) Tájékoztató a településőrség felállításáról 
 

Polgármester kéri a képviselőket, aki a településőrség felállításáról szóló tájékoztatót 
elfogadja, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a 
tájékoztatót elfogadta. 
 

c) Tájékoztató a 2009. évi ,,Karácsonyi csomag” támogatásról 
 

Polgármester kéri a képviselőket, aki a 2009. évi ,,Karácsonyi csomag” támogatásáról szóló 
tájékoztatót elfogadja, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a 
tájékoztatót elfogadta. 
 
 
10./ N a p i r e n d 

Kiskunmajsa Város Jegyzőjének előterjesztése 
Előadó: dr. Tóth Mária jegyző 
/Írásos anyag mellékelve./ 

 
a) 2010. évi Belső ellenőrzési munkaterv  
 

dr. Tóth Mária jegyző 
A munkaterv széles skáláját ölel át a szakmai javaslat, hogy milyen ellenőrzések 
szerepeljenek 2010. évre vonatkozóan. Minden önkormányzati intézményt, illetve a kistérségi 
közszolgálati nonprofit Kft-t is érinti egy-egy szabályszerűségi, pénzügyi ellenőrzés. 
Amennyiben a következő napirendet a képviselő-testület elfogadja, akkor a Többcélú 
Kistérségi Társulás keretein belül működtetett belső ellenőrzési rendszer keretében tudjuk 
végrehajtani 2010-től. Hegyi Lászlóné belső ellenőr kolleganő betegségére tekintettel a 
felmentési idejét 2009. november 1-jétől megkezdte a Polgármesteri Hivatalban. Nyolc 
hónapos felmentése után a közszolgálati jogviszonya meg fog szűnni, nyugdíjazására 
tekintettel.  
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Abonyi Henrik képviselő 
A későbbiek folyamán Kiskunmajsán a belső ellenőrzés milyen formában fog megtörténni? 
 
dr. Tóth Mária jegyző 
A következő napirendi pont témája a belső ellenőrzési feladatok jövőbeni ellátása hogyan 
történjen.  
 
Több kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
328/2009. sz. határozat 
2010. évi Belső ellenőrzési munkaterv  

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 
szóló többszörösen módosított 1990. évi LXV. törvény  92. § (3), (5) és (6) bekezdésében 
foglaltak értelmében - az Önkormányzat 2010. évi Ellenőrzési munkatervét az előterjesztés 
szerint elfogadja. 
 
Az ellenőrzési feladatok eredményes ellátása érdekében indokolt esetben gondoskodni kell 
külső szakértő bevonásáról. 
 
Határid ő: 2010. december 31. 
Felelős: dr. Tóth Mária jegyző 
 

b) A belső ellenőrzési feladatok jövőbeni ellátásáról 
 

dr. Tóth Mária jegyző 
Az Állami Számvevőszék 2009. évi átfogó ellenőrzése kapcsán kifogásolta a belső ellenőrzés 
működésének jelenlegi szisztémáját a Kiskunmajsai Kistérségben. A feladat a TKT-é a 
normatív állami támogatást is igénybe veszi, ugyanakkor a Polgármesteri Hivataltól egy külső 
belső ellenőr megbízására került sor. Mivel a TKT munkaszervezet kiszervezése után a 
Polgármesteri Hivatalba visszamaradt Hegyi Lászlóné kolleganő tekintettel arra, hogy a 
tanulmányi szerződése kötötte a hivatalhoz, továbbfoglalkoztatási kötelezettsége fent áll. 
Ezért a TKT-val megállapodás került megkötésre, amely szerint a normatív állami támogatás 
egy jelentős részét visszaadta Hegyi Lászlóné költségeihez való hozzájárulás jogcímén, ez az 
összeg 2009-ben 2.026.000 forintnyi összeg volt. A kolleganő betegsége miatt a 2009. évi 
ellenőrzések elmaradtak, bizonytalan volt az is, hogy mikor tud újra munkába állni, ezért 
jelentős számban nem valósultak meg az ez évi ellenőrzések a mai napig. Ezért a 
leghatékonyabb módszert választva árajánlatokat kértünk a TKT munkaszervezet vezetőjével 
külső megbízásos jogviszony keretében történő feladatellátásra. A feladatok egy részét, amit 
Hegyi Lászlónénak kellett volna elvégeznie ebben az évben, arra Kócsóné Kürti Mária 
kiskunfélegyházi illetőségű könyvvizsgáló, belső ellenőr asszony tett árajánlatot illetve egy 
kiskőrösi illetőségi személy, aki ellátja az elmaradt szanki ellenőrzési feladatot. 
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Amiatt kellett megosztani, mivel Kócsóné Kürti Mária könyvvizsgáló Szankon, ezért 
összeférhetetlenségi helyzet keletkezett volna. Ennek az anyagi vonzata - amennyiért kettőjük 
irányába elkelt a munka - annyival csökkenteni szükséges a TKT által átadott pénzeszközt, 
ami 1.010.000,- Ft. Az ellenőrzési feladat ellátására 2010-től az a javaslatunk, hogy próbáljuk 
meg külső megbízásos jogviszony keretében a korábban elfogadott ellenőrzési feladatokat 
elláttatni. A beszerzett árajánlat alapján szükséges lesz kiegészíteni a Kiskunmajsa Város 
Önkormányzatának a belső ellenőrzési normatívát. Ugyanis az úgy képződik, hogy az önálló 
és részben önálló intézményenként illetve polgármesteri hivatalok száma alapján számítódik a 
normatíva összege, amelynek fajlagos összege egyébként az idei évhez képest csökken a 
2010-es költségvetési törvény tervezetében. A Kiskunmajsát megillető belső ellenőrzési 
normatíva, amit csak a TKT kaphat meg 632.000,- Ft, a többi normatív állami támogatás mind 
a többi kistelepülésre tekintettel illeti meg a TKT-t. Célszerűnek látszik a feladat TKT által 
történő ellátása, mert az a kettősség, hogy a belső ellenőrt a Polgármesteri Hivatalban 
közszolgálati jogviszony keretében a jegyző munkáltatja, ugyanakkor egy külső szerződéssel 
a TKT megrendelési körébe tartozó munkát végez, ez problémát vet fel. Továbbá az is, hogy a 
belső ellenőrzési vezető személyéről rendelkezni kell, a Többcélú Kistérségi Társulás 
kinevezett igazgatója dr. Füstös Magdolna rendelkezik azokkal a kvalitásokkal és gyakorlati 
idővel, ami alapján belső ellenőrzési vezetői feladatot a jövőben el tudja látni.  
Hegyi Lászlóné által a létszámcsökkentési pályázat lehetősége fent áll, de ezt nem javasoljuk, 
mivel tapasztalatokat szeretnénk szerezni 2010-ben arról, hogy milyen hatékonysággal 
működik a külső megbízásos belső ellenőrzés. Az előterjesztés tartalmazza a külső 
megbízásos belső ellenőrzés előnyeit illetve relatív hátrányait. Ebből kiemelem, ha egy belső 
ellenőrt foglalkoztat a TKT közalkalmazotti jogviszony keretében vagy a Polgármesteri 
Hivatal közszolgálati jogviszony keretében, előfordulhat az, hogy betegség vagy egyéb 
távollétek miatt a helyettesítését nem tudjuk biztosítani. Az előterjesztés végén két határozati 
javaslat található, az egyik tartalmazza azokat a feladatokat, amelyek várnak ránk az év 
végéig. A másik határozati javaslat pedig azt tartalmazza, hogy elmondjuk a TKT-val kötött 
megállapodást és az idei évre átvett pénzeszköz 1.010.000,- Ft-tal csökkenne, ami szintén 
átvezetésre kerülne a költségvetési rendeleten. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Kérdés, hozzászólás nincs, szavazásra bocsátom az a belső ellenőrzési feladatok jövőbeni 
ellátásáról szóló javaslatot. 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
329/2009. sz. határozat 
A belső ellenőrzési feladatok jövőbeni ellátásáról 
 
    H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a belső ellenőrzési feladatok 
jövőbeni ellátásáról szóló előterjesztést elfogadja, elrendeli  
1. az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló rendelet mellékletét     

képező „Költségvetési Ellenőrzési Szabályzat” módosításának előkészítését, 
2. a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzata módosításának előkészítését, 
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3. a Polgármesteri Hivatalban alkalmazott belső ellenőr közszolgálati jogviszonyának 
megszűnését követően a Polgármesteri Hivatal létszámának 1 fővel történő csökkentésének 
előterjesztését.  
 
Határid ő: a képviselő-testület 2009. decemberi ülésének időpontja az 1.) és 2.) pont 
tekintetében, felmentés megkezdését követő testületi ülés a 3.) pont tekintetében 
Felelős: dr. Tóth Mária jegyző 

 
Ezek után Polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Kiskunmajsai 
Többcélú Kistérségi Társulással a belső ellenőrzési feladatok ellátására létrejött 
megállapodást rendkívüli felmondással felmondásra kerüljön, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
330/2009. sz. határozat 
Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulással a belső ellenőrzési  
feladatok ellátására létrejött megállapodás rendkívüli felmondással  
való felmondása 

    H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Polgármesteri Hivatala nyilatkozik arról, hogy a 
Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulással a belső ellenőrzési feladatok ellátására létrejött 
megállapodást rendkívüli felmondással felmondja. A Többcélú Kistérségi Társulás által a 
Polgármesteri Hivatal részére a belső ellenőrzéshez átadott pénzeszközt 1.010.000 Ft-tal 
csökkenti, mellyel szemben a köztisztviselőként foglalkoztatott belső ellenőr bér- és járulék 
előirányzata kerül csökkentésre. 
Határid ő: azonnal 
Felelős: Gulyás Jánosné referens a rendeleten történő átvezetésre 
 
c) Aerotechnik Kft. felperes és Kiskunmajsa Város Jegyzője alperes közötti kártérítési 
ügyben peren kívüli egyezségről 
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Rövid előterjesztés került kiosztásra az Aerotechnik Kft. felperes közigazgatási jogkörben 
okozott kármegtérítési iránti ügyében, egy peren kívüli egyezséget kíséreltünk meg létrehozni 
a november 2-án tartott megbeszélésen. Ezen jelen volt Hideg Imre és Hidek Imréné felperes 
és képviseletükben eljáró dr. Sulyok Miklós ügyvéd valamint a képviselő-testület tagjai közül 
is többen. Az egyeztető egyezségi tárgyaláson, a felperes képviselője elmondta, hogy 
korábban írásban megtett 21.500.000,- Ft-os peren kívüli egyezségi ajánlatát a felperessel 
egyetértésben lejjebb szállítják 18 millió forintra. Erre Polgármester úr elmondta alperesi 
álláspontként azt, hogy tőke és kamatot együttesen figyelembe véve mintegy 8,5 millió 
forintot tartunk elfogadhatónak a kártérítési ügyben, egyezség jogcímen. Közeledtek az 
álláspontok, végül volt egy 13 millió forintos alperesi ajánlattal szemben egy 17 milliós 
felperesi ajánlat. Azzal váltunk el november 2-án, hogy írásban fognak válaszolni az alperes 
13 milliós ajánlatára. Az ajánlatukat e-mailen elküldték kedden – amit a képviselőknek 
rendelkezésükre bocsátottunk – 15 millió forint kártérítési összeg megfizetése az ő részükre és 
az Önkormányzat magára vállalja a teljes perköltséget. Ebben az esetben peren kívüli 
egyezséget tudnak kötni, továbbá el tudják képzelni, hogy a kártérítési összeg kifizetésének 
időbeni ütemezéséről további egyeztetésnek lehet helye. 
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Az előterjesztésem első határozati javaslata az ,,A” variáció, amely peren kívüli egyezség, 15 
millió forint kártérítés jogcímen történő kifizetése plusz a perköltség viselése.  
A ,,B” variáció arra az esetre szól, ha a képviselő-testület nem fogadná el a peren kívüli 
egyezséget, ebben az esetben kérném a testületet, a kialakult helyzetre tekintettel legyen 
segítségünkre abban, hogy jogi képviselő megbízásához fedezetet biztosít. Ezt azzal 
indoklom, hogy a perben eddig lévén építési hatósági jogkörben okozott közigazgatási 
kártérítési per volt dr. Vecsernyés Sándor kollégám képviselte az alperest, aki jogász-építész 
és nem utolsó sorban pereljárási tapasztalatokkal rendelkező kollega volt. A Polgármesteri 
Hivatalban a közszolgálati jogviszonya november 28-val megszűnik. Úgy ítélem meg, hogy 
pillanatnyilag a jogász kollégáim és jómagam leterheltsége alapján nincs kapacitásunk a 
további önálló pervitelre. Ezért kérem jogi képviselő segítségét, illetve megbízásához való 
hozzájárulásukat.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A korábbi informális megbeszélésünknek megfelelően, valamint Ügyvéd úr kérésének 
megfelelően folytattuk le ezt a megbeszélést, ahol a képviselőtársaim közül többen jelen 
voltak. A megbeszélésen azt kértem az Ügyvéd úrtól illetve a felperes megjelent 
képviselőitől, hogy ne egy jogi vitát folytassunk le az egyezség során – hiszen az a bíróságra 
tartozik – hanem egy pénzügyi egyezkedést hajtsunk végre. Ennek eredményeként jött létre 
egy olyan szám, ami az Ügyvéd úr megfogalmazása szerint a legvégső ajánlat, amit az 
önkormányzat számára tenni tudnak, peren kívüli egyezség esetére. Ezt hoztuk a testület elé 
azzal a kéréssel, hogy döntsük el a Kiskunmajsa Város Önkormányzata ezt a pert folytatni 
kívánja vagy a peren kívüli egyezségbe ilyen összeggel belemegy. Kérem, hogy a Pénzügyi 
Bizottság mai napon hozott döntése kerüljön ismertetésre. 
 
dr. Tóth Mária jegyző 
A Pénzügyi és Költségvetési Bizottság az ,,A” variációt 3 igen szavazattal és 2 tartózkodás 
mellett elfogadta.  
 
Dósai Imre alpolgármester 
Részt vettem a Polgármester úr által kezdeményezett egyeztető megbeszélésen. Végig tanúja 
voltam annak, hogy Jegyző Asszony korrekten, teljes mértékben tisztességesen viszonyult a  
kárt szenvedett vállalkozóhoz, mind az önkormányzat érdekeihez. A megbeszélésen 
elhangzott ajánlat teljes mértékben tükrözte az eddig felszínre került tények és érveknek a 
megalapozottságát. Számomra meggyőzően tartalmazta azt, hogy az önkormányzat 
esetlegesen a per folytatásánál töredékére bírságolható illetve kártérítésre ítélhető. Én magam 
elismerve a vállalkozónak okozott kárért való önkormányzati felelősséget, az javasolom, hogy 
a független és igazságos bíróság döntésében reménykedve, a ténylegesen jogos kár kifizetését 
tartsuk természetesnek.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
Úgy tudom dr. Szabó Lajos képviselő úr valamelyest áttekintette a dokumentumokat, sikerült-
e valamilyen képet ezzel kapcsolatban kialakítani? 
 
dr. Szabó Lajos képviselő 
Való igaz, hogy foglalkoztam az üggyel, én úgy látom, hogy további jogi állásfoglalás 
megkérése szükséges. Egyelőre az önkormányzat nincs abban a helyzetben, hogy egyezséget 
tudjon kötni. 
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Nagy Imréné képviselő 
Egy jogi szakértőnek hallhattuk a véleményét, rákérdezek, hogy miért? 
 
dr. Szabó Lajos képviselő 
Nyilvános ülésen nem akarok jogi kérdésekbe bocsátkozni. 
 
Fogl András képviselő 
Laikusként fogalmazom meg azon véleményemet, hogy álláspontom szerint ennél csak 
nagyobbat bukhat az önkormányzat ezen a peren. Én a magam részéről támogatni fogom a 
közös megegyezést.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A peren kívüli egyezkedés lefolytatása során mindkét félt azon gondolat vezérelte, 
mindenkinek ártalmas, hogy az ügy továbbfolytatódik. Nem vagyok jogi szakértő nem tudom 
megítélni azt, hogy melyik oldalnak van nagyobb esélye. Én továbbra is szorgalmaztam a 
peren kívüli egyezséget, ez az összeg, ami terhelné az önkormányzatot, az sem csekély. 
Kalkulációink szerint 2,5 millió forint a perköltség. 
 
Abonyi Henrik képviselő 
Egyetértek Fogl András képviselőtársammal – nem tudok jogi álláspontot képviselni – azt 
tudom képviselni, hogy minél hamarább záródjon le ez az ügy. Az ,,A” határozati javaslatot 
javasolom elfogadásra a képviselő-testületnek.  
 
Több kérdés, hozzászólás nincs Terbe Zoltán polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért 
a határozati javaslat ,,A” változatával, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 5 tartózkodással – az 
alábbi határozatot hozta. 
 
331/2009. sz. határozat 
Aerotechnik Kft. felperes és Kiskunmajsa Város Jegyzője alperes  
közötti kártérítési ügyben peren kívüli egyezségről 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Aerotechnik Kft. felperes és 
Kiskunmajsa Város Jegyzője alperes között a Bács-Kiskun Megyei Bíróságon 
14.P.21.605/2007/17. számon folyamatban lévő ügyben a peren kívüli egyezséggel 
15.000.000.- Ft kártérítést fizet a felperesnek és ezen felül vállalja a megítélt perköltség 
viselését. 
 
Felelős: dr. Tóth Mária jegyző 
Határid ő: folyamatos 
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Kérem, térjünk vissza a határozati javaslat ,,A” variációjához, az időbeni ütemezésben 
hajlandók alkudni a felperesek és a Pénzügyi Bizottsági ülésen elhangzott, hogy próbáljuk 
meg a 2010-es költségvetési évre tervezni ennek az összegnek a kifizetését. Úgy folytassuk az 
egyezségi tárgyalást, hogy az Önkormányzat  2010-es költségvetést terhelje a teljes összeg.  
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Kérem a képviselő-testületet, hogy szavazzunk újra a jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről, 
mivel Farkas Mihály képviselő távozott a testületi ülésről. Javasolom, hogy Nagy Imréné 
képviselő legyen felkérve a jegyzőkönyv hitelesítésére, aki ezzel egyetért, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
elfogadta a jegyzőkönyv-hitelesítő személyét. 
 
11./ N a p i r e n d 

Kiskunmajsa Város Aljegyzőjének előterjesztése 
Előadó: Váradiné dr. Tóth Zsuzsanna aljegyző 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 
a) Javaslat a Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. évi 

munkatervére 
 
Váradiné dr. Tóth Zsuzsanna aljegyző 
Az Oktatási és Művelődési Bizottság az előterjesztés kiküldése utáni ülésén tárgyalta a 
munkatervet és azt elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
 
Fogl András képviselő 
Néhány hónappal ezelőtt javaslatot tettem rá, úgy tudom az előkészítése folyamatban van a 
Közbiztonsági Koncepció előkészítése, mely feladattal Dósai Imre alpolgármester úr került 
megbízásra. Rövid anyagot küldtem az Alpolgármester úrnak, hogy milyen elképzelésem van 
a koncepcióval kapcsolatban, szívesen látnám, hogy évvégre visszatérően a Közbiztonsági 
Koncepció teljesülésével kapcsolatban az önkormányzat láthasson egy összefoglaló anyagot. 
Mi történt, m nem történt? Ez az összefogás, együttműködés az érintett felek részéről kézzel 
fogadható-e vagy csak papíralapon történt meg. A rövidtávú 1-2 éves terveink – amit az 
önkormányzat el fog fogadni a koncepció keretei között – teljesültek-e? A jövő év utolsó 
negyedévében mindenképpen javasolom elhelyezni a munkatervben. 
A másik észrevételem, a Településfejlesztési Bizottság tagjaként nem hiszem, hogy egy 
díszkivilágítás megszavazásának a munkatervben szerepelnie kellene, javasolom ennek 
kivételét. 
 
A jövő évben ez az önkormányzat leköszön és egy új fog felállni, ezért javasolom, hogy a 
helyhatósági választásokat megelőzően tartson közmeghallgatást, úgy gondolom az újonnan 
felálló önkormányzatnak nagy beszámolni valója nem lesz.  
 
Csóti Péter képviselő 
Az előterjesztés új vonásaként látom, hogy az ülések napja is meghatározásra került. Ezt 
nagyon pozitívnak tartom, mivel ez a testület és a testület által irányított intézmények 
munkáját is nagyban segíti.  
 
Dósai Imre alpolgármester 
Fogl András képviselő úr az előbb megemlítette a közbiztonsági beszámolót vagy 
helyzetértékelést, amit most kiadott a képviselő-testület feladatként egy 2 évre szóló 
cselekvési terv, nem fog koncepció készülni a közbiztonságról. A rendőrség beszámolója 
május hónapra van ütemezve, célszerű lenne ezt a közbiztonsági értékelést oda társítani.  
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Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
Már többször kértem a hivatal munkatársait, amennyiben lehetséges dátum szerint kerüljön 
kijelölésre a testületi ülések időpontja. Megértettem az érvelésüket, hogy nem mindig 
kiszámítható az ülés időpontja, de az lenne a cél, hogy minél több képviselő részt tudjon 
venni a testület munkájában.  
 
December 9-re egy közmeghallgatási kötelezettségünk is van, tekintettel arra, hogy ennyire 
sűrű lesz az előttünk álló néhány hét az év végéig, elgondolkoztam azon, hogy a 
hagyományosan kialakult közmeghallgatás decemberi időpontját érdemes-e itt hagyna vagy 
egy az év elejére áttenni. A jövő évi közmeghallgatás időpontjaként a szeptember hónapot el 
tudom fogadni.  
 
/Dósai Imre képviselő elment, jelen van 14 fő./ 
 
Fogl András képviselő 
Az a rövidtávú cselekvési terv, amiről én beszélek, annak csak része lehet a rendőrségi 
beszámoló, mivel egy település közbiztonsága nem abból áll, hogy az őrsparancsnokot évente 
meghallgassuk. Sokkal átfogóbb, az adott területen érintett szervezet és személy működését 
igényelné az a cselekvési terv, amiről én beszéltem.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A módosító javaslatokat teszem fel szavazásra, aki egyetért azzal, hogy a következő 
Közmeghallgatást 2010. szeptemberében tartsuk meg, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – 
elfogadta. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Közbiztonsági beszámolóval együtt kerüljön 
megtárgyalásra a Közbiztonsági cselekvési terv, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – 
elfogadta. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azon módosító javaslattal, hogy Képviselő-testület 2010. 
év november havi munkatervéből kikerüljön a karácsonyi díszkivilágítás, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
/Kolompár Orbán képviselő kiment, jelen van 13 fő./ 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 8 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Polgármester kéri a képviselőket, aki a módosításokkal átalakított munkatervet el tudja 
fogadni, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – az 
alábbi határozatot hozta. 
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332/2009. sz. határozat 
Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
2010.évi munkatervének elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2010. évi munkatervét az alábbiak 
szerint határozza meg. 

Általános napirendek 

Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2007. (V.01.) rendelet 
mindenkor hatályos szövegének megfelelő napirendek.  

Január 20. 
 
1. A 2009. évi költségvetési rendelet módosítása 
2. 2010. évi közfoglalkoztatási terv jóváhagyása 02. 15-ig 
3. Választási szervek tagjainak megválasztása 

Február 24. 
 
1. A 2010. évi költségvetési rendelet elfogadása 
2. A 2009. évi költségvetési rendelet módosítása 
3. A 2010/2011-es tanév beiskolázási rendjének meghatározása (beiratkozások időpontja) 
4. Jegyzői beszámoló a lakás-takarékpénztári szerződésekkel kapcsolatos ügyintézésről 

 
Március 24. 

 
1. Közbeszerzési terv elfogadása április 15-ig (március, v április lehet) 
2. Intézményvezetői pályázat kiírása az Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási 

intézménynél 
3. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 

 
 

Április 28. 
 

1. Beszámoló Kiskunmajsa Város Önkormányzat 2009. évi költségvetésének 
teljesítéséről (Zárszámadás) 

2. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
3. Összefoglaló jelentés az Önkormányzat 2009. évi belső ellenőrzéséről és a felügyelt 

költségvetési szervek pénzügyi és gazdasági ellenőrzéséről 
4. Szervezeteknek, társadalmi önszerveződéseknek és magánszemélyeknek 2009. évben 

céljelleggel adott önkormányzati támogatások elszámolása 
5. Intézményi pénzmaradványok jóváhagyása 
6. Tájékoztató az Önkormányzat által megkezdett pályázati programok állásáról 
7. Tájékoztató az Önkormányzat által támogatott civil szervezetek tevékenységéről  
8. Beszámoló a Vakáció Közhasznú Nonprofit Kft. munkájáról  
9. A 2010/2011-es tanévben indítható osztályok, csoportok létszámának meghatározása 

az önkormányzat által fenntartott nevelési, oktatási intézményekben, a Dózsa György 
Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium kivételével 
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Május 26. 
 

1. Május 31-ig a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló beszámoló 
2. Intézményi felújítások megtárgyalása 
3. Járdaépítési program meghatározása 
4. Jegyzői beszámoló a Polgármesteri Hivatal munkájáról 
5. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
6. Beszámoló a közrend, a közbiztonság helyzetéről kiegészítve a Közbiztonsági 

cselekvési tervvel /Rendőrségi beszámoló / 
7. Halasvíz Kft felújítási terve 

 
Június 23. 

 
1. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
2. Közoktatási Esélyegyenlőségi Intézkedési Terv felülvizsgálata  
3. Intézményvezetői pályázat elbírálása az Egressy Béni Művészetoktatási Intézménynél 

 

Augusztus 25. 
 
1. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
2. Beszámoló a költségvetés I. félévi teljesítéséről (szeptember 15.-ig ) 
3. A 2010/2011-es tanévben indítható osztályok, csoportok létszámának felülvizsgálata 
4. A 2010/2011-es tanévben indítható osztályok, csoportok létszámának meghatározása a 

Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium tekintetében 
5. Tájékoztató a „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központ kialakítása a kiskunmajsai 

kistérségben” című pályázat lebonyolításáról 
 

Szeptember 23. 
 

1. Térségfejlesztési tanácsnok beszámolója 
2. Testvérvárosi és idegenforgalmi tanácsnok beszámolója 
3. Tájékoztató Kiskunmajsa Város Kábítószerügyi Egyeztető Fóruma /KEF/ 

tevékenységéről 
4. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
5. Beszámoló az önkormányzat 2010. évi testvérvárosi kapcsolatairól 
6. K ö z m e g h a l l g a t á s 

 
 

Október  Alakuló ülés  
a helyi önkormányzati választásokat követő 15 napon belül  

 
1. A Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbízólevelek átadása 
2. Önkormányzati képviselők és ezt követően a polgármester eskütétele 
3. Bizottságok megalakulása, kültagok eskütétele 
4. Polgármester illetményének és költségátalányának megállapítása 
5. Alpolgármester(ek) tiszteletdíjának és költségátalányának megállapítása 
6. Megbízás adása a Szervezeti és Működési Szabályzat általános felülvizsgálatára 
7. Az önkormányzat gazdasági programjának kidolgozására megbízás adása 
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November 17. 
 
1. 2011. évi belső ellenőrzési terv elfogadása november 15-ig 
2. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
3.     Karácsonyi díszkivilágítás megtárgyalása 
4. Az Önkormányzati Érdekegyeztető Tanács munkáltatói oldala tagjainak delegálása 

December 15. 
 
1. Kiskunmajsa Város Önkormányzat 2011. évi munkatervének elfogadása 
2. A kötelező kéményseprő-ipari szolgáltatás díjának meghatározása 
3. A víz- és szennyvíz díjának meghatározása, módosítása 
4. Adórendeletek módosítása  
5. A 2011. évi költségvetési koncepció elfogadása december 15-ig 
6. Tájékoztató a 2010. évi költségvetés ¾ éves teljesítéséről december 15-ig 
7. A 2011. évi városi ünnepségek, rendezvények tervezése  
8. Előterjesztés Kiskunmajsa Város Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott 

köztisztviselők teljesítmény-követelményének alapját képező célokról 
9. A Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodás 

felülvizsgálata 2011. 01. 15-ig 
10. A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: folyamatos 
 
/Kolompár Orbán képviselő visszajött, jelen van 14 fő./ 
 

b) Városgazdálkodási Intézmény SZMSZ-ének módosítása 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kérdés, észrevétel nincs Terbe Zoltán polgármester szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
333/2009. sz. határozat 
Városgazdálkodási Intézmény SZMSZ-ének módosítása 

H a t á r o z a t 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testület a Városgazdálkodási Intézmény 
Szervezeti és Működési Szabályzatát az államháztartás működési rendjéről szóló 217/1998. 
(XII.30.) Korm. rendelet 13/A.§ (3) bekezdése, valamint a költségvetési szervek jogállásáról 
és gazdálkodásáról szóló 2008. CV. tv. 8. § -a alapján az előterjesztés melléklete szerinti 
tartalommal hagyja jóvá. 
Felelős: Lantos György igazgató 
Határid ő: azonnal 
 
12./ N a p i r e n d 

Idegenforgalmi és testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok beszámolója 
Előadó: Abonyi Henrik testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
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Polgármester felkérte a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
Kérdezem, Képviselő úr milyen magyarázatot talál arra, hogy a város vezetője az Ön 
szaktudására nem igen tart igényt, a nélkül próbálja megoldani a feladatokat. 
 
Abonyi Henrik képviselő 
Alpolgármester Asszony kérdésére válaszolva – amit a beszámolóm is tartalmaz –a 2008-as 
beszámolom alkalmával a Polgármester úr ígéretet tett arra, hogy a munkámat és a szakmai 
tudásomat a jövőben igénybe veszi. A Polgármester úr nem élt ezzel a lehetőséggel, a 
szeptember 23-i testületi ülésen kiderült, hogy a Polgármester úr levelezett Jonathermál Zrt. 
elnök-vezérigazgatójával és arról sem kaptam tájékoztatást. A kérdésre kizárólag 
Polgármester úr tudja a választ megadni.  

 
Faludi Tamás képviselő 
Az Alpolgármester Asszony által feltett kérdésre a választ nekünk kell megtalálni. Igen 
kevésbé volt igénybe véve, sőt időnként nehezítette is a munkát. 

 
Polgármester kéri a képviselőket, aki a beszámoló elfogadásával egyetért, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
A képviselő-testület a 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
elfogadta a beszámolót és az alábbi határozatot hozta. 
 
334/2009. sz. határozat 
Idegenforgalmi és testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok 
beszámolója 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Idegenforgalmi és 
testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
Felelős : Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
 
13./ N a p i r e n d 

Térségfejlesztési tanácsnok beszámolója 
Előadó: Fogl András térségfejlesztési tanácsnok 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 

Polgármester felkérte a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
 
Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester 
Kérdezem a Térségfejlesztési tanácsnok úrtól, mi az oka annak, hogy a munkáját – mint a 
beszámolójából kiderül – a Polgármester úr kevésbé vette igénybe? 
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Fogl András képviselő 
Én sem tudok erre válaszolni. Azaz együttműködési és olykor bízom benne nem politikai, 
hanem szakmai viták által vezérelt nézetkülönbségek, amelyek legalább az előterjesztések, a 
döntések előterjesztése kapcsán meg tudtak nyilvánulni, az elmúlt időszakban ezek az 
egyeztetések nem működtek. Ez nyilván nem csak az én tanácsnoki munkámra, hanem az 
egész önkormányzat tevékenységére igaz. Ennek okait nem kívánom fejtegetni, mivel nem 
tárgya az előterjesztésnek. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Én nem úgy látom, hogy ennyire nagy lett volna a szakadék a Tanácsnok úr és köztünk. 
Nagyon sok munkában olyan egyeztetés volt, amiről a beszámoló nem tesz említést. A 
LEADER programmal kapcsolatban, a civil és a vállalkozói szférában is. Többször dr. Garai 
István országgyűlési képviselő úrral közösen tárgyaltunk lehetséges pályázati elképzelésekről. 
Ezt nem tartalmazza a beszámoló, én a szóbeli egyeztetést is fontos munkarészletnek tartom.  
Az, hogy a LEADER program a térségünkben sikeres, az annak is köszönhető, hogy Fogl 
András tanácsnok úr – mint az iroda egyik alkalmazottja – sokat fáradozott annak érdekében, 
hogy sikeres LEADER pályázatok szülessenek a térségből. A Tanácsnok úr, hogy ilyen 
leterheltségre tett szert a LEADER program keretében, azt is eredményezte, hogy hiába 
próbáltam többször egyeztetést kezdeményezni.  
Ez tapasztalható más kérdésekben is, ha a képviselő-testület tagjait informális ülésre hívtam, 
nagyon kevesen jelentek meg és 1-2 fő jelezte vissza, hogy nem tud részt venni. Azokkal 
lehet párbeszédi viszonyt folytatni, akik hajlandók eljönni és párbeszédet folytatni.  

 
Faludi Tamás képviselő 
Az egyeztetés, partnerség valóban jól működött addig, míg őszinte volt a beszélgetés és 
lehetet információt kapni mindkét oldalról. Sajnos ez nagyon rövididő után megszakadt.  
Fogl András képviselő úrhoz a konkrét kérdésem -Tanácsnok úr a LEADER programban a 
legnagyobb szakmai tapasztalattal rendelkezik – Kiskunmajsa Város Önkormányzata a 
LEADER-be beadott egy pályázatot kerékpárút melletti közvilágítás kiépítésére. Komoly 
előkészítés, tervezés előzte meg és még sem nyert a pályázat. Miért nem nyert a pályázat, 
ezek után részletesen áttanulmányoztam a pályázati kiírást és rájöttem arra, hogy úgy ahogyan 
a képviselő-testület megszavazta nem lett volna szabad beadni, mivel elutasításra volt ítélve. 
Kérdezem a Tanácsnok úrtól, hogy miért nem hívta fel a figyelmünket arra, hogy ne 
szavazzuk meg a több millió forintos előkészítő munkát? 
 
Fogl András képviselő 
Válaszolva Faludi képviselőtársam kérdésére 2008 nyarán több alkalommal tettem kísérletet 
arra, hogy a Magyarország Vidékfejlesztési Programhoz kapcsolódóan Kiskunmajsa Város 
Önkormányzata is nyújtson be pályázatot. Az első alkalommal sajnos nem járt eredménnyel, 
mivel a testület határozatképtelen lett. Ezt követően a Polgármester úr az SZMSZ-nek 
megfelelően újra összehívta a testületet. Több határozati javaslatból állt az előterjesztés, akkor 
többször felhívtam az önkormányzat figyelmét az írásos előterjesztésben olvasható, illetve a 
testületi ülésen készült jegyzőkönyv is többször tartalmazza, hogy az a rendelet-tervezet, 
amely alapján javasolom a képviselő-testületnek, hogy kezdje el a pályázat előkészítését, az 
jelenleg tervezet és számos alkalommal változhat még. 
 
A testület döntött, ha jól emlékszem a tervezésre 1,5 millió forintot szavazott meg. A 
tanácsnoki beszámolómban egyértelműen utaltam arra a bizonyos elmaradt szakmai 
egyeztetésekre, ami adott esetben a pályázatok előkészítéséhez kapcsolódik. A hivatal 
részéről felém megkeresés nem érkezett.  
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A Jegyző Asszony engem 2008 novemberében hívott fel telefonon, amikor Eke úr bevitte az 
általa elkészített terveket és jelezte felém, hogy az - ő meglátása szerint - a pályázat 
benyújtása problémás lehet, mivel a 2008. október 18-án megjelent rendelet –ami azóta is 
többször módosult – kizárja az önálló települési infrastruktúra megvalósítását ezen pályázat 
keretében. November elején egy olyan tervdokumentáció került a hivatal asztalára, amely nem 
illeszkedett a jogcím rendelethez. Természetesen én jeleztem, amennyiben a pályázat lesz 
benyújtva, akkor az elutasításra kerül.  
Nem a Kiskunok Vidékéért Egyesület Munkaszervezete volt az, akinek a pályázatot el kellett 
volna utasítania, erre nem volt lehetőségünk. Arra csak a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési 
Hivatal volt jogosult. Abban a kimutatásban amit Mózer Gyula képviselő kért - még úgy 
szerepelt ez a bizonyos turisztikai pályázatunk, hogy ,,elbírálás alatt”. Ezzel szemben 2009. 
augusztus 17-én a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal postára adta Kiskunmajsa Város 
Önkormányzata címére az elutasító határozatot. Az azóta többször módosított rendelet sem 
teszi lehetővé, hogy önkormányzati ügyfél esetén önálló települési infrastruktúrára, annak 
fejlesztésére nyújtsunk be pályázatot. A tanácsnoki beszámolómban erre is utaltam, ha egy 
szorosabb szakmai együttműködés, tevékenység van - feltételezem nem feleslegesen vagyunk 
kinevezve tanácsnokoknak - a mi munkánkra szükség van valamilyen szinten. Amennyiben 
bennünket nem kérdeznek, nem tájékoztatnak, akkor nincs mit rajtunk számon kérni.  
 
Kolompár Orbán képviselő 
Két tanácsnok az önkormányzati ülések alkalmával egyszer sem tett említést arról, hogy a 
polgármesterrel nem tudnak együtt dolgozni. Nem korrekt dolog az év végén ezzel 
előhozakodni. A tanácsnokok, ha Kiskunmajsa Város Önkormányzatának vezetésével nem 
tudnak politikai okok miatt – így a választások közeledtével – együtt dolgozni, akkor 
mindenkinek át kell értékelnie – a tanácsnokoknak is - hogy ezeket a tisztségeket megtartsa-e 
az önkormányzat.  
 
Fogl András képviselő 
Az előterjesztésemben nem tettem említést arra, hogy én a polgármesterrel vagy a 
városvezetésével nem tudok vagy nem kívánok együttműködni. Én sokkal fontosabbnak 
tartottam volna, hogy a sikeres, nyertes pályázatok, beruházások megvalósítása kapcsán, az 
érintett területen dolgozó szakemberek, bizottsági elnökök, tanácsnokok és hivatali dolgozók 
munkájának jobb és hatékonyabb irányítását, összefogását.  
 
Faludi Tamás képviselő 
Kérdezem Kolompár Orbán képviselőtársamtól, hogy miért mondott le a tanácsnoki 
tisztségéről? Azért mert nem vették figyelembe a javaslatát?  
 
Kolompár Orbán képviselő 
A ciklus kezdetekor, amikor esélyegyenlőségi tanácsnoki feladatot vállaltam, készítettem egy 
munkatervet, amit a testület elé hoztam. Amiben megfogalmaztam, hogy az elkövetkezendő 4 
évben mi az a terület, ami az esélyegyenlőségi szempontrendszer valamint a horizontális 
szempontrendszer kialakítása tekintetében hozzám tartozhat, beleértve az országos 
tisztségemet is. Akkor az önkormányzat ezt a munkatervet nem fogadta el. 
Én ezért mondtam le a tanácsnoki tisztségemről. Egy látszat státuszt fent tartani semmilyen 
formában nem kívántam.  
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Amennyiben egy tanácsnoknak problémája van a munkáját illetően, abban az esetben egy 
kötelessége lett volna jelezni a képviselő-testület felé, hogy mik azok az aggályok, ami miatt 
nem tudja teljesíteni a feladatokat, amit a város lakossága tőle elvár. Amennyiben az 
érintettek nem tudnak együtt dolgozni, abban az esetben át kell gondolni, hogy ezt a szemben 
állást kell-e tovább gerjeszteni, egyszerűbb a két státuszt megszűntetni. 
 
/Dr. Szabó Lajos képviselő kiment, jelen van 13 fő./ 
 
Fogl András képviselő 
Az előterjesztésünkben mi beszámoltunk arról, hogy a jelenlegi feltételek között ilyen 
intenzitással tudjuk ellátni a feladatunkat. Az információ áramlásnak nagyon sok forrása van, 
amennyiben nem kapunk elég tájékoztatást, akkor nem fogunk tudni dönteni. Egyfajta 
együttműködés, gondolkodás ebben a testületben megszűnt, ez éppúgy rávetíti árnyékát az én 
tanácsnoki munkámra, mint a testület munkájára.  
 
Polgármester a vitát lezárva kéri a képviselőket, aki a tanácsnoki beszámolót elfogadja, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja 
a beszámolót és az alábbi határozatot hozta. 
 
335/2009. sz. határozat 
Térségfejlesztési tanácsnok beszámolója 
 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a térségfejlesztési tanácsnok 
munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
Felelős : Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
 
14./ N a p i r e n d 

Térségfejlesztési tanácsnok előterjesztése az Önkormányzat 296/2009. számú 
határozatával kapcsolatban 
Előadó: Fogl András térségfejlesztési tanácsnok 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 
 

Polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a határozat visszavonásával, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül –az alábbi 
határozatot hozta. 
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336/2009. sz. határozat 
Térségfejlesztési tanácsnok előterjesztése az Önkormányzat  
296/2009. számú határozatának visszavonására 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 296/2009. (X.14.) számú 
határozatát visszavonja. 
 
Felelős : Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: azonnal 
 
 
15./ N a p i r e n d 

Előterjesztés a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER 
fejlesztések keretében benyújtandó nonprofit szervezetek támogatásáról 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 

 
Terbe Zoltán polgármester 
A képviselő-testület előtt 3 olyan kérelem van, melyben kérik az önkormányzatot, hogy 
támogassa LEADER pályázat benyújtását.  
 
Fogl András képviselő 
Az Kiskunmajsai Tenisz Klub eszközbeszerzésre és építési beruházásra szeretne pályázatot 
benyújtani a LEADER program keretében. Építési beruházás esetén igazolnia kell az ingatlan 
jogszerű használatát. Tulajdoni lappal nem tudja igazolni ezen jogát, de bérleti szerződéssel 
sem rendelkezik jelenleg.  
A határozati javaslatom a Majsa Alapítvány és az 56-os Történelmi Alapítvány kérelméhez 
kapcsolódóan a következő: Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
egyetért azzal, hogy a két említett alapítvány pályázatot nyújtson be a 122/2009. FVM 
rendelet Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a Kiskunok Vidékéért Egyesület 
Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához nyújtandó 
támogatások Közösségi célú fejlesztések jogcím alapján a ,,Civil szervezetek fejlesztése” 
elnevezésű 1013999 azonosító számú célterületre. 
Kérem a képviselő-testületet, hogy mindhárom pályázat benyújtását támogassák. 
 
Faludi Tamás képviselő 
Természetesen támogatom a pályázatok benyújtását, de a Majsa Alapítvány és 56-os 
Történelmi Alapítvány kérelme nem került érkeztetésre, iktatásra. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Több kérdés, hozzászólás nincs, ezért egyenként teszem fel szavazásra a kérelmeket, aki a 
Kiskunmajsai Tenisz Klub részére a támogatói nyilatkozat kiadásával egyetért, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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337/2009. sz. határozat 
A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a 
Kiskunmajsai Tenisz Klub pályázata 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Kiskunmajsai Tenisz Klub pályázatot nyújtson be a 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a Kiskunok Vidékéért Egyesület Helyi 
Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához nyújtandó támogatások 
Közösségi célú fejlesztések jogcím alapján a „Sport létesítmények kialakítása, korszerűsítése” 
elnevezésű 1013982 azonosító számú célterületre.  
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2009. november 15. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Kérem a képviselőket, aki az 56-os Történelmi Alapítvány részére a támogatói nyilatkozat 
kiadásával egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
 
338/2009. sz. határozat 
A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében az 
56-os Történelmi Alapítvány pályázata 
 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 56-os 
Történelmi Alapítvány pályázatot nyújtson be a 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a Kiskunok Vidékéért Egyesület Helyi 
Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához nyújtandó támogatások 
Közösségi célú fejlesztések jogcím alapján a „Civil szervezetek fejlesztése” elnevezésű 
1013999 azonosító számú célterületre.  
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2009. november 15. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Kérem a képviselőket, aki az Majsa Alapítvány részére a támogatói nyilatkozat kiadásával 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi 
határozatot hozta. 
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339/2009. sz. határozat 
A Helyi Vidékfejlesztési Stratégiában meghatározott LEADER fejlesztések keretében a  
Majsa Alapítvány pályázata 

H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a Majsa 
Alapítvány pályázatot nyújtson be a 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet az Európai 
Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a Kiskunok Vidékéért Egyesület Helyi 
Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához nyújtandó támogatások 
Közösségi célú fejlesztések jogcím alapján a „Civil szervezetek fejlesztése” elnevezésű 
1013999 azonosító számú célterületre.  
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2009. november 15. 
 
 
16./ N a p i r e n d 

…./2009. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2009. évi költségvetését 
megállapító 3/2009. (II.27.) számú rendelet módosításáról 
Előadó: Gulyás Jánosné osztályvezető 
/Írásos előterjesztés mellékelve./ 

 
Terbe Zoltán polgármester 
A testületi ülésen meghozott pénzügyi döntések átvezetésre kerülnek a költségvetési 
rendeleten. Kérem a képviselőket, aki elfogadja a rendelet-tervezetet, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
megalkotja az alábbi rendeletét. 
 

 

KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

29/2009.(XI.11.) rendelete 
 
 

az Önkormányzat 2009. évi költségvetését megállapító 
3/2009. ( II. 27. ) számú módosításáról 

 
  
Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. tv. 16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. tv. 74. § 
(1) bekezdése, valamint a 217/1998.(XII. 30.) Korm. számú rendelet 53. §. (1) bekezdése 
alapján - a 3/2009. (II. 27.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi rendeletet alkotja. 
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1. §.  
 
A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
(2) A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal, az Intézmények és a Kisebbségi 
Önkormányzat együttes 2009. évi költségvetésének 
 
bevételi és kiadási 
fő összegét 2.633.313,9 ezer Ft-ban 
  
ezen belül: 
 
Működési célú kiadások 1.974.879,2 ezer Ft-ban, 
- a személyi jellegű kiadást                747.434,2 ezer Ft-ban, 
- a munkáltatót terhelő járulékot                                                           235.510,4 ezer Ft-ban, 
- a dologi jellegű kiadásokat 496.113,3 ezer Ft-ban, 
- az ellátottak pénzbeli juttatását 1.906,0 ezer Ft-ban, 
- a speciális célú támogatást 358.026,3 ezer Ft-ban, 
- finanszírozási célú kiadást 135.889,0 ezer Ft-ban, 
 
Felhalmozási célú kiadások 449.400,5 ezer Ft-ban, 
- felhalmozási kiadások 282.606,1 ezer Ft-ban, 
- felújítási kiadások                                                                    47.472,6 ezer Ft-ban, 
- egyéb felhalmozási kiadások 119.321,8 ezer Ft-ban, 
  = ebből felhalmozásra átadások        105.446,8  ezer Ft-ban, 
  = ebből finanszírozási kiadások 13.875,0 ezer Ft-ban, 
 
A tartalékot 209.034,2 ezer Ft-ban, 
  = ebből általános tartalék                                                                            12,9 ezer Ft-ban, 
  = ebből céltartalék 209.021,3 ezer Ft-ban, 
 
állapítja meg. 
 
 
Az Önkormányzat eredeti éves engedélyezett létszámkerete 277,65 fő, a 2009.XII.31-i 
tervezett 275,65 fő,  2010.XII.31-i várható 277,15 fő.    
 
 

2.§. 
 

A R.1.számú melléklete helyébe e rendelet 1.számú melléklete lép. 
 

3.§. 
 

A R.2.számú melléklete helyébe e rendelet 2.számú melléklete lép. 
 

4.§. 
 

A R.2/a.számú melléklete helyébe e rendelet 2/a.számú melléklete lép. 
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5.§. 
 

A R.2/b.számú melléklete helyébe e rendelet 2/b.számú melléklete lép. 
 

6.§. 
 

A R.3.számú melléklete helyébe e rendelet 3.számú melléklete lép. 
7.§. 

 
A R.3/a.számú melléklete helyébe e rendelet 3/a.számú melléklete lép. 
 

8.§. 
 

A R. 4. számú melléklete helyébe e rendelet 4. számú melléklete lép. 
 

9.§. 
 

A R.4/a.számú melléklete helyébe e rendelet 4/a.számú melléklete lép. 
 

10.§. 
 

A R.4/b.számú melléklete helyébe e rendelet 4/b.számú melléklete lép. 
 

11.§. 
 

A R. 4/c. számú melléklete helyébe e rendelet 4/c. számú melléklete lép. 
 

12.§. 
 

A R. 7. számú melléklete helyébe e rendelet 7. számú melléklete lép. 
 

13.§. 
 

A R. 7/a. számú melléklete helyébe e rendelet 7/a. számú melléklete lép. 
 
                                                                        14.§. 
 
A R. 8. számú melléklete helyébe e rendelet 8. számú melléklete lép. 
 
 
 
Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
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1.sz.melléklet 
KISKUNMAJSA VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

2009. ÉVI 
BEVÉTELI  ÉS  KIADÁSI MÉRLEGE 

1.000 Ft-ban 

BEVÉTELEK Eredeti El őző mód.  Változás Módosított KIADÁSOK Eredeti  El őző mód.  Változás Módosított 

Saját bevételek 530 007,0 553 836,6 0,0 553 836,6 Működési kiadás 1 657 572,0 1 832 191,9 4 130,3 1 836 322,2 

  ebből: önkormányzat 454 117,0 474 906,3   474 906,3   ebből : önkormányzat 837 166,0 936 306,4 129,8 936 436,2 

              intézmény 75 890,0 78 930,3   78 930,3                intézmény 820 406,0 895 885,5 4 000,5 899 886,0 

Átengedett központi adók 398 302,0 398 302,0   398 302,0 Működési kölcsön átadás   1 334,0   1 334,0 

Támogatásértékű bevétel 12 389,0 105 873,2 4 487,8 110 361,0 Működési kölcsön visszafiz.   1 334,0   1 334,0 

  ebből: önkormányzat 12 389,0 103 439,5 4 487,8 107 927,3 Rövid lejáratú hitel visszafiz. 135 889,0 135 889,0   135 889,0 

              intézmény   2 433,7   2 433,7 Hosszú lejár.hitel visszafiz. 13 875,0 13 875,0   13 875,0 

Végl.átv.pénzeszk.,kölcsön vtér. 7 922,0 38 069,3 30,0 38 099,3 Felújítási kiadás 30 992,0 46 545,1 927,5 47 472,6 

 ebből: önkormányzat 4 093,0 27 570,3 30,0 27 600,3   ebből : intézmény   6 945,8 1 096,0 8 041,8 

             intézmény 3 829,0 10 499,0   10 499,0 Felhalmozási kiadás 232 017,0 281 883,1 723,0 282 606,1 

Önkormányzat normatív tám. 550 539,0 549 517,0 -1 921,9 547 595,1  ebből: intézmény   3 633,0   3 633,0 

Normatív,kötött felhaszn.támog. 257 046,0 246 129,0 -0,6 246 128,4 Felhalmozásra átadás,kölcsön 71 818,0 105 066,8 380,0 105 446,8 

Közp.támog.egyéb közp.TEKI, CÉDE  9 804,0 60 655,3 2 496,2 63 151,5 Tartalék 223 792,0 210 103,5 -1 069,3 209 034,2 

Hitel működési 271 028,0 300 000,0   300 000,0 Céltartalék 212 792,0 210 090,6 -1 069,3 209 021,3 

Működési célú kölcsön   1 334,0   1 334,0 Általános tartalék 11 000,0 12,9   12,9 

Hosszú lejár.fejlesztési célú hitel   300 000,0   300 000,0           

Hosszú lejáratú kötvénykibocsátás 300 000,0 0,0   0,0           

Pénzmaradvány 28 918,0 74 506,0   74 506,0           

MINDÖSSZESEN: 2 365 955,0 2 628 222,4 5 091,5 2 633 313,9 MINDÖSSZESEN: 2 365 955,0 2 628 222,4 5 091,5 2 633 313,9 
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   2.sz. melléklet 

KISKUNMAJSA VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK  

2009. ÉVI 

B E V É T E L E I 

   1.000 Ft-ban 

B E V É T E L E K Eredeti El őző mód.  Változás  Módosított  

 I. Működési bevételek 895 374,0  903 290,4 0,0 903 290,4 

 1.Intézményi működési bevételek 117 457,0 125 373,4 0,0 125 373,4 

 ~Hatósági jogkörhöz köthető működési bevétel 6 751,0 6 751,0   6 751,0 

 ~Egyéb saját bevétel 72 935,0 76 066,1 0,0 76 066,1 

      -Int.működéssel kapcsolatos egyéb bevétel 16 716,0 16 866,0   16 866,0 

      -Intézmények egyéb sajátos  bevétel 52 738,0 54 399,3   54 399,3 

      -Továbbszámlázott szolgáltatások értéke 3 481,0 4 800,8   4 800,8 

 ~ÁFA bevételek, visszatérülések 37 114,0 41 899,3   41 899,3 

 ~Hozam és kamatbevétel 657,0 657,0   657,0 

 2.Önkormányzatok sajátos működési bevételei 777 917,0 777 917,0 0,0 777 917,0 

 ~Helyi adók 376 700,0 376 700,0   376 700,0 

 ~Átengedett központi adók 398 302,0 398 302,0   398 302,0 

 ~Bírság, pótlék és egyéb sajátos bevétel 2 915,0 2 915,0   2 915,0 

 II.Támogatások 817 389,0 856 301,3 573,7 856 875,0 

 1.Önkormányzatok költségvetési támogatása  817 389,0 856 301,3 573,7 856 875,0 

 ~Normatív állami hozzájárulások 550 539,0 549 517,0 -1 921,9 547 595,1 

 ~Központosított előirányzatok 571,0 56 134,3 2 496,2 58 630,5 

 ~Normatív kötött felhasználású támogatások 257 046,0 246 129,0 -0,6 246 128,4 

 ~Területi kiegyenlítő támogatás,CÉDE 9 233,0 4 521,0   4 521,0 

III.Felhalmozási és t őkejelleg ű bevételek 32 935,0  48 848,2 0,0 48 848,2 

 1.Tárgyi eszközök, immat.javak értékesítése 254,0 16 167,2   16 167,2 

 2.Önkormányzatok sajátos felhalm.és tőkejell.bevételei 32 681,0 32 681,0   32 681,0 

IV.Támogatásérték ű bevétel 12 389,0  105 873,2 4 487,8 110 361,0 

 1.Támogatásértékű működési bevétel 12 389,0 56 704,6 -987,6 55 717,0 

 2. Működési c. támogatás értékű bevétel EU-tól   30 323,0   30 323,0 

 3. Beruházási c. támogatás értékű bevétel EU-tól   18 845,6 5 475,4 24 321,0 

V. Véglegesen átvett pénzeszköz 6 262,0  29 816,3 30,0 29 846,3 

 1. Működési célú pénzeszközátvétel EU-tól   15 609,7   15 609,7 

 2. Működési célú pénzeszközátvétel áht-on kívülről 3 829,0 8 199,2 30,0 8 229,2 

 3. Felhalmozási célú pénzeszközátvétel áht-on kívülről 2 433,0 6 007,4   6 007,4 

VI.Támogatási kölcsönök visszatérülése,igénybev. 1 660,0 8 253,0   8 253,0 
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   2.sz. melléklet 

2. 

VII.Működési célú (éven túli) támogatási kölcsön 
igénybevételének bevétele    1 334,0   1 334,0 

VIII.Hitelek 271 028,0 600 000,0 0,0 600 000,0 

 1.Működési célú hitel felvétele 271 028,0 300 000,0   300 000,0 

 2. Hosszú lejáratú fejlesztési célú hitelfelvétel   300 000,0   300 000,0 

IX.Hosszú lejáratú kötvénykibocsátás 300 000,0  0,0 0,0 0,0 

 2. Fejlesztési célú kötvénykibocsátás 300 000,0 0,0   0,0 

X.Pénzforgalom nélküli bevételek 28 918,0  74 506,0 0,0 74 506,0 

 1.Előző évi pénzmaradvány igénybevétele 28 918,0 74 506,0   74 506,0 

BEVÉTELEK ÖSSZESEN: 2 365 955,0  2 628 222,4 5 091,5 2 633 313,9 
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   2/a sz.melléklet 

POLGÁRMESTERI HIVATAL 
2009. ÉVI  B E V É T E L E I  

    1.000 Ft-ban 

FORRÁS MEGNEVEZÉSE Eredeti  El őző mód.  Változás Módosított  

Intézményi m űködési bevételek: 41 567,0  46 443,1 0,0 46 443,1 
Hatósági jogkörhöz köthető müködési bevétel 6 751,0 6 751,0 0,0 6 751,0 
~Okmányiroda,igazgatás szolg.díja 5 834,0 5 834,0   5 834,0 
~Szabálysértési bírság 917,0 917,0   917,0 

Intézményi működéssel kapcsolatos egyéb bevétel  8 304,0 8 304,0 0,0 8 304,0 
~Városgazdálkodási Intézmény bevétele 7 664,0 7 664,0   7 664,0 
~Közterület használati díj 640,0 640,0   640,0 

Egyéb sajátos bevétel  9 640,0 9 640,0 0,0 9 640,0 
~Városgazdálkodási Intézmény bevétele 9 640,0 9 640,0   9 640,0 

Továbbszámlázott bevétel 779,0 1 432,8 0,0 1 432,8 
~Városgazdálkodási Intézmény bevétele 779,0 779,0   779,0 
~ Polgármesteri Hivatal   653,8   653,8 

ÁFA bevételek, visszatérülések 15 475,0 19 697,3 0,0 19 697,3 
~Kiszámlázott ÁFA  4 542,0 4 664,0   4 664,0 
~Városgazdálkodási Intézmény kiszámlázott ÁFA 318,0 318,0   318,0 
~Értékesített tárgyieszköz  ÁFA 2 173,0 6 151,3   6 151,3 
~ÁFA visszaigénylés 8 442,0 8 564,0   8 564,0 

Hozam és kamatbevétel 618,0 618,0 0,0 618,0 
~Kamatbevétel 618,0 618,0   618,0 

Önkormányzatok sajátos m űködési bevétele 777 917,0  777 917,0 0,0 777 917,0 
Helyi adók  376 700,0 376 700,0 0,0 376 700,0 
~Építményadó (vállalkozók) 20 500,0 20 500,0   20 500,0 
~Telekadó 5 000,0 5 000,0   5 000,0 
~Magánszemélyek kommunális adója 600,0 600,0   600,0 

~Idegenforgalmi adó tartózkodás után 5 100,0 5 100,0   5 100,0 
~Idegenforgalmi adó épület után 9 500,0 9 500,0   9 500,0 
~Iparűzési adó állandó jelleggel végzett tev.után 336 000,0 336 000,0   336 000,0 

Átengedett központi adók összesen: 398 302,0 398 302,0 0,0 398 302,0 
~SZJA helyben maradó része ( 8% ) 90 799,0 90 799,0   90 799,0 

~SZJA a települési önk.jövedelem-differenc.mérsékl. 201 503,0 201 503,0   201 503,0 

~Gépjárműadó 106 000,0 106 000,0   106 000,0 

Pótlék, bírság 2 800,0 2 800,0   2 800,0 
Egyéb sajátos bevétel 115,0 115,0 0,0 115,0 
~Talajterhelési díj,helyszíni bírság 115,0 115,0   115,0 

Támogatások 817 389,0 856 301,3 573,7 856 875,0 
Normatív állami hozzájárulás 550 539,0 549 517,0 -1 921,9 547 595,1 
Központosított támogatás 571,0 56 134,3 2 496,2 58 630,5 
~Kisebbség támogatása 571,0 917,8   917,8 

~ Képesség-kibontakoztató és integrációs felkészítés, valamint 
az óvodai fejlesztő prog.szervezésének támogatása 

  2 393,6   2 393,6 

~ Integrációs rendszerben résztvevő int-ben dolgozó 
pedagógusok anyagi támogatása 

  4 920,0   4 920,0 

~ Keresetkiegészítés    25 009,0   25 009,0 
~ Létszámcsökkentési pályázat   3 539,9   3 539,9 
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   2/a sz.melléklet 

2. 
~ Prémiumévek program   2 601,0   2 601,0 
~ Érdekeltségnövelő támogatás   409,0   409,0 
~ Nyári gyermekétkeztetés   1 758,2   1 758,2 
~ Óvodáztatási támogatás   840,0   840,0 
~ Szilárd burkolatú belterületi közutak fejlesztése   4 712,0   4 712,0 
~ Esélyegyenlőséget szolgáló intézkedések támogatása   3 640,8 2 496,2 6 137,0 
~ Érettségi vizsgák támogatása   916,0   916,0 
~ 16/2009(IV.02.)OKM rend.Alapfokú Műv.Okt.Int.tám.   2 037,0   2 037,0 
~ 17/2009(IV.02.)OKM rend.minőségbizt.mérés,értékelés, 
ell.tám. 

  2 440,0   2 440,0 

Normatív, kötött felhasználású támogatások 257 046,0 246 129,0 -0,6 246 128,4 
~Kiegészítő támogatás egyes közokt.feladat ellátásához 1 826,0 1 826,0 -0,6 1 825,4 
~Kieg.támogatás egyes szociális feladatokhoz 255 220,0 244 303,0 0,0 244 303,0 
  ~Kiegészítő gyermekvédelmi támogatás 100% 677,0 0,0   0,0 
  ~Egyszeri egyösszegű támogatás 100% 10 901,0 0,0   0,0 
  ~Rendszeres szociális segély 90 % 49 942,0 27 243,1   27 243,1 
  ~Rendszeres szociális segély és rendelkezésre állási támogatás 
80% 

67 488,0 67 488,0   67 488,0 

  ~Időskorúak járadéka 90 % ill 100% 16 114,0 16 114,0   16 114,0 
  ~Ápolási díj norm.+ TB 90% 34 542,0 34 542,0   34 542,0 
  ~Lakásfenntartási támogatás norm.90% 30 910,0 30 910,0   30 910,0 
  ~Közcélú foglalkoztatás 95% 43 890,0 67 849,9   67 849,9 
  ~Ápolási szakvélemény 100% 700,0 100,0   100,0 
  ~Szociális továbbképzés, szakvizsga 56,0 56,0   56,0 
CÉDE 1 000,0 1 000,0 0,0 1 000,0 
~Bajcsy u. 10.ingatlan felújítás 1 000,0 1 000,0   1 000,0 
Területi kiegyenlítő támogatás 8 233,0 3 521,0 0,0 3 521,0 
~Közvilágítás fejlesztése (TEKI) 3 521,0 3 521,0   3 521,0 
~Szilárd burkolatú belterületi közutak fejlesztése (TEUT) 4 712,0 0,0   0,0 
Felhalmozási és t őkejelleg ű bevétel  32 935,0  48 848,2 0,0 48 848,2 
Tárgyi eszközök, immateriális javak értékesítése 254,0 16 167,2 0,0 16 167,2 
~Úteladás 114,0 114,0   114,0 
~Ingatlan értékesítés 140,0 16 053,2   16 053,2 
Önkormányzatok sajátos felhalm.és tőkejell.bev. 32 681,0 32 681,0 0,0 32 681,0 
~Lakótelek értékesítés: Malom u, egyéb telek 10 612,0 10 612,0   10 612,0 
~Egyéb önkorm.vagyon bérbeadása 22 069,0 22 069,0   22 069,0 
Támogatásérték ű bevétel 12 389,0  103 439,5 4 487,8 107 927,3 
Támogatásértékű működési bevétel 12 389,0 54 270,9 -987,6 53 283,3 
~Megyei Önkorm.Múzeum müköd.támogatás 3 000,0 3 000,0   3 000,0 
~Háziorvosi körzet támogatása OALI-től 3 000,0 3 000,0   3 000,0 
~MÜK támogatás:Városgazdálkodási Intézmény 691,0 4 717,3   4 717,3 
~MÜK támogatás:Polg.Hiv.Közfoglalkoztatás-szervezők fogl.   2 002,3   2 002,3 
~MVH támogatás:Városgazdálkodási Intézmény 985,0 985,0   985,0 
~Illegális hulladéklerakó támogatása 2 497,0 2 497,0   2 497,0 
~Többcélú Kistérségi Társulás: Belső ellenőrzés 2 026,0 2 026,0 -1 010,0 1 016,0 
~Polgárvédelmi Iroda működésének támogatása 
önkormányzatoktól 

190,0 190,0   190,0 

~Kiegészítő gyermekvédelmi támogatás 100%   677,0   677,0 
~Egyszeri egyösszegű támogatás 100%   10 901,0   10 901,0 
~Házi segítségnyújtás szakvélemény 100%   600,0   600,0 

~ÁFÉSZ, JONATHERMÁL polgári védelmi verseny támogatása   30,0 -30,0 0,0 

~Tartásdíj megelőlegezés   434,5 48,0 482,5 
~Közlekedési támogatás   1 249,5 4,4 1 253,9 
~Otthonteremtési támogatás   2 850,0   2 850,0 
~ Kistérségi Szociális Intézmény pénzmaradvány elvonás   12 745,0   12 745,0 
~SZJA jövedelemkülönbség mérséklés   4 009,5   4 009,5 
~Európai Parlamenti választások lebony.támogatása   2 106,8   2 106,8 

~XVII.Főtéri Sokadalom című rendezvény tám.(BKM-i Önk.)    250,0   250,0 
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    2/a sz.melléklet 

3. 

Működési célú támogatás értékű bevétel EU-s 
programokra   30 323,0   30 323,0 

~ TÁMOP 3.1.4-08/2.2009.0096 előleg   30 323,0   30 323,0 

Beruházási célú támogatásértékű bevétel EU-s 
programokra   18 845,6 5 475,4 24 321,0 

~TIOP-2.12-07/1-2008-0007 Kistérségi Járóbeteg-szakellátó 
közp. Kialakítása és fejlesztése támogatás 

  18 845,6   18 845,6 

~DAOP-1.1.1/A-2008-0024 Ipari park komplex fejlesztése 
Kiskunmajsán támogatás 

    5 475,4 5 475,4 

Véglegesen átvett pénzeszközök 2 433,0  19 317,3 30,0 19 347,3 
Működési célú pénzeszköz átvétel EU-tól   15 609,7 0,0 15 609,7 
~"Testvérvárosi kapcsolatok erősítése és további 
együttműködések keresése" 2éves prog.előfinanszírozása 

  7 126,5   7 126,5 

~ 2008.évi Diáktalálkozó támogatásánakutófinanszírozása   3 297,3   3 297,3 

~ III.testvérvárosi konferencia utófinanszírozása   5 185,9   5 185,9 

Működési célú pénzeszköz átvétel   304,2 30,0 334,2 
~ Közbiztonság javítására adomány   250,0   250,0 

~ 56-os Történelmi Alapítány 2008.évi céljelleggel nyújtott 
támogatásából visszafizetési kötelezettség 

  54,2   54,2 

~ÁFÉSZ, JONATHERMÁL polgári védelmi verseny támogatása     30,0 30,0 

Felhalmozási célú pénzeszköz átvétel 2 433,0 3 403,4 0,0 3 403,4 
~Lakosságtól vízvezeték kiépítés 787,0 787,0   787,0 

~Lakosságtól szennyvíz hjár. 1 324,0 1 324,0   1 324,0 

~Erdőtelepítés: eu.pályázat 322,0 322,0   322,0 

~Lakosságtól tanyavillamosítás   780,0   780,0 

~TIOP-2.12-07/1-2008-0007 Kistérségi Járóbeteg-szakellátó 
közp. Kialakítása és fejlesztése támogatás 

  190,4   190,4 

Támogatási kölcsön visszatérülése, igénybev. 1 660, 0 8 253,0 0,0 8 253,0 
Felhalmozási célú támog.kölcsön 1 660,0 8 253,0 0,0 8 253,0 
~Szociális lakásépítési támogatás 34,0 34,0   34,0 

~Szociális lakáskölcsön 375,0 375,0   375,0 
~Bérlakás részlet 870,0 870,0   870,0 

~Dolgozók lakásépítési támog. részlet 381,0 381,0   381,0 

~TKT tanyagondnoki szolgálat gépjárműbeszerzés támogatási 
kölcsön visszatérülés 

  6 593,0   6 593,0 

Hitelek 271 028,0 600 000,0 0,0 600 000,0 
~Működési célú rövid lejáratú, likvid hitel felvétele 271 028,0 300 000,0   300 000,0 

~Hosszú lejáratú fejlesztési célú hitelfelvétel   300 000,0   300 000,0 

Hosszú lejáratú kötvénykibocsátás 300 000,0  0,0 0,0 0,0 
~Fejlesztési célú kötvénykibocsátás 300 000,0 0,0   0,0 

Pénzforgalom nélküli bevétel 28 918,0  49 387,0 0,0 49 387,0 
~Előző évi pénzmaradv.igénybev. (ebből Kisebbs Önk:37,0) 16 411,0 36 175,0   36 175,0 

~Városgazdálkodási Intézmény pénzmaradv. Igénybev. 12 507,0 13 212,0   13 212,0 

BEVÉTELEK ÖSSZESEN: 2 286 236,0  2 509 906,4 5 091,5 2 514 997,9 
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                2/b.sz.melléklet 

V Á R O S I  I N T É Z M É N Y E K 
2009. ÉVI 

B E V É T E L E I 
                 
                 
                 

                    1.000 Ft-ban 

B E V É T E L E K B Ő L 

BEVÉTELEK Egyéb saját bevétel 

ÖSSZESEN Int.mük.kapcsolatos             egyéb 
bev. Int.egyéb sajátos bev. Továbbszámlázott          sz olgáltatás 

INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+, - Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,-  Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. 

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs. 513 274,0 575 420,6 2 725,7 578 146,3 1 309,0 1 309,0   1 309,0 24 121,0 24 782,3   24 782,3 634,0 634,0   634,0 

Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll. 205 194,0 238 792,7 230,5 239 023,2 5 038,0 5 038,0   5 038,0 13 403,0 13 403,0   13 403,0 1 331,0 1 331,0   1 331,0 

Egressy Béni Alapf. Műv.Int. 34 631,0 43 018,7 222,4 43 241,1   0,0   0,0 2 564,0 2 564,0   2 564,0   0,0   0,0 

Művelődési Központ 46 147,0 59 396,4 0,0 59 396,4 1 510,0 1 660,0   1 660,0 2 963,0 3 963,0   3 963,0 737,0 1 403,0   1 403,0 

Városi Könyvtár 21 160,0 23 125,9 406,5 23 532,4 555,0 555,0   555,0 47,0 47,0   47,0   0,0   0,0 

BEVÉTELEK ÖSSZESEN: 820 406,0  939 754,3 3 585,1 943 339,4 8 412,0 8 562,0 0,0 8 562,0 43 098,0 44 759,3 0,0 44 759,3 2 702,0 3 368,0 0,0 3 368,0 
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        2.        2/b.sz.melléklet 

V Á R O S I  I N T É Z M É N Y E K 
2009. ÉVI 

B E V É T E L E I 
                1.000 Ft-ban 

B E V É T E L E K B Ő L 

ÁFA bevétel Kamat bevétel Támogatás érték ű működési bevétel M űködési célú pée.átvétel INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód. Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. 

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs. 10 640,0 10 640,0   10 640,0   0,0   0,0   1 998,7   1 998,7   190,0   190,0 

Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll. 7 010,0 7 010,0   7 010,0   0,0   0,0   435,0   435,0   1 646,0   1 646,0 

Egressy Béni Alapf. Műv.Int.   0,0   0,0   0,0   0,0       0,0   230,0   230,0 

Művelődési Központ 3 989,0 4 552,0   4 552,0   0,0   0,0       0,0 3 829,0 5 829,0   5 829,0 

Városi Könyvtár   0,0   0,0 39,0 39,0   39,0       0,0   0,0   0,0 

BEVÉTELEK ÖSSZESEN: 21 639,0  22 202,0 0,0 22 202,0 39,0 39,0 0,0 39,0 0,0 2 433,7 0,0 2 433,7 3 829,0 7 895,0 0,0 7 895,0 

                 

                 

B E V É T E L E K B Ő L 

Működési célú kölcsön Felhalmozási célú pénzeszköz át vétel  Pénzmaradvány Intézményfinanszírozás INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód. Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. 

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs.       0,0       0,0   13 495,0   13 495,0 476 570,0 522 371,6 2 725,7 525 097,3 

Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll.       0,0   334,0   334,0   9 760,0   9 760,0 178 412,0 199 835,7 230,5 200 066,2 

Egressy Béni Alapf. Műv.Int.       0,0   2 270,0   2 270,0   1 665,0   1 665,0 32 067,0 36 289,7 222,4 36 512,1 

Művelődési Központ   1 334,0   1 334,0       0,0       0,0 33 119,0 40 655,4   40 655,4 

Városi Könyvtár       0,0       0,0   199,0   199,0 20 519,0 22 285,9 406,5 22 692,4 

BEVÉTELEK ÖSSZESEN: 0,0  1 334,0 0,0 1 334,0 0,0 2 604,0 0,0 2 604,0 0,0 25 119,0 0,0 25 119,0 740 687,0 821 438,3 3 585,1 825 023,4 
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               3.sz.melléklet 

VÁROSI INTÉZMÉNYEK 
2009.ÉVI 

K I A D Á S A I 
                 
                 
                 

                 

               1.000Ft-ban 

KIADÁSOK K I A D Á S O K B Ó L 

ÖSSZESEN Személyi juttatás Munkaad.terh.jár. Dologi és folyó  kiadás INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+, - Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. 

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs. 513 274,0 575 420,6 2 725,7 578 146,3 293 490,0 315 185,5 406,5 315 592,0 93 857,0 100 251,3 130,1 100 381,4 125 686,0 138 039,0 2 100,5 140 139,5 

Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll. 205 194,0 238 792,7 230,5 239 023,2 116 480,0 120 819,0 166,0 120 985,0 37 115,0 38 213,0 53,1 38 266,1 51 599,0 56 927,1 1,4 56 928,5 

Egressy Béni Alapf. Műv.Int. 34 631,0 43 018,7 222,4 43 241,1 24 530,0 25 899,6 168,5 26 068,1 7 640,0 8 036,5 53,9 8 090,4 2 461,0 2 702,2   2 702,2 

Művelődési Központ 46 147,0 59 396,4 0,0 59 396,4 19 152,0 20 335,4   20 335,4 6 023,0 6 401,6   6 401,6 20 972,0 27 195,4 514,0 27 709,4 

Városi Könyvtár 21 160,0 23 125,9 406,5 23 532,4 12 944,0 13 669,2 313,4 13 982,6 4 080,0 4 311,7 93,1 4 404,8 4 136,0 4 367,0   4 367,0 

KIADÁSOK ÖSSZESEN: 820 406,0  939 754,3 3 585,1 943 339,4 466 596,0 495 908,7 1 054,4 496 963,1 148 715,0 157 214,1 330,2 157 544,3 204 854,0 229 230,7 2 615,9 231 846,6 
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        2.       3.sz.melléklet 

VÁROSI INTÉZMÉNYEK 
2009.ÉVI 

K I A D Á S A I 
               1.000 Ft-ban 

K I A D Á S O K B Ó L 

Ellátottak pénzbeli juttatásai Előző évi működési célú pénzmaradvány 
átadás Működési célú kölcsön visszafiz. Felújítás 

INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód. Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,-  Módos. 

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs. 241,0 241,0   241,0   2 717,0   2 717,0       0,0   6 493,4   6 493,4 

Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll. 0,0 1 665,0   1 665,0   7 290,0   7 290,0       0,0       0,0 

Egressy Béni Alapf. Műv.Int. 0,0 0,0   0,0   1 504,0   1 504,0       0,0   452,4   452,4 

Művelődési Központ 0,0 0,0   0,0       0,0   1 334,0   1 334,0     1 096,0 1 096,0 

Városi Könyvtár 0,0 0,0   0,0   115,0   115,0       0,0       0,0 

KIADÁSOK ÖSSZESEN: 241,0  1 906,0 0,0 1 906,0 0,0 11 626,0 0,0 11 626,0 0,0 1 334,0 0,0 1 334,0 0,0 6 945,8 1 096,0 8 041,8 

                 

KIADÁSOKBÓL    
Felhalmozás Céltartalék 

Engedélyezett létszám(f ő) 2009.12.31. 

   
INTÉZMÉNYEK 

Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti El őző mód.  Vált.+,- Módos. Eredeti 
3/2009.(II.27.)Ktr-
ben jóváhagyott 

létszámváltozások  
Előző mód.  Vált.+,- Módos. 

   

Arany J.Ált.Isk.,Óvoda és Bölcs.       0,0 0,0 12 493,4 88,6 12 582,0 131,50 -2,00 129,50   129,50    
Dózsa Gy.Gimn.Szkisk.és Koll.   1 363,0   1 363,0 0,0 12 515,6 10,0 12 525,6 54,00   54,00   54,00    
Egressy Béni Alapf. Műv.Int.   2 270,0   2 270,0 0,0 2 154,0   2 154,0 11,20   11,20   11,20    
Művelődési Központ       0,0 0,0 4 130,0 -1 610,0 2 520,0 11,00   11,00   11,00    
Városi Könyvtár       0,0 0,0 663,0   663,0 6,00   6,00   6,00    

KIADÁSOK ÖSSZESEN: 0,0  3 633,0 0,0 3 633,0 0,0 31 956,0 -1 511,4 30 444,6 213,70 -2,00 211,70 0,00 211,70    
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Módos. Módos.
19/2009.(V.26.)K

tr. rendelet 
alapján

Módos.

24/2009.(VIII
.28.) Ktr. 
rendelet 
alapján

Módos. Módos.

2009.01.01 Kezdete Vége Változás 2009.03.01 Kezdete Vége Változás Változás 2009.09.19 Kezdete Vége Változás 2009.12.16 2009.12.31

Arany J.Ált.Iskola, Óvoda és B. 131,50 2008.07.01 2009.02.28 -1,00 130,50 2007.06.30 2009.09.18 -1,00 1,00 130,50 2009.04.16 2009.12.15 -1,00 129,50 129,50

Dózsa György Gimnázium 54,00 54,00 54,00 54,00 54,00

Egressy Béni Alapf.Műv.okt.Int. 11,20 11,20 11,20 11,20 11,20

Művelődési Központ 11,00 11,00 11,00 11,00 11,00

Városi Könyvtár 6,00 6,00 6,00 6,00 6,00

Összesen 213,70 -1,00 212,70 -1,00 1,00 212,70 -1,00 211,70 211,70

29/2009.(XI.11)
Ktr. rendelet 

alapján
Módos.

19/2009.(V.26.) 
Ktr. rendelet 

alapján
Módos. Módos. Módos.

Kezdete Vége Változás 2010.01.01 Kezdete Vége Változás 2010.09.18 Kezdete Vége Változás 2010.09.26 2010.12.31

Arany J.Ált.Iskola, Óvoda és B. 129,50 2007.06.30 2010.09.17 -1,00 128,50 2008.01.01 2010.09.25 -1,00 127,50 127,50

Dózsa György Gimnázium 54,00 54,00 54,00 54,00

Egressy Béni Alapf.Műv.okt.Int. 11,20 11,20 11,20 11,20

Művelődési Központ 2010.01.01 3,50 14,50 14,50 14,50 14,50

Városi Könyvtár 6,00 6,00 6,00 6,00

Összesen 3,50 215,20 -1,00 214,20 -1,00 213,20 213,20

INTÉZMÉNYEK

Engedélyezett létszám (f ő)

Prémium évek programINTÉZMÉNYEK

3/a sz.melléklet

Engedélyezett létszámkeret változásának ütemezése
2009. és 2010. évi

VÁROSI INTÉZMÉNYEK

Felmentési idő Felmentési idő

Prémium évek program Prémium évek program

Engedélyezett létszám (f ő)



 83 4.sz.melléklet 
POLGÁRMESTERI HIVATAL 

2009.ÉVI 
MŰKÖDÉSI JELLEG Ű KIADÁSAI 

                1.000Ft-ban 

K I A D Á S O K B Ó L 
KIADÁSOK   ÖSSZESEN 

Személyi juttatás Munkaad.terh.jár. Dologi és egy.f olyó kiadás 
FELADAT MEGNEVEZÉSE 

Eredeti  
Előző 
mód. 

Változás Mód. Eredeti 
Előző 
mód. 

Változás Mód. Eredeti 
Előző 
mód. 

Változás Mód. Eredeti  
Előző 
mód. 

Változás Mód. 

Erdő művelés (014034) 28,0 166,0 0,0 166,0       0,0       0,0 28,0 166,0   166,0 

Helyi utak karbantartása,korsz.(452025) 4 414,0 4 807,8 0,0 4 807,8       0,0       0,0 4 414,0 4 807,8   4 807,8 

Polg.Hivatal működési kiadása (751153) 202 353,0 223 802,2 -1 030,4 222 771,8 130 063,0 134 108,1 -765,1 133 343,0 39 014,0 40 308,5 -244,9 40 063,6 33 276,0 49 385,6 -20,4 49 365,2 

Polg.Hivatal műk.kiad.Mt.szer.fogl. (751153) 10 043,0 10 368,0 0,0 10 368,0 7 725,0 7 971,2   7 971,2 2 318,0 2 396,8   2 396,8       0,0 

Képviselő-testület működése (751153) 42 862,0 42 724,0 0,0 42 724,0 33 038,0 32 928,5   32 928,5 8 542,0 8 513,5   8 513,5 1 282,0 1 282,0   1 282,0 

Polgári védelmi tevékenység (751670) 460,0 479,0 0,0 479,0 106,0 106,0   106,0 12,0 12,0   12,0 342,0 361,0   361,0 

Város és községgazdálkodási tev.(751845) 107 265,0 190 600,6 20 033,1 210 633,7   37 103,7 16 991,9 54 095,6   6 235,2 2 587,4 8 822,6 107 265,0 147 261,7 453,8 147 715,5 

Települési vízellátás (751856) 626,0 626,0 0,0 626,0       0,0       0,0 626,0 626,0   626,0 

Közvilágítási szolgáltatás (751878) 20 292,0 20 292,0 0,0 20 292,0       0,0       0,0 20 292,0 20 292,0   20 292,0 

Foglalkoztatás egészségügyi ellátás (851253) 440,0 440,0 0,0 440,0       0,0       0,0 440,0 440,0   440,0 

Egészségügyi ellátás egyéb fel.(851967) 12 725,0 12 905,0 0,0 12 905,0       0,0 11 237,0 11 237,0   11 237,0 1 488,0 1 668,0   1 668,0 

Települési hulladék kezelés (902113) 8 561,0 8 561,0 0,0 8 561,0       0,0       0,0 8 561,0 8 561,0   8 561,0 

Egyéb sportcélok és feladatok (924047) 200,0 4 940,0 0,0 4 940,0       0,0       0,0 200,0 4 940,0   4 940,0 

Európai Parlamenti választás (751175) 0,0 2 099,8 0,0 2 099,8   1 080,0   1 080,0   305,4   305,4   714,4   714,4 

Oktatási célok és egyéb feladatok (805915) 0,0 2 657,5 0,0 2 657,5                   2 657,5   2 657,5 

SZEMÉLYI JUTTATÁS, 
MUNKAAD.TERH.JÁR, DOLOGI 
KIADÁSOK ÖSSZESEN: 

410 269,0 525 468,9 19 002,7 544 471,6 170 932,0 213 297,5 16 226,8 229 524,3 61 123,0 69 008,4 2 342,5 71 350,9 178 214,0 243 163,0 433,4 243 596,4 

Működési célú pénzeszk.átadás áht-on kívülre 27 507,0 27 584,0   27 584,0             
Működési célú támogatás értékű kiadás 32 161,0 36 971,6 654,0 37 625,6             
Társadalmi önszerv.támogatása 8 660,0 9 670,0 0,0 9 670,0             
Társadalom-és szoc.politikai juttatás 317 952,0 284 747,6 -19 526,9 265 220,7             
Működési célú kölcsön   1 334,0   1 334,0             
MŰKÖDÉSI KIADÁSOK ÖSSZESEN 796 549,0  885 776,1 129,8 885 905,9             

FINANSZÍROZÁSI KIADÁS 135 889,0  135 889,0 0,0 135 889,0             

  ~működési hitel visszafizetés 135 889,0 135 889,0   135 889,0             
MŰKÖDÉSI JELLEG Ű KIADÁS 932 438,0  1 021 665,1 129,8 1 021 794,9             
INTÉZMÉNYEK TÁMOGATÁSA 740 687,0  821 438,3 3 585,1 825 023,4             
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2. 

4.sz.melléklet 

POLGÁRMESTERI HIVATAL 
2009.ÉVI 

MŰKÖDÉSI JELLEG Ű KIADÁSAI 

                 

                 

           Engedélyezett létszám (f ő)                             2009.12.31 
           

FELADAT MEGNEVEZÉSE 

Eredeti  
3/2009.    (II.27.) 

Ktr.vált. 
Előző mód. Változás Mód. 

           
Erdő művelés (014034)                      
Helyi utak karbantartása,korsz.(452025)                      
Polg.Hivatal működési kiadása (751153) 48,50   48,50   48,50            
Polg.Hivatal műk.kiad.Mt.szer.fogl. (751153) 5,00   5,00   5,00            
Képviselő-testület működése (751153) 1,00   1,00   1,00            
Polgári védelmi tevékenység (751670)                      
Város és községgazdálkodási tev.(751845)                      
Települési vízellátás (751856)                      
Közvilágítási szolgáltatás (751878)                      
Foglalkoztatás egészségügyi ellátás (851253)                      
Egészségügyi ellátás egyéb fel.(851967)                      
Települési hulladék kezelés (902113)                      
Egyéb sportcélok és feladatok (924047)                      
Engedélyezett létszám 54,50   54,50   54,50            
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                                      MŰKÖDÉSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS      4/a.sz.melléklet 
ÉS INTÉZMÉNYEK TÁMOGATÁSA 

2009. ÉVI 
                        K I A D Á S A I          1.000 Ft-ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti El őző mód.  Változás Módosított  

Vállalkozó háziorvosok támogatása,vérvétel 1 808,0 1 808,0   1 808,0 

Vakáció Kht-nak táborok fenntartási hozzájárulása  1 673,0 1 673,0   1 673,0 

56.Alapítvány Múzeum mük.ktg.hjár. 11 015,0 11 015,0   11 015,0 

ÁFÉSZ Kígyósi külterületi bolt üzem.hjár 600,0 600,0   600,0 

Terbe Sándor tanulmányi ösztöndíj 434,0 434,0   434,0 

BURSA felsőoktatási ösztöndíj 880,0 880,0   880,0 

FURAFOL Hungary Kft. támogatása sportfeladat ellátáshoz 3 600,0 3 600,0   3 600,0 

Dél-BKM-i Szakképzés-fejl.Konzorcium Zrt. 2009.évi hozzáj. 319,0 319,0   319,0 

Kistérségi Közszolgáltató non-profit kft. 
tám.(műk.hozzájár.járóbeteg szakell.) 7 178,0 7 178,0   7 178,0 

Falu Népének Hite és Kultúrája Alapítvány   70,0   70,0 

Agrikon Kam Kft. EP választás átlagbér átadás   7,0   7,0 

Működési célú pe.átadás államháztartáson kivülre 27 5 07,0 27 584,0 0,0 27 584,0 

Többcélú Kistérségi Társulás támogatása 32 161,0 36 721,6 654,0 37 375,6 

Társulás támogatása 9 342,0 9 346,0 0,0 9 346,0 

~Ügyeleti szolgálat támogatása  8 106,0 8 106,0   8 106,0 

~Központi orvosi ügyelet +1fő orvos 11 hó 1 236,0 1 236,0   1 236,0 

~Intézményi szakmai napok támogatása   4,0   4,0 

Kistérségi Szociális Intézmény támogatása 22 819,0 27 375,6 654,0 28 029,6 

~2009.évi támogatás 22 819,0 22 819,0   22 819,0 

~Keresetkiegészítés   3 517,5   3 517,5 

~13.havi illetmény   620,1   620,1 

~Intézményi szakmai napok támogatása   111,0   111,0 

~Lommatzschi testvérvárosi látogatás utiköltsége   60,0   60,0 

~Intézményi meszelés, mázolás   248,0   248,0 

~Energetikai szakmai látogatás üzemanyag költsége, autópálya díj     20,4 20,4 

~Házi segítségnyújtásban dolgozó gondozónők jutalmazása     633,6 633,6 

Rendőrkapitányság támogatása   250,0   250,0 

Működési célú támogatás érték ű kiadás 32 161,0  36 971,6 654,0 37 625,6 

MŰKÖDÉSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS 59 668,0  64 555,6 654,0 65 209,6 

Működési célú kölcsön Művelődési Központnak   1 334,0   1 334,0 

MŰKÖDÉSI CÉLÚ TÁMOGATÁSI KÖLCSÖN   1 334,0    1 334,0 

INTÉZMÉNYEK TÁMOGATÁSA 740 687,0  821 438,3 3 585,1 825 023,4 

PÉNZESZKÖZ ÁTADÁSOK,M ŰKÖDÉSI 
KÖLCSÖN,TÁMOGATÁS ÖSSZESEN 800 355,0 887 327,9 4 239,1 891 567,0 



 86 

     MŰKÖDÉSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS ÁLLAMHÁZTARTÁSON KÍVÜ LRE   4/b.sz.melléklet 
TÁRSADALMI ÖNSZERVEZŐDÉSEK 

2009. ÉVI TÁMOGATÁSA 
    1.000 Ft-ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti El őző mód.  Változás  Módosított  

Tradícionális sportegyesületek tám.keret 4 100,0 0,0   0,0 

Férfi kézilabda   1 600,0   1 600,0 

Női kézilabda   1 000,0   1 000,0 

Kiskunmajsa Football Klub   1 400,0   1 400,0 

Asztalitenisz tradícionális sportág támogatása   100,0   100,0 

Egyéb sportegyesületek, sportvállalkozások, egyéb civil 
szervezetek tám. 2 910,0 0,0   0,0 

Egyéb sportegyesületek, sportvállalkozások támogatása   0,0   0,0 

Bartalos Tamás egyéni sportoló támogatása   120,0   120,0 

Kakukk Norbert egyéni sportoló támogatása   80,0   80,0 

Kiskunmajsai Lovasklub   550,0   550,0 

Hunor Lövész, Technikai és Szavadidő Sportegyesület   200,0   200,0 

Erőemelő és Erősember Országos Szövetség által 
szervezett verseny támogatása   80,0   80,0 

Egyéb civil szervezetek támogatása   0,0   0,0 

Hunor Bérkilövő és Tömegsportszervező Vadász Társaság   200,0   200,0 

Kiskunmajsa Mozgáskorlátozottak és 
Egészségkárosodottak Egyesülete   240,0   240,0 

Kiskunmajsa Város Polgárőrsége Közhasznú Szervezet   600,0   600,0 

Természetbarát Klub   150,0   150,0 

Közművelődési megállapodás és egyedi kulturális rend.tám. 1 650,0 427,0 -427,0 0,0 

Mayossa Hagyományörző Egyesület   700,0   700,0 

Fészek Színjátszó Egyesület   153,0 127,0 280,0 

Városszépítő Egyesület   300,0 150,0 450,0 

Kézműves Egyesület Kiskunmajsa     150,0 150,0 

Önkéntes Tűzoltó Egyesület   1 000,0   1 000,0 

Kiskunmajsa SE Férfi Kézilabda Szakosztály   740,0   740,0 

Magyar Vöröskereszt támogatása   30,0   30,0 

TÁMOGATÁS  ÖSSZESEN: 8 660,0  9 670,0 0,0 9 670,0 
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   4/c.sz.melléklet 

MŰKÖDÉSI CÉLÚ PÉNZESZK.ÁTADÁS ÁLLAMHÁZTARTÁSON KÍVÜLR E 

TÁRSADALOM ÉS SZOCIÁLPOLITIKAI JUTTATÁSOK 

2009. ÉVI 

K I A D Á S A I 

    1.000 Ft-ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti El őző mód.  Változás Módosított  

Rendszeres szociális segély 55 491,0 30 270,0   30 270,0 

Időskorúak járadéka 17 904,0 17 904,0   17 904,0 

Lakásfenntartási hozzájárulás ( normatív ) 34 344,0 34 344,0   34 344,0 

Lakásfenntartási hozzájárulás (helyi) 1 500,0 1 500,0   1 500,0 

Ápolási díj ( normatív ) 30 952,0 30 952,0   30 952,0 

Ápolási díj ( méltányossági ) 15 869,0 15 869,0   15 869,0 

Kiegészítő gyermekvédelmi támogatás 677,0 677,0   677,0 

Egyszeri egyösszegű támogatás 10 901,0 10 901,0   10 901,0 

Tartósan munkanélküliek rendszeres segélye 84 360,0 84 360,0   84 360,0 

Közcélú foglalkoztatás 46 200,0 30 084,4 -19 579,3 10 505,1 

Átmeneti szociális segély 2 750,0 2 750,0 500,0 3 250,0 

Temetési segély 1 500,0 1 500,0   1 500,0 

Köztemetés 1 080,0 1 080,0   1 080,0 

Közgyógyellátás  5 740,0 5 740,0   5 740,0 

Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás 2 000,0 2 000,0   2 000,0 

Utazási támogatás (helyi buszbérlet) 1 884,0 1 884,0   1 884,0 

Beiskolázási támogatás 1 800,0 1 800,0   1 800,0 

Idősek karácsonyi csomagja 3 000,0 3 000,0   3 000,0 

Tartásdíj megelőlegezés   434,5 48,0 482,5 

Közlekedési támogatás   1 249,5 -495,6 753,9 

Szemétszállítási díjkedvezmény   1 000,0   1 000,0 

Nyári gyermekétkeztetés   1 758,2   1 758,2 

Óvodáztatási támogatás   840,0   840,0 

Otthonteremtési támogatás   2 850,0   2 850,0 

TÁRSADALOM ÉS SZOC.POL.JUTTATÁSOK  317 952,0 284 747,6 -19 526,9 265 220,7 
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 POLGÁRMESTERI HIVATAL 2009. ÉVI          7.sz.melléklet 
FELÚJÍTÁSI ÉS FELHALMOZÁSI KIADÁSAI 

     1.000 Ft-ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti El őző mód.  Változás Módosított  

Víz,szennyvíz felújítás  2009. 22 200,0 19 195,7   19 195,7 
Dózsa György Gimnázium felúj.terve (2008.évről áthúzódó) 2 400,0 2 400,0   2 400,0 
Intézményi felújítási keret   531,6 -168,5 363,1 
FELÚJÍTÁSI KIADÁS ÖSSZESEN: 24 600,0  22 127,3 -168,5 21 958,8 
Áthúzódó feladatok 221 393,0 210 906,0 0,0 210 906,0 
Kompetencia alapú oktatás,egyenlő hozzáférés - innovatív 
intézményekben pályázat (TÁMOP-3.1.4/08/02) 1 206,0 1 206,0 0,0 1 206,0 

~ Pályázat írásra keret 486,0 486,0   486,0 
~ Kötelező mellékletek készítése 720,0 720,0   720,0 
ÁROP pályázati önerő 1 739,0 1 739,0   1 739,0 
Járóbeteg szakellátó Intézet önerő (területvásárlás) 7 000,0 7 000,0   7 000,0 
Ipari park 174 150,0 174 150,0 0,0 174 150,0 
~közművesítési létesítés engedély tervei 291,0 291,0   291,0 
~művelési ág alóli kivonás 686,0 506,0   506,0 
~fejlesztés önerő 173 173,0 173 173,0   173 173,0 
~látványtervek   180,0   180,0 
Kiskunmajsa-Gyógyfürdő-Bugacpusztaháza kpárút 
I.szakasz 11 111,0 0,0   0,0 

Erdőgazdálkodási tevékenység  49,0 49,0   49,0 
LEADER+ program 4 310,0 4 310,0 0,0 4 310,0 
~ Külter.csoportos postaláda helyeknél pihenőhely kialak.engedélyezés 
tervei 

300,0 300,0   300,0 

~ Külter.játszótér kialakításának engedélyezési terve (üdülőfalu) 200,0 200,0   200,0 
~ Bodoglári faluközpont park felújítás engedélyezési terve 300,0 300,0   300,0 
~ Kerékpárút környezetének felúj.engedélyezési terve 
(pihenő,esőbeálló,közvil.) 

510,0 510,0   510,0 

~ Ingatlan vás.külterületi ingatlanon történő komlex turisztikai 
beruh.céljából 

3 000,0 3 000,0   3 000,0 

Közösségi közlekedés fejlesztési pályázat 16 798,0 17 422,0 0,0 17 422,0 
~ Közösségi közlekedés önerő 16 798,0 16 798,0   16 798,0 
~ Központi buszváró kiviteli terveinek elkészítésére keret   624,0   624,0 

DARFT pályázat 5 030,0 5 030,0 0,0 5 030,0 
~ Közvilágítás pályázati önerő (TEKI)  5 030,0 5 030,0   5 030,0 
2009. évre tervezett 10 624,0 67 344,1 723,0 68 067,1 
Kompetencia alapú oktatás,egyenlő hozzáférés - innovatív 
intézményekben pályázat (TÁMOP-3.1.4/08/02) 800,0 960,0 0,0 960,0 

~vállalkozói díj komplex szaktanácsadás feladatra 800,0 0,0   0,0 
~közbeszerzési eljárás   960,0   960,0 

LEADER+ program 8 041,0 8 041,0 0,0 8 041,0 
~turizmus fejlesztés pályázat, kerékpárút közvilágítás 8 041,0 8 041,0   8 041,0 

Erdőgazdálkodási tevékenység támogatása 43,0 43,0   43,0 
A korai beavatkozást középpontba helyező Biztos Kezdet 
progr.elterjesztése országos szinten pályázat (TÁMOP 
5.2.2/08/2) 

1 740,0 0,0 0,0 0,0 

~pályázatírás keretösszeg 900,0 0,0   0,0 
~ tervezési költségek 360,0 0,0   0,0 
~ szakmai dokumentumok 480,0 0,0   0,0 
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   7.sz.melléklet 
2. 

Bölcsődék, közoktatási intézmények infrastruktúrális 
fejleszt. 0,0 10 000,0 0,0 10 000,0 

~ pályázati önerő   10 000,0   10 000,0 

Marispuszta 204.tanyavillamosítás   880,0 0,0 880,0 
Csapadékvíz-csatornázás "A" ütem, záportározó létesítési 
vízjogi engedélyterv   0,0 0,0 0,0 

Családsegítő szolg.elhelyezésével kapcsolatos költségek 0,0 2 993,0 0,0 2 993,0 
~ elhelyezésével kapcsolatos tervezési költségek   500,0   500,0 
~ akadálymentesítési pályázathoz pályázati díj keret   493,0   493,0 
~ akadálymentesítési pályázat önerő   2 000,0   2 000,0 

Akadálymentesítéssel kapcs.pályázat (DAOP-2009-4.3.1.)   2 548,4 0,0 2 548,4 
~ előkészítéssel kapcsolatos díj keret   1 000,0   1 000,0 

~pályázati önerő   1 548,4   1 548,4 

Közösségi közlekedés fejlesztési pályázat   3 329,5 0,0 3 329,5 
~tulajdoni lap, térképmásolatok   107,0   107,0 
~esőbeállók építési engedélyezési tervdokumentáció   950,4   950,4 
~ismételt közbeszerzési eljárás   360,0   360,0 
~esőbeállók igazgatási szolgáltatási díja   165,3   165,3 
~ismételt közbesz.eljárás központi buszváró többletköltsége   1 528,3   1 528,3 
~központi buszváró tervellenőr alkalmazása   200,0   200,0 
~gázvezeték telekhatáron kívüli munkái   18,5   18,5 

DARFT pályázat   2 500,0 0,0 2 500,0 
~ Járdaépítés önerő + pályázati díj (TEKI)    1 500,0   1 500,0 
~ Járdaépítés műszaki ellenőrzési költség (TEKI)    100,0   100,0 
~ Intézmények riasztórendszereinek kibővítése önerő+pály.díj (CÉDE)   900,0   900,0 

Ipari Park   1 177,5 29,2 1 206,7 
~Közbeszerzési eljárás   360,0   360,0 
~Csereerdő telepítés   817,5   817,5 
~ Támogatási előleg      5 475,4 5 475,4 
~ Támogatási előlegből elszámolható, 2008-ban önkormányzat 
által megelőlegezett összeg 

    -5 446,2 -5 446,2 

Járóbeteg szakellátó Intézet    4 950,0 0,0 4 950,0 
~telekvásárlás megelőlegezés   4 950,0   4 950,0 
Szivattyú vásárlás   630,7   630,7 
Szennyvíz billenőtartály   477,6   477,6 
Komposztáló rendszer   1 896,0   1 896,0 
Számítógép bővítés Pv   11,0   11,0 
2 db számítógép   218,0   218,0 
Windows program   25,9   25,9 

Zrínyi u.felújítás pály.(DAOP-2009-3.1.1/B)előkészítési ktg   1 512,5   1 512,5 

Bölcsőde komplett felújítása és férőhely kapacitás bővítés 
pályázat(DAOP-2009-4.1.3/B)előkészítési költség  

  1 675,0   1 675,0 

Közösségi terek(Kígyós,Bodoglár) fejlesztése pályázat 
(DAOP-2009-4.1.3/C) előkészítési költség  

  0,0   0,0 

Közösségi terek(Művelődési Központ Kiskunmajsa) 
fejlesztése pályázat (DAOP-2009-4.1.3/C) előkészítési ktg  

  2 225,0   2 225,0 

Szanki úti Démász ingatlan (+ szolgálati lakás)    21 250,0   21 250,0 
Dózsa Gy.Gimnázium biztonsági rendszerének kiépítése     693,8 693,8 
FELHALMOZÁSI KIADÁS ÖSSZESEN: 232 017,0  278 250,1 723,0 278 973,1 
Felhalmozási célú pénzeszköz átadás 71 818,0  73 437,8 380,0 73 817,8 
Felhalmozási célú kölcsön    31 629,0    31 629,0 
Finanszírozási kiadás: Hosszú lejár.hitel visszafiz . 13 875,0 13 875,0   13 875,0 
FELÚJÍTÁS, FELHALM., FELH.ÁTAD.ÉS 
FIN.KIAD.ÖSSZ.: 342 310,0 419 319,2 934,5 420 253,7 
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   7/a.sz.melléklet 

FELHALMOZÁSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS  
2009. ÉVI 

K I A D Á S A I 

   1.000 Ft -ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti Előző 
mód. Változás  Módosított  

Tiszta Kiskunmajsáért Alapítványi támogatás 36 209,0 36 209,0   36 209,0 

Garancia és kezességvállalás: LTP lakossági átvállalás 2 279,0 2 279,0   2 279,0 

Kistérs.Közszolg.Nonprofit Kft.tám.Járóbeteg Szakellátó önerő 9 570,0 9 570,0   9 570,0 

Lakossági járdaépítési támogatási keret   500,0   500,0 

Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének támogatása     380,0 380,0 

Felhalmozási célú pe.átadás államháztartáson kívülr e össz.  48 058,0 48 558,0 380,0 48 938,0 

Bentlakásos Int.korszerűsítési pályázat sajáterő+sikerdíj 9 567,0 9 567,0   9 567,0 

Egyes szakos.ellátási formák és nappali ellátások tám. 
(ÖNO)önerő+előfin. 7 600,0 1 600,0   1 600,0 

Többcélú Kistérségi Társulás gépkocsi beszerzés támogatása 6 593,0 1 111,8   1 111,8 

Kistérs.Szociális Intézmény garázs + tároló építés támogatása   290,0   290,0 

Kiskunmajsa-Gyógyfürdő-Bugacpusztaháza kpárút I.szakasz   11 111,0   11 111,0 

Családsegítő és gyermekjóléti szolg.áthelyezése pály (DAOP-
2009-4.1.3/A) előkészítési ktg-re fedezet bizt.Kiskunmajsai 
Többcélú Kistérségi Társulásnak   1 200,0   1 200,0 

Felhalmozási célú pe.átadás államháztartáson belülr e össz.  23 760,0 24 879,8 0,0 24 879,8 

 FELHALMOZÁSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS ÖSSZ: 71 818,0 73 437,8 380,0 73 817,8 

Többcélú Kistérségi Társulás gépkocsi beszerzés támogatása   6 593,0   6 593,0 

Egyes szakos.ellátási formák és nappali ell.tám.(ÖNO)előfin.   6 000,0   6 000,0 

Felhalmozási célú támogatási kölcsön   12 593,0  0,0 12 593,0 

Járóbeteg szakellátó előfinanszírozási keret Kistérségi 
Közszolgáltató Nonprofit Kft  részére    19 036,0   19 036,0 

Felhalmozási célú kölcsön államháztartáson kivülre   19 036,0 0,0 19 036,0 

 FELHALMOZÁSI CÉLÚ KÖLCSÖN ÖSSZ:   31 629,0 0,0 31 629,0 

 FELHALMOZÁSI CÉLÚ PÉNZESZKÖZ ÁTADÁS,KÖLCSÖN  71 81 8,0 105 066,8 380,0 105 446,8 
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   8.sz.melléklet 
KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

2009. ÉVI 
TARTALÉKA 

    1.000 Ft-ban 

FELADAT MEGNEVEZÉSE Eredeti Előző 
mód. Változás  Módosított  

Önkormányzati lakások értékesítése 54 906,0 49 569,2   49 569,2 
Kiemelt munkavégzés ker.kieg(121,66főx5.250x3hóx32%)  2 529,0 0,0   0,0 
Pedagógus szakkönyv ( 120,75főx14.000) 1 691,0 0,0   0,0 
Pedagógus szakvizsga ( 120főx11.700 )  1 404,0 0,0   0,0 
Pedagógiai szakmai szolgáltatás (1302,0 fő x 720 )  937,0 0,0   0,0 
Szociális továbbképzés ( 6fő x 9.400 ) 56,0 0,0   0,0 
Diáksport feladatok  / (982fő x 1300x8/12)+(976főx1300x4/12) / 1 274,0 0,0   0,0 
Diáksport feladatok kötött / (982fő x 430x8/12)+(976főx430x4/12) / 422,0 0,0   0,0 
Tanulók ingyenes tankönyv ellátása  (455fő x 10.000)  4 550,0 0,0   0,0 
Tanulók általános tankönyv támog.(976fő x 1.000) 976,0 0,0   0,0 
Nem magyar nyelvű oktatás (34fő x 45.000 x 8/12 ) 1 020,0 0,0   0,0 
Nem magyar nyelvű oktatás (34fő x 43.000 x 4/12 ) 487,0 0,0   0,0 
Kultur.és egyéb szabadidős tev.(980fő x 1.000 ) 980,0 0,0   0,0 
Bejáró tanulók támog. Gimnázium( 80fő x18.000) 1 440,0 0,0   0,0 
2008.évről áthúzódó 13.havi illetmény + 32% 2 294,0 0,0   0,0 
Keresetkiegészítés (nem közoktatási) 5 474,0 0,0   0,0 
Eseti keresetkiegészítés maradvány 2008. 299,0 0,0   0,0 
Normatív állami,normatív kötött tám.visszafizetési köt.(SZJA) 13 600,0 0,0   0,0 
13.havi illetmény központosított támogatás 2008.év maradvány 3 249,0 0,0   0,0 
Sportfeladatok támogatásának kerete 4 516,0 16,0   16,0 
Felhalmozási, felújítási alap 36 000,0 96,0 0,0 96,0 
~ Intézményi meszelések, mázolások 22 255,0 0,0   0,0 

~ Szabad keretmaradvány 13 745,0 96,0   96,0 

Majsai Nyári Fesztivál keretösszege 3 700,0 0,0   0,0 

EU Integrációs keret 1 000,0 905,0   905,0 

Közbeszerzési eljárások bonyolítására keret 3 000,0 1 920,8   1 920,8 
Hagyatéki készpénz, betétkönyv 4 504,0 4 504,0   4 504,0 
TDM szervezethez csatlakozás keretösszege 5 000,0 0,0 0,0 0,0 
~ Turisztikai pályázat önerő 2 000,0 0,0   0,0 

~ Keretmaradvány 3 000,0 0,0   0,0 

Fejlesztési célú kötvénykibocs.-ból származó bev.tartaléka 44 977,0 0,0   0,0 

Hosszú lejáratú fejl.célú hitelfelvételből származó bev.tartaléka   87 802,6   87 802,6 

Pályázatok előfinanszírozására keret   28 060,0 442,1 28 502,1 

Társadalom és szociálpolitikai juttatások keretmaradvány   1 261,0   1 261,0 
Intézmények ÁFA különbözetének finanszírozására keret   4 000,0   4 000,0 

Céltartalék 200 285,0 178 134,6 442,1 178 576,7 

Általános tartalék 11 000,0 12,9   12,9 

TARTALÉK ÖSSZESEN: 211 285,0 178 147,5 442,1 178 589,6 
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B E V É T E L I 

előirányzat módosítás 

    

   E Ft-ban  

Intézmény megnevezése Összeg  

       

Polgármesteri Hivatal     5 091,5 

Normatív állami hozzájárulás  -1 921,9   

~ Július havi normatíva igénylés, lemondás -1 921,9     

Normatív, kötött felhasználású támogatások  -0,6   

~ Július havi normatíva igénylés, lemondás -0,6     

Központosított támogatás  2 496,2   

~ Integrációs rendszerben résztvevő int-ben dolgozó pedagógusok anyagi támogatása 2 496,2     

Támogatásértékű működési bevétel  -957,6   

~ Közlekedési támogatás 4,4     

~ Tartásdíj megelőlegezés 48,0     

~ Belső ellenőrzési feladat ellátás változás miatti  átvezetés -1 010,0     

Beruházási célú támogatás értékű bevétel EU-s programokra  5 475,4   

~ DAOP-1.1.1/A-2008-0024 Ipari Park pályázat támogatási előleg 5 475,4     

BEVÉTELI ELŐIRÁNYZAT VÁLTOZÁS ÖSSZESEN: 5 091,5 
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K I A D Á S I 
előirányzat módosítás 

   E Ft-ban  

Intézmény megnevezése Összeg 

        
Arany János Általános Iskola, Óvoda és Bölcs őde    2 725,7 
Személyi juttatás  406,5   
~ Képesség-kibontakoztató és integrációs felkészítés tám.felhaszn. 220,5     
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a alapján) 186,0     

Munkaadót terhelő járulékok  130,1   
~ Képesség-kibontakoztató és integrációs felkészítés tám.felhaszn. 70,6     
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a alapján) 59,5     

Dologi kiadás  2 100,5   
~ Képesség-kibontakoztató és integrációs felkészítés tám.felhaszn. 2 102,5     
~ Július havi normatíva lemondás (Diáksport) -2,0     
Céltartalék  88,6   
~ Képesség-kibontakoztató és integrációs felkészítés tám.felhaszn. -2 393,6     
~ Integrációs rendszerben résztvevő int-ben dolgozó pedagógusok anyagi 
támogatása 2 496,2     

~ Július havi normatíva lemondás (Általános tanulói tankönyv támogatás) -14,0     
Dózsa György Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégiu m    230,5 
Személyi juttatás  166,0   
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a alapján) 148,8     

~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os illetménynöv.11hó túlóra                                                     
(138/1992(X.08)Korm.r.14/A §-a alapján) 17,2     

Munkaadót terhelő járulékok  53,1   
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A §-a alapján 53,1     

Dologi kiadás  1,4   
~ Július havi normatíva igénylés (Diáksport) 1,4     
Céltartalék  10,0   
~ Július havi normatíva igénylés (Általános tanulói tankönyv támogatás) 10,0     
Egressy Béni Alapfokú M űvészetoktatási Intézmény     222,4 
Személyi juttatás  168,5   
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a alapján) 99,3     

~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os illetménynöv.11hó túlóra                                                     
(138/1992(X.08)Korm.r.14/A §-a alapján) 14,2     

~ Igazgató helyettes vezetői pótlékának emelése 11hó 55,0     
Munkaadót terhelő járulékok  53,9   
~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os 
illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a alapján) 36,3     

~ Igazgató helyettes vezetői pótlékának emelése 11hó 17,6     
Művelődési Központ     0,0 
Személyi juttatások      
~ Engedélyezett létszámkeret 2010.I.1-től +3,5fő (Konecsni Gy.Helytörténeti 
Gyűjt.és Tájház)       
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Dologi kiadás   514,0   
~ Érdekeltségnövelő támogatás felhaszn.hangtechnikai eszközök 
beszerzésére 514,0     

Felújítás  1 096,0   
~ Nyílászárók cseréjére céltartalék felhaszn. (int.meszelés, 
mázolás céltart.) 1 096,0     

Céltartalék  -1 610,0   
~ Érdekeltségnövelő támogatás felhaszn.hangtechnikai eszközök 
beszerzésére -514,0     

~ Nyílászárók cseréjére céltartalék felhaszn. (int.meszelés, 
mázolás céltart.) -1 096,0     

       
Városi Könyvtár     406,5 
Személyi juttatások  313,4   
~ Nyugdíjazással kapcsolatos 1,5 havi jutalom 313,4     
Munkaadót terhelő járulékok  93,1   
~ Nyugdíjazással kapcsolatos 1,5 havi jutalom 93,1     
       
Polgármesteri Hivatal összesen:     1 506,4 
Személyi juttatás  16 226,8   
~ Közcélú foglalkoztatás augusztus-szeptember hó (751845) 16 991,9     
~ Belső ellenőrzési feladat ellátás változás miatti átvezetés -765,1     
Munkaadót terhelő járulékok  2 342,5   
~ Közcélú foglalkoztatás augusztus-szeptember hó (751845) 2 587,4     
~ Belső ellenőrzési feladat ellátás változás miatti átvezetés -244,9     
Dologi kiadások  433,4   
~ Ügyeleti szolgálat mosdócsaptelep javítás (751845) 48,5     
~ BKMÖ Móra Ferenc Ált.Isk.és Egységes Gyógyped.-i 
Mód.Int.mennyezet javítás (751845) 120,0     

11/2009.(X.15) Polgármesteri határozat alapján      
           ~ Energetikai szakmai látogatás üzema.ktg-e,autópálya 
díj(TKT Kistérs.Szoc.Int.)751153 -20,4     

~ Karácsonyi díszvilágítás költségeinek biztosítása (751845) 170,0     
                                             - Démász rákötés                      45,0      
                                             - Javítási költség                      125,0      
~ Katona J.u.és Erkel F.u.által határolt téren villamos fogy-i és 
mérőszekrény kiépítés(751845) 115,3     

Társadalmi önszerveződések támogatása  0,0   
99/2009. sz. Oktatási és Művelődési Bizottság határozata alapján      
~ Közművelődési megállapodás és egyedi kulturális rendezvény 
támogatása -427,0     

~ Kézműves Egyesület Kiskunmajsa 150,0     
~ Fészek Színjátszó Egyesület 127,0     
~ Városszépítő Egyesület 150,0     
Társadalom és szociálpolitikai juttatások  -19 526,9   
~ Közcélú foglalkoztatás augusztus-szeptember hó  -19 579,3     
~ Közlekedési támogatás 4,4     
~ Tartásdíj megelőlegezés 48,0     
~ Átmenetei szociális segély (keretösszegének emelése 
közlekedési támogatásból) 500,0     

~ Közlekedési támogatás (átmeneti szociális segély 
keretösszegének emelésére) -500,0     

Támogatásértékű működési célú pénzeszköz átadás  654,0   
11/2009.(X.15) Polgármesteri határozat alapján      
                   ~ Energetikai szakmai látogatás üzema.ktg, autópálya 
díj (TKT Kistérs.Szoc.Int.) 20,4     

~ Kistérségi Szociális Int-nél házi segítségnyújtásban 
dolg.gondozónők jutalmazása 633,6     
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Felújítás   -168,5   

Intézményi felújítási keret -168,5     

~ Ügyeleti szolgálat mosdócsaptelep javítás  -48,5     

~ BKMÖ Móra Ferenc Ált.Isk.és Egységes Gyógyped.-i Mód.Int.mennyezet javítás  -120,0     

Felhalmozás  723,0   

~ DAOP-1.1.1/A-2008-0024 Ipari Park pályázat támogatási előleg (2009-ben utalt) 5 475,4     

~ DAOP-1.1.1/A-2008-0024 Ipari Park pály.támogatási előlegből 2008-ban 
elszámolható, önk.által megelőlegezett összeg -5 446,2     

~ Dózsa György Gimnázium biztonsági rendszerének kiépítése önerőből 693,8     

Felhalmozási célú pénzeszköz átadás  380,0   

~ Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének támogatása (kiskunmajsai zsidó 
temetőnél balesetveszély elhárítási munkák 50%-os támogatása) 380,0     

Céltartalék  442,1   

Pályázatok előfinanszírozása 442,1     

~ DAOP-1.1.1/A-2008-0024 Ipari Park pály.támogatási előlegből 2008-ban 
elszámolható, önk.által megelőlegezett összeg 5 446,2     

~ Közokt.-vezetői szakkép.utáni%-os illetménynöv.11hó(138/1992(X.08)Korm.r.14/A§-a 
alapján) -614,4     

~ Igazgató helyettes vezetői pótlékának emelése 11hó (Egressy Béni Alapf.Műv.Okt.Int) -72,6     

~ Magyarországi Zsidó Hitközségek Szövetségének támogatása (kiskunmajsai zsidó 
temetőnél balesetveszély elhárítási munkák 50%-os támogatása) -380,0     

~ Karácsonyi díszvilágítás költségeinek biztosítása  -170,0     

                                             - Démász rákötés                      45,0      

                                             - Javítási költség                      125,0      

~ Katona J.u.és Erkel F.u.által határolt téren villamos fogy-i és mérőszekrény kiépítés -115,3     

~ Kistérségi Szociális Int-nél házi segítségnyújtásban dolg.gondozónők jutalmazása -633,6     

~ Július havi normatíva igénylés,lemondás   -1 917,9     

~ Nyugdíjazással kapcsolatos 1,5 havi jutalom (Városi Könyvtár) -406,5     

~ Dózsa György Gimnázium biztonsági rendszerének kiépítése önerőből -693,8     

KIADÁSI ELŐIRÁNYZAT VÁLTOZÁS ÖSSZESEN:     5 091,5 
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17./ N a p i r e n d 
E g y e b e k 

 
Polgármester felkéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Kolompár Orbán képviselő 
Sajnálom, hogy a helyi kisebbségi önkormányzat támogatási igényét a képviselő-testület 
levette a napirendjéről, azzal a kifogással, hogy a Pénzügyi Bizottság nem tárgyalta ezt a 
kérelmet.  
A szakbizottság is tárgyalta, hogy e családnak a lakhatási problémáját, hogyan lehetne 
megoldani, sajnálom, hogy ennek az egyedülálló kisgyermekes családanyának nem tudunk 
biztatót mondani. Az érintett osztatlan területen vásárolt melléképületet, amiről a mai nap 
folyamán ledőlt a tetőszerkezet az Esze Tamás u. 8. szám alatt. A mai kisebbségi 
önkormányzati ülésen én mint az OCÖ elnöke vállaltam, hogy az intervenciós keretből 
100.000,- Ft-tal hozzájárulunk a lakás helyrehozatalához. 
 
Az önkormányzat amennyiben anyagi okokra való hivatkozással elutasítaná ezt a kérelmet, 
abban az esetben javasolom, hogy a Szabadkai u. 51. szám alatti ingatlan kerüljön biztosításra 
2010. júniusáig. Az a ház a családnak nagy, egy szoba, konyhás ingatlant is el tudna fogadni.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
November 15-ig a Zrínyi utcai pályázattal kapcsolatos döntésünket meg kell hozni. ezért 
várható a rendkívüli testületi ülés összehívása.  
 
/Faludi Tamás és Abonyi Henrik képviselők kimentek, jelen van 11 fő./ 
 
Kolompár Orbán képviselő 
Kérésem a Polgármesteri Hivatal felé, hogy a két variáció között dolgozzon ki egy 
alternatívát: anyagi támogatás vagy a lakás biztosítása, amit az illetékes szakbizottságok 
november 15-ig tárgyaljanak meg és készítsenek előterjesztést a testületi ülésre.  
 
 
Nagy Imréné képviselő 
Ezt az előterjesztést az Egészségügyi és Szociális Bizottság tárgyalta és Elnök úr bizottsági 
ülésen való jelenlétére számított. Faragó Mátyás a Kiskunmajsa Város Cigány Kisebbségi 
Önkormányzata részéről jelen volt, de érdemben az Elnök úr jelenlétére számítottunk. A 
bizottsági ülésen elhangzott, hogy ez a család olyan melléképületet vett meg, amely nem 
kerülhetett a tulajdonába, nem is volt rá építési engedélye. Faragó Mátyás bizottsági tag 
elmondta az ülésen, hogy ez a család analfabéta. A család olyan épületbe költözött be, amely 
lakhatási szempontból nem volt megfelelő, időközben állagmegóvás sem történt. A Cigány 
Kisebbségi Önkormányzattól szeretnénk kérni, hogy egy kicsit nagyobb támogatást nyújtson 
ebben a kérdésben. 
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Kolompár Orbán képviselő 
Faragó Mátyás a  Cigány Kisebbségi Önkormányzat alelnöke, aki több mint 10 éve tagja a 
szakbizottságnak, megfelelő szakmai képesítéssel rendelkezik. Amiről beszélünk, ez az 
ingatlan külön álló, telek szempontjából nem került megosztásra, a megvásárlása 15 – 20 éve 
történt. Nagyon régi vályogház, aminek nincs megfelelő alapja és a tetőszerkezete 
megcsúszott. A beadványban azt kértem, hogy a települési önkormányzat és az OCÖ tegyen 
azért, hogy ez a gond megoldódjon. A Cigány Kisebbségi Önkormányzat – akár e testület 
keretei között – mindig megfelelően képviselte és képviselni is fogja a helyi roma és a 
hozzánk forduló nem roma lakosok érdekeit is. A bizottság részéről elhangzott olyan javaslat 
is az ülésen, hogy lakókocsi kerüljön megvásárlásra 400-500.000,- Ft-ért.  Felszámoltuk a 
cigánytelepet és most újra vagonokat fogunk vásárolni? Amennyiben az önkormányzat nem 
tud biztosítani 300.000,- Ft-ot úgy az OCÖ kiegészíti azt 100.000,- Ft-tal, abban az esetben 
keressünk más megoldást. 
 
Terbe Zoltán polgármester 
Ez az előterjesztés levételre került a napirendről, a legközelebbi testületi ülésen bizottsági és 
szakmai munka után a testület érdemben fog dönteni erről a kérdésről.  
 
Oláh Péterné képviselő 
Mit tesz azért a Cigány Kisebbségi Önkormányzat, hogy akiket képviselnek minden évben a 
lakásukat valamilyen szinten rendbe hozzák?  
 
Kolompár Orbán képviselő 
A helyi kisebbségi önkormányzatnak nem feladata az emberek lakásainak a karbantartása, 
mint ahogyan Önnek sem feladata. Mióta a laktanyában élő családok problémáját sikerült 
megoldani, azóta csak egyetlen egy esetben fordultunk kérelemmel az önkormányzathoz. A 
telepfelszámolási program keretén belül, amit tudtunk megoldottunk, de ez a lehetőség célzott 
családoknak szólt. Úgy gondolom Kiskunmajsán a romák és a nem romák békében élnek 
egymás mellett, legalább is nincsenek olyan fesztültségek, mint más városokban. A 
kisebbségi önkormányzatnak az a feladata, hogy itt az önkormányzatban és más 
államigazgatáshoz tartozó szerveknél képviselje saját népcsoportjának az érdekeit.  
 
/Faludi Tamás és Dr. Szabó Lajos képviselő visszajött, jelen van 13 fő./ 
 
Leiz Sándor képviselő 
Minden évben gondot jelent a közterületek átláthatósága jó lenne, ha erre odafigyelnénk. 
Kérdezem a Jegyző Asszonytól, hogy a  közterület-felügyelők munkakörébe ezt a feladatot 
bele lehetne-e venni, hogy ne kelljen mindig szólni. Ha kint vannak a közúton látják, hogy 
például az Iparhegyi utca végén két elsőbbséget szabályozó tábla is van egymás alatt.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
Két jelzőtábla került egy oszlopra kihelyezésre, a ,,Stop” tábla a kerékpárútra vonatkozik, a 
másik tábla pedig az Iparhegyi utcára.  
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Nagy Imréné képviselő 
A Fő utcáról megy le egy utca a Köztársaság térre illetve a Régiposta utcára ez a Fiumei utca. 
Ott ,,Behajtani tilos” tábla került kihelyezésre viszont a Fő utca irányából jöhet bármilyen 
gépjármű. A kerékpárosok miért nem mehetnek keresztül ezen a kis utcán? Leiz Sándor 
képviselő úrtól kérdezem, a Fiumei utca ezen problémáját meg lehetne-e oldani, hogy 
kerékpáros közlekedés lehessen a Fő utcáról?  
A Városgazdálkodási Intézmény vezetőjének, a közterület-felügyelőknek és a hivatal 
dolgozóinak megköszönöm a segítségét, amit én a munkám során kaptam.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
Az elhangzottak kivitelezésének megvizsgáljuk a lehetőségét. 
 
Fogl András képviselő 
November 4-dike van a történelmi dátum okát nem kell indokolnom, viszont van egy 
helytörténeti jelentősége is ennek a mai napnak, mivel 7 évvel ezelőtt ezen a napon tette le az 
esküt a Faludi Tamás vezette önkormányzat.  
Többen hozzászólásaikban elmondták, hogy politikai kampány indult bizonyos körzetekben, 
kulturált, tisztességes, emberséges európai kampányt folytassunk, mert akik itt ülnek utána 
azoknak egymás szemébe kell nézni.  
 
A frakcióvezetők részére érkezett egy kezdeményezés a Polgármester úrtól útfelújítással 
kapcsolatban. Továbbra is várom ezt az anyagot, hogy minél hamarább dönthessünk róla.  
 
A Kiskunmajsai Sporthorgász Egyesület az Alsó-tiszavidéki Környezetvédelmi 
Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőségtől kapott egy levelet, amely holnap 9 órára szól 
és ügyfélként Kiskunmajsa Város Önkormányzatával együtt egy egyeztető megbeszélésre 
hívja az egyesület vezetőségét. Kérdezem, Kiskunmajsa várost ki fogja képviselni?  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A Polgármesteri Hivatalt Volford Izabella fogja képviselni, aki az ügyet eddig is intézte. 
 
Fogl András képviselő 
Ez rossz hír, arra szeretném kérni, hogy ennél fontosabbnak tekintsék az ügyet, mivel vannak 
bizonyos aggályaim. Tudom a hét folyamán bizonyos egyeztetések folytak az egyesület és az 
önkormányzat között, de nem igazán nyugtattak meg az ott elhangzottak. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzata ,,Labirint” záportározó vízjogi, fennmaradási engedélye, 
ami kapcsolódik az ipari park vízellátásához, szennyvízelvezetéséhez, csapadékvíz 
elvezetéséhez 2008. október 29-én benyújtott egy műszaki létesítési engedélyt, amit meg is 
kapott a szakhatóságtól azzal a feltétellel, hogy január 30-ig több pontban hiányt pótolni 
szíveskedjen. Ennek Kiskunmajsa Város Önkormányzata nem tett eleget, csak 2009. április 
17-én. Ettől függetlenül 2009. július 31-én a Kiskunmajsai Sporthorgász Egyesület erre a 
területre szintén benyújtott egy vízjogi létesítési engedélyt. Természetesen becsatolásra került 
az önkormányzattal kötött bérleti szerződés, ami 2008. szeptember 10-i testületi ülésen került 
elfogadásra. Hangsúlyozom, 2008. szeptemberében döntött a képviselő-testület annak a 
területnek a 25 évre történő bérbeadásáról, ezt követően 29-én benyújtotta ugyanarra a 
területre bizonyos engedélyt.  
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Nem fogom részleteiben elmondani az egész történetet: a Kiskunmajsai Sporthorgász 
Egyesület azzal a céllal vette bérbe Kiskunmajsa Város Önkormányzatától azt a területet, 
hogy ott egy komplex elsősorban sport és értelemszerűen horgásztevékenységre alkalmas 
horgász, turisztikai szolgáltató létesítményt hozzon létre. Sajnálatos módon az első körben az 
általunk megbízott Andó György úr tervező – aki egyébként a város vízjogi tervezője is – 
határidőre ezeket a terveket nem tudta elkészíteni, ezért az  úgynevezett ONVP-s pályázatban 
januárban nem tudtunk részt venni. Ezt követően megbízta az egyesület Patkos Margit tervező 
asszonyt, aki folyamatosan kapcsolatban volt a hivatal illetékes kollégáival és Andor György 
úrral. A Kiskunmajsai Sporthorgász Egyesületnek – mint Felügyelő Bizottság elnöke 
mondom – 1,5 millió forintjába került ez a tervdokumentáció a szükséges engedély, illetékkel 
együtt. Az ellenőrzések során azt tapasztaltam, hogy ez a forrás az egyesület költségvetéséből 
hiányzik – természetesen számlákkal lefedve – és nincs eredmény a végén. Jelen pillanatban a 
Sporthorgász Egyesületnek –amiatt, hogy az ügyek elmentek egymás mellett – a mai napig 
nincs engedélye erre a területre.  
 
A nyár folyamán folyamatosan arról hallhattunk – félinformálisan – ott kitermelendő földet 
árulják és különböző létesítmények feltöltéséhez használják. Szeretném megjegyezni, hogy 
onnan egy lapát földet elvinni nem lehet, míg valaki – ez nem az önkormányzat lesz – jó 
esetben a Sporthorgász Egyesület a vízjogi létesítési engedéllyel nem rendelkezik, hogy a 
Bányakapitányság ez alapján fogja kiadni számára a bányászati jogot, természetesen a több 
millió forintos illeték megfizetése után.  
 
Arra kérem Kiskunmajsa Város Önkormányzatát, hogy egyrészt ne azt az ügyintézőt és 
hivatali kollégát küldje el erre az egyeztetésre, akinek a hanyag, hozzá nem értő magatartása 
és szakmai munkának köszönhetően ez az ügy a mai napig nem tisztázódott. Megfelelő 
mértékű komolysággal vegye az ügyet, ugyanis a Sporthorgász Egyesület vezetőségi 
értekezletén tegnap felmerült az a kérdés is, amennyiben a csütörtöki napon az Önkormányzat 
és a Sporthorgász Egyesület nem tud záros határidőn belül dönteni arról, hogy az 
önkormányzat minden hiánypótlásnak eleget téve elgördíti az elől az akadályt, hogy végre a 
Sporthorgász Egyesület is megkapja a szakhatóságtól a szükséges engedélyeket, akkor 
természetesen ezt a problémát jogi útra fogja terelni az egyesület. Ezzel kapcsolatban az 
elnöknél kezdeményeztem a taggyűlés összehívását, 330 tagja van a Sporthorgász 
Egyesületnek. Ez egy tájékoztatás, felügyelő bizottsági tagként és elnökként, más részről mint 
önkormányzati képviselő a legtermészetesebbnek tartom, hogy amennyiben a munkáltatója - 
az előbb említett, de nevén nem nevezett köztisztviselőnek – megteszi a szükséges 
intézkedéseket és a fegyelmi vizsgálatot le fogja ebben az ügyben folytatni,  tisztelettel várom 
a visszajelzését a Jegyző Asszonynak, hogy milyen eredménnyel zárult ez az eljárás.  
 
 
Azt is természetesnek tartom – ha már az önkormányzat nem szólhatott bele a 
projektmenedzserek kiválasztásába – az érintett kollega az ipari parkhoz kapcsolódóan 
menedzseri feladatokat lát el, ennek a megbízásnak az azonnali visszavonását kérem.  
 
A Vállalkozói Fórumon sajnos nem tudtam teljes egészében részt venni, a témák között 
szerepelt a Soproni Kékfrank bevezetése is, kérem a Polgármester urat, hogy erről egy rövid 
tájékoztatást adjon. 
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Terbe Zoltán polgármester 
A vízjogi engedéllyel kapcsolatban az utóbbi hetekben valóban felmerült azaz igény az 
egyesület részéről, hogy az önkormányzat ,,vas” ügyintézése miatt kerül késleltetésre a 
vízjogi engedély kiadása. Képviselő úr, én korábbról kezdeném az ismertetést. Nem azért 
nyújtotta be az önkormányzat a ,,Labirint” csatornának a fent maradás engedély melletti 
kérelmet, mert bár mit is szeretett volna a Horgász Egyesülettel kapcsolatban tenni. Az ipari 
park építési engedélyéhez szükségünk volt arra, hogy vízjogi engedélyt is beszerezzünk. Az 
építési engedélyt megkapta  Kiskunmajsa Város Önkormányzata, még mielőtt az egyesületnek 
bérbe adtuk volna területet, azzal a záradékkal, hogy a ,,Labirint”-nak a vízjogi engedélyét 
meg kell hosszabbítani. A januárban benyújtandó hiánypótlást a tervező április hónapra 
készítette el, megvizsgáljuk ennek okát. Jelenleg két hiánypótlást kér ahhoz a hatóság, hogy 
ezt az engedélyt megadja számunkra és akkor az építési engedélyes tervünknek ez az utólagos 
kiegészítése is meg fog történni. Mindenképpen az is megfontolandó miért alakult ez ki? 
 
 A Sporthorgász Egyesület nem jelzi, hogy azon a telepen szeretne horgásztavat létesíteni, 
akkor a ,,Labirint” meg felelt volna azoknak a kritériumoknak, ami az építési engedélyhez 
elegendő műszaki tartalmat biztosítja. Az ipari parkkal kapcsolatban ez a legolcsóbb variáció. 
Utána jött az egyesület és egy újabb engedélyeztetési eljárást indított ugyanarra a területre. 
Természetesen meg fogjuk vizsgálni, hogy miért késlekedtünk ezzel kapcsolatban.  
 
dr. Tóth Mária jegyző 
Szeretnék reagálni az előbb elmondottakra, mégpedig a hivatali munkavégzés becsülete 
érdekében. Amikor a Sporthorgász Egyesülettel megkötöttük a bérleti szerződést, illetve a 
képviselő-testületi ülésen Ön hozzászólt ahhoz, hogy a bérleti szerződéshez én észrevételeket 
tettem, Önnek ebből a hozzászólásából idézek. ,,Ez a beruházás szoros összefüggésben van 
mind műszaki, mind szakmai értelemben illeszkedik az ipari park engedélyezési eljárásához, 
hogy az sikeres legyen. Önnek ez a mondata azzal a mögöttes tartalommal bír és Ön a mostani 
hozzászólásában is utalt arra, hogy az önkormányzat tervezőjét Andó Györgyöt szerette volna 
az egyesület megbízni azzal - hogy kössük össze a kellemest a hasznossal – egy tervező 
kezében legyen a ,,Labirint” rendszer állapottervének elkészítése illetve a ,,Labirint”-ból a 
Horgász Egyesületnek megfelelő földkitermelése és mederkialakítása. Ez a folyamat már 
elkezdődött 2008. szeptemberében – amelyeken én nem vettem részt – egyeztetéseken Önök 
arra az álláspontra jutottak, hogy Andó György együtt fogja ezeket a munkákat elvégezni. 
Miután – az időben pontosan nem vagyok tájékozott – Önök az Andó Györggyel felmondták 
a szerződést és helyette Patkós Margitot bízták meg a tervek elkészítésével, azt követően 
készítette el Andó György az állapot tervet, amit valóban áprilisban nyújtottak be. Azért 
húzódott a tél folyamán a tervezés, mivel a hivatalban a kolleganő is abban a hiszemben volt 
vagy voltunk, hogy az Önök megbízása alapján összefuttatott szálon futnak ezek a tervezési 
dolgok. Arról nem volt információnk, hogy Andó Györgynek a ,,Labirint”  rendszer 
állapottervére vonatkozó megbízása milyen stádiumban van. Pozitív volt, hogy szerettünk 
volna illeszkedni a Horgász Egyesület tervéhez, nem benyújtani egy olyan ,,Labirint” állapot 
tervet, amely esetleg üti a Horgász Egyesület elképzeléseit. Ennek utána tudunk nézni, hogy 
mikor történt a Patkós Margit megbízása illetve mikor lett Andó Györgytől elvéve a tervezés. 
Egy biztos, hogy a január 31-i határidőt azért nem tartottuk, hogy abban a hiszemben voltunk 
a két történetnek egy szálon kell futnia.  
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A történetnek vannak számomra érthetetlen részei, mint például hogyan került a Kiskunmajsai 
Vizgazdálkodási Társulat a képbe, bízunk benne, hogy a holnapi egyeztető tárgyaláson 
tisztázásra kerül az érintettek jelenlétében. Ebben az ügyben fegyelmi eljárás megindítására 
okot adó körülmény nem merült fel. Személyesen néztem át az ügyiratokat és ebben az 
ügyben e miatt nem kívánok fegyelmi eljárást indítani.  
 
Terbe Zoltán polgármester 
Megvizsgáljuk az ügyet, az elsődleges cél, hogy mindenki mihamarabb megkapja a szükséges 
engedélyt. 
Tegnapi vállalkozói fórumon jeles számmal vettek részt a kiskunmajsai vállalkozók, ahol 
tájékoztatót tartottam arról, hogy Sopron városában egy kezdeményezés indult útjára, helyi 
fizető pénzeszköz bevezetésére. Perkovácz Tamás az ötlet gazdája – vele is felvettük a 
kapcsolatot – szeretnénk vele személyesen találkozni. Bank igénybevételével egy szövetkezet, 
egyesület alakul az érintett vállalkozók köréből, ezek megfelelő pénzügyi szabályozott 
keretek között egymás közötti pénzforgalmat nem forintban bonyolítják le, hanem helyileg 
kibocsátott pénz keretében, ezt Kékfranknak nevezték el. Ennek a megoldásnak számos 
előnye van a vállalkozók számára, egyfajta összefogást eredményez a térségen belül, arra 
ösztönzi a vállalkozásokat, hogy egymástól rendeljenek meg árut, munkát és szolgáltatást. 
Másrészt, ha az egymás közötti fizetés ebben a pénznemben történik, akkor a vállalkozás a 
saját forintját bent tarthatja bankban. Jelenlegi információm szerint a Nemzeti Bank nem áll 
szemben a kezdeményezéssel, számos jogi kérdés vár még tisztázásra. 
 
Fogl András képviselő 
Jegyző Asszony szavait sajnálattal hallgattam, már hozzászoktam, hogy ebben a városban 
semminek nincs következménye. Ebben a hivatalban annak sincs következménye, ha 12 
hónapig egy ügy nem képes előre lépni és ennek nincs felelőse. Tudomásul veszem az Ön 
döntését, amit nem tudok elfogadni. Hangsúlyozom, vegyék komolyan a holnapi egyeztetést, 
mivel az egyesület jogi lépéseket fontolgat, amennyiben nem fogja megkapni az engedélyt a 
szakhatóságtól. A Kiskunmajsai Sporthorgász Egyesületnek ez az utolsó lehetősége, hogy 
önálló, saját horgásztavat létesítsen.  
Köszönöm Polgármester úr tájékoztatását az új pénznem bevezetéséről. A Majsai Nyomda 
elkészítette a 100 Majsai Kövidinknak a próbanyomatát. Bízom benne, amennyiben a 
Polgármester úr javaslata támogatást kap, akkor ehhez hasonló fizetőeszközzel tudunk fizetni 
itt Kiskunmajsán.  
 
Nyerges Benjamin képviselő 
Egyre hosszabbak ezek a téli esték és egyre több utcai lámpa nem világít. Milyen 
időközönként kerülnek megvizsgálásra?  
 
Terbe Zoltán polgármester 
A Démásszal karbantartási szerződés van kötve és rendszeresen ellenőrzik, hogy a lámpák 
világítanak-e vagy pedig  lehetőség van a hiba bejelentésére. 
 
/Szabóné Csábrády Anikó alpolgármester, Oláh Péterné, Leiz Sándor dr. Szabó Lajos 
képviselők távoztak, jelen van 9 fő./ 
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Megállapítom, hogy a testületi ülés határozatképtelenné vált, megköszönöm a képviselők 
megjelenését és a testületi ülést 21.30 órakor bezárom. 
 
 
 

K. m. f. 
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